
روزنامه

و فوتی های  تعداد بستری ها  به رشد  اشاره  با  استاندار قم 
کرونایی در این استان گفت: شرایط کرونایی قم مانند میانگین 
کشوری در حال رشد است و این استان در وضعیت مطلوبی 
قرار ندارد. بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا که به صورت ویدیو کنفرانس در آن شرکت کرده 
بود در گفت و گو با خبرنگاران افزود: متاسفانه تعداد بستری ها 
و فوتی های کرونایی در قم مثل میانگین کشوری در حال رشد 

است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: استان 
قم در پایین ترین نرخ تورم، دارای جایگاه مطلوبی در کشور 
است و از همه ظرفیت ها استفاده شد تا کمترین اجحاف در 
حق مصرف کننده اتفاق بیفتد. مهرداد غضنفری در جلسه 
کارگروه تنظیم بازار استان در سالن جلسات استانداری قم 
بازار  تنظیم  کارگروه  در  ساله  یک  تلاش های  داشت:  اظهار 
در قم خوب بود و توانستیم نرخ تورم را در یک سال گذشته 
به پایین ترین رقم برسانیم. معاون هماهنگی امور اقتصادی 

 استاندارقم: 

وضعیت کرونایی قم
مطلوب نیست

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

استان قم پایین ترین نرخ تورم
 درکشور را دارد

1 8

انباشت 12 هزار موتورسیکلت و 3هزار خودرو در پارکینگ ها 
وضعیت این وسایل  نقلیه ظرف یکماه مشخص شود

معاون دادستان عمومی و انقلاب اسلامی استان قم گفت 
: خودرو ها و موتور سیکلت های توقیف شده ی بلاتکلیف در 
پارکینگ ها تا یک ماه آینده تعیین تکلیف می شود. سلطانی در 

جلسه ی مشترک با پلیس راهور ناجا اظهارداشت: با توجه به 
گزارش پلیس راهور و بنیاد تعاون ناجای استان مبنی بر انباشت 
حدود ۱۲ هزار موتورسیکلت و سه هزار خودرو در پارکینگ 

مدیرکل انتقال خون استان قم با بیان اینکه مرکز انتقال خون 
روح الله قم در ماه مبارک رمضان در ۲ نوبت صبح و شب میزبان 
اهداکنندگان خون است گفت: خودروهای داوطلبین اهدای 

خون که در ماه مبارک رمضان در شیفت شب و پس از افطار به 
مراکز اهدای خون مراجعه می کنند جریمه نمی شوند.  مرتضی 
نوریان افزود: مرکز انتقال خون روح الله قم در ماه مبارک رمضان 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

ازدحامدربیمارستانهانتیجهعدمرعایتپروتکلهاست

معاون دادستان قم خواستارشد:

تعیین تکلیف وسایل نقلیه 
توقیفی بلاتکلیف 
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معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبر داد:

افزایش نرخ کرایه های اتوبوس و تاکسی

  

 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با اشاره به ماموریت اداره های کل استانی 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص توسعه پوشش اینترنت پرسرعت در روستاها 
گفت: تمامی روستاهای بالای ۲۰ خانوار استان به اینترنت پرسرعت متصل شدند.  جواد 
غلام پور طی گزارشی در خصوص توسعه ارتباطات روستایی اظهار داشت: براساس 
دستور وزارت ارتباطات مبنی بر ضرورت پوشش اینترنت پرسرعت در روستاها و با 
توجه به هماهنگی و پیگیری به عمل آمده از شرکت های ارتباطات سیار با ارتقا ایستگاه 
مخابراتی واقع در روستای نیجه بخش سلفچگان قم تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار از 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم، واگذاری زمین به 
شرکت تعاونی نیروهای مسلح را در شهرک قدس قم، بخشی از طرح اقدام ملی مسکن 
دانست و تصریح کرد: شهرداری نقشی در این واگذاری نداشته است.   محسن مُحرّری 
با اشاره به برخی مشکلات زمین ها و املاک در شهرک پردیسان قم بیان کرد: بیش از ده 
سال است که شهرک پردیسان به شهرداری قم تحویل شده است، در حالی که در آن بازه 
زمانی، زیرساخت های این شهرک کامل نشده بود و البته شهرداری هم حاضر به تحویل 
گرفتن آن نبود، اما فشار مدیریت استان و دستگاه های دولتی سبب شد تا این محدوده 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات  استان قم خبرداد:

 اتصال روستاهای بالای 2۰ خانوار قم به اینترنت پرسرعت
 رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

واگذاری زمین به نیروهای مسلح در طرح اقدام ملی مسکن 
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پشتیبانیومانعزداییاز
تولید،نیازمندعزمجدی

قوایسهگانه
مبحث فضای اقتصاد، تولید و نوآوری چندین سال است که توسط رهبر معظم انقلاب 
مطرح می شود و این حاکی از اهمیت موضوع تولید در رونق اقتصادی کشور است. حساسیت 
این موضوع در شرایط کنونی کشور به حدی است که امسال پشتیبانی و مانع زدایی از تولید به 
عنوان شعال سال از سوی معظم له مطرح شده و سمت و سوی برنامه ریزی و خط مشی اداره 

کشور برای قوای سه گانه مشخص شد.
سرمایه گذاری در کشور در سایه تولید امکان پذیر است. عدم امنیت و ثبات اقتصادی 
همواره مهمترین تهدید برای سرمایه گذاران و تولیدکنندگان است. قوانین متغیر و شرایط 
پیش بینی ناپذیر بازار و عدم ثبات بازار ارز همواره انگیزه و اطمینان خاطر را از تولیدکنندگان 
و سرمایه گذاران می گیرد و این، یکی از عواملی است که اقتصاد دلالی را در کشور رونق 
می دهد. بیماری ای که خود ضربه مهلکی برای تولید در کشور است و مهمترین عامل ایجاد 
تورم محسوب می شود. درمان این عارضه در کشور، نظارت جدی و کنترل بی قید و شرط همه 
دستگاه های نظارتی و قوای سه گانه را می طلبد و تا زمانی که این عارضه مهلک در کشور وجود 

دارد نمی توان به ایجاد فضای امن تولید و سرمایه گذاری چندان امیدوار بود.
قاچاق کالا همواره یکی از موانع مهم توسعه تولید در کشور بوده است که ضربه های 
جبران ناپذیری به تولیدکنندگان وارد می کند و یکی از مهمترین موانعی که در سال ۱۴۰۰ 
باید با همکاری قوای سه گانه با آن مقابله شود مساله قاچاق است. برای حل این معضل 

قانون گذاری، اجرا و نظارت هر سه باید اصلاح و بازنگری جدی شوند.
در کشور  تولید  موانع  از مهمترین  یکی  که  بانکداری کشور سال هاست  نظام  ضعف 
است و همواره دست و پای تولیدکنندگان را بسته و نوعی حکمرانی ناعادلانه بر تولید و 
بنگاه های اقتصادی دارد. چه بسیار تولیدکنندگانی که با وجود تولید محصولات باکیفیت و 
نوآورانه و تلاش برای ایجاد اشتغال پایدار مورد بی مهری نظام بانکی قرار گرفته و به تعطیلی 
کشیده شده اند. تامین سرمایه و ارائه تسهیلات با تعرفه تولید و بخشودگی های عادلانه 
برای تولیدکنندگانی که به حمایت نیاز دارند باید در دستور کار قرار گیرد. سیستم مالیاتی 
سال هاست که مورد انتقاد بسیاری از کارشناسان و فعالان اقتصادی بوده و عارضه یابی در 
این حوزه نیاز به یک بازنگری جدی در شناسایی تولیدکنندگانی که به حمایت در این زمینه 
نیاز دارند و نیز شناسایی و برخوررد با فرارکنندگان پرداخت مالیاتی دارد. بسیاری از پروژه های 
عمرانی سال هاست بر زمین مانده است که فعال سازی آنها می تواند به اشتغال زایی و فعال 
شدن بسیاری از بنگاه های اقتصادی کمک کند. هم اکنون بیش از ۸۰۰ هزار میلیارد تومان 
پروژه نیمه تمام در کشور داریم. تزریق ۱۲۰ هزار میلیارد تومان در پروژه های عمرانی یکی دیگر 
از برنامه های امسال مجلس است که امید می رود اجرایی شود. بروکراسی های اداری یکی 
از مهمترین عوامل فرار سرمایه از بخش تولید، ایجاد بی انگیزگی و خوابیدن چرخ تولید در 
کشور است. شرکت هایی وجود دارند که محصولات بسیار خوبی را دارند اما یک تا چند سال 
به دنبال گرفتن مجوز هستند و حتی پس از گرفتن مجوز، برای دریافت استانداردهای لازم تا 
انتشار محصول با موانع و بروکراسی های متعددی مواجه می شوند که شاید سال ها کار تولید را 
با وقفه مواجه می کند. در چنین شرایطی چگونه می توان انتظار داشت که یک سرمایه گذاری 
با انگیزه و رغبت به حوزه تولید ورود کند و متاسفانه سال هاست که این مانع بزرگ مورد غفلت 
واقع شده و سرمایه ها را به حوزه هایی غیر از تولید و گاهی اوقات اقتصاد دلالی سوق داده 
است. خلاء قوانین حمایتی برای تولیدکنندگان یکی از موانع موجود است. در همه جای 
جهان برای تولیدکنندگان و کارآفرینان شرایط ویژه تسهیل کننده و فرآیندهای بخششی ویژه ای 
در نظر گرفته می شود که متأسفانه این موارد در کشور ما وجود ندارد، بر این اساس زمانی که 
هزینه تمام شده برای تولیدکننده گران تمام شود، تولیدکننده به سمت دلالی و واسطه گری 
سوق داده خواهد شد. از طرفی شبکه های توزیع در کشور ما بسیار ضعیف عمل می کنند. 
تولیدکنندگان نمی توانند محصولات تولیدی خود را به طور درست به دست مصرف کننده 
برسانند. هنوز فرایند توزیع و پخش در بسیاری از بنگاه های تولیدی به طور سنتی انجام 
می شود. سیاست گذاران باید فرآیند را به سمتی پیش ببرند که هزینه تولید، زمان تولید و زمان 
رسیدن محصول به دست مصرف کننده را براساس قوانین و مقرراتی که وضع می کنند کاهش 
دهند. تولید و صادرات دو زنجیره مکمل متصل به هم هستند و صادرات رو به رشد، موتور 
محرکه تولید است. به طور قطع رفع موانع صادراتی و شناسایی درست بازارهای صادراتی و 
حرکت اصولی در حوزه صادرات می تواند به رونق تولید و فعال شدن هر چه بیشتر این چرخه 
کمک کند.  پشتیبانی و مانع زدایی از تولید نیاز به ایجاد زیرساخت های حمایتی و بازنگرنی 
جدی در قوانین و مقررات دارد و همکاری جدی قوای سه گانه و همه دستگاه های نظارتی را 
می طلبد. امید که با عزم جدی و اراده جمعی به موازات نگاه کارشناسانه و عمل گرایانه بتوانیم 
در سال ۱۴۰۰ تحولی جدی در توسعه تولید در کشور ایجاد کنیم و شاهد یک جهش واقعی 

در چرخه تولید و اقتصاد کشور باشیم.
عضو هیات مدیره کنفدراسیون صنعت ایران

مهدی کریمی تفرشی*

 معاون استاندار قم خبرداد:

اعمال۱۱هزارجریمهترددشبانهازابتدایسال
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم از إعمال ۱۱ هزار و ۲۳ جریمه 
دو میلیون ریالی ممنوعیت تردد شبانه خودروهای شخصی از اول فروردین ۱۴۰۰ 

تاکنون توسط ۲۱۰ دوربین فعال ثبت تخلفات خبر داد.
 بیژن سلیمان پور با اشاره به ضعف مربوط به شیوه های نوین اطلاع رسانی کرونایی 
بیان کرد: متأسفانه کاهش تأثیرگذاری اطلاع رسانی ها درباره بیماری کووید۱۹، 

نوعی از عادی انگاری را در میان مردم به دنبال داشته است.
وی افزود: به هر حال طولانی شدن دوره این بیماری سبب خسته شدن برخی از 
مردم در رعایت شیوه نامه های بهداشتی و تقید به برخی ممنوعیت ها و محدودیت 

ها شده است.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم ادامه داد: مردم باید توجه داشته 
باشند که برنامه واکسیناسیون عمومی در برابر بیماری کووید۱۹ نسبت به جمعیت 
کشور وضعیت مطلوبی دارد، ضمن آن که در این موضوع باید به تحریم های ظالمانه 
در زمینه دارو و واکسن و حتی عدم فروش واکسن توسط برخی از کشورها هم توجه 

داشت.
وی اضافه کرد: دشمن در این زمینه به دنبال القای ناکارآمدی نظام است، در حالی 
که میانگین واکسیناسیون عمومی در کشور با همه محدودیت ها از بسیاری کشورها 
جلوتر است، ضمن آن که امید به توزیع انبوه واکسن داخلی نیز وجود دارد و از این رو 

نباید در این زمینه دچار خطای محاسباتی شد.
سلیمان پور با اشاره به عبور کشور از سه موج کرونا یادآور شد: آمارهای جهانی بیانگر 
آن است که مشکلات جمهوری اسلامی ایران در موضوع کرونا نسبت به بسیاری دیگر 
از کشورها کمتر است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با تقدیر 
از متدیّنین بابت رعایت شیوه نامه های بهداشتی تأکید کرد: خوشبختانه متدیّنان 
همچنان در رعایت شیوه نامه های بهداشتی کرونا پیشگام هستند و بیشترین درصد 
رعایت این شیوه نامه ها را به خود اختصاص داده اند. وی درباره ممنوعیت ورود پلاک 
های غیربومی به قم و خروج پلاک های بومی از قم تصریح کرد: إعمال این ممنوعیت 
به شکل إنسداد مسیر و یا استقرار خاص پرسنل نیروی انتظامی نیست، اما مردم توجه 
داشته باشند که روزانه و به طور میانگین، بیش از ۶۵۰ نفر از پرسنل انتظامی استان در 
بخش های مختلف در حال رصد وضعیت هستند. سلیمان پور در ادامه خاطر نشان 
کرد: آمار نشان می دهد که از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۱ هزار و ۲۳ فقره جریمه دو 
میلیون ریالی هزار بابت منع تردد شبانه خودروهای شخصی در قم صادر شده، ضمن 
آن که از هجدهم فروردین ماه ۱۴۰۰ تاکنون، حدود ۶ هزار فقره جریمه ۱۰ میلیون 
ریالی بابت ورود خودروهای با پلاک غیربومی به استان و یا خروج خودروهای با پلاک 

بومی از استان ثبت شده است.
 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم   خبرداد:

توزیع۱۲هزاربستهکمکمؤمنانهدرمساجد
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم  از توزیع بیش از ۱۲ هزار بسته کمک مؤمنانه 
در مساجد استان خبر داد و گفت: این بسته ها از طریق مساجد و هیئات در بین 
اقشار آسیب پذیر توزیع خواهد شد.  حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده با بیان این 
که مصوّبه ستاد ملی مبارزه با کرونا مبنی بر تعطیلی اقامه نماز جماعت در مساجد 
شوک بزرگی برای اهالی مسجد بود اذعان کرد: البته این مصوبه به مساجد استان قم 
ابلاغ شده است، اما در عین حال به دنبال آن بودیم تا راه حلی برای تعطیل نشدن 
اقامه نماز جماعت در مساجد استان به صورت منضبط و با رعایت حداکثری شیوه 
نامه های بهداشتی بیابیم. وی اضافه کرد: خوشبختانه شخص وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی در چند روز اخیر اظهارنظری در این باره داشت و به شفافیت بیشتر 
کمک کرد. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم ادامه داد: همه آمارهای نظارتی 
در موضوع کرونا بیانگر آن است که شیوع این بیماری از طریق مساجد و برگزاری 
نمازهای جماعت نبوده است، اما در عین حال در تلاش بوده و هستیم تا نظارت بر 
پایه توجه جدی خود نمازگزاران به رعایت حداکثری شیوه نامه های بهداشتی در 
مساجد استان تقویت شود. حجت الاسلام شعبان زاده افزود: یکی از پیشنهادهای 
مطرح شده در این زمینه، امکان استفاده از بوستان هایی است که در جوار برخی 
مساجد قرار دارند، به بیان دیگر می توان نماز جماعت برخی مساجد را موقتا به 
بوستان های همجوارشان انتقال داد تا هم شیوه نامه های بهداشتی در فضای باز 

رعایت شده باشد و هم این که اقامه نماز جماعت در این مساجد تعطیل نشود.

 مدیر آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک قم گفت: طی 
سال ۹۹ بالغ بر ۳۰ هزار آزمایش فنی و مهندسی در 
صورت  استان  این  خاک  مکانیک  و  فنی  آزمایشگاه 

گرفت.
مجیدرضا نصرآبادی اظهار داشت: آزمایشگاه فنی و 
مکانیک خاک قم به عنوان بازوی پر توان دستگاه های 
اجرایی استان توانست سال گذشته در بیش از ۲۰ طرح 
عمرانی حضور فعال داشته و نقش به سزایی در کنترل، 
عمرانی  طرح های  عمر  طول  افزایش  و  کیفی  ارتقا 
ملی و استانی به ثبت برساند. نصرآبادی به انجام ۳۰ 
هزار مورد آزمایش در آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک 
استان در سال گذشته اشاره کرد و افزود: با توجه به نیاز 

قم به افزایش و ارائه خدمات کنترل کیفی، با تکمیل، 
تجهیز و راه اندازی ملزومات مورد نیاز، آزمایشگاه فنی 
و مکانیک خاک استان بویژه در بخش خدمات کنترل 
کیفیت قیرهای امولسیونی، مقاطع فولادی، میلگرد و 
مصالح ساختمانی حضوری فعال داشت و اقدام های 
موثری را به ثمر رساند که این فعالیت ها در سال جدید 
نیز استمرار خواهد داشت. وی با اشاره به ارائه خدمات 
فنی، مهندسی و تخصصی در ارتقا کیفی طرح ها در 
سطح استان تصریح کرد: آزمایشگاه فنی و مکانیک 
خاک  قم سال گذشته در طرح های راه های اصلی و 
شریانی، فرعی و روستایی حوزه استحفاظی، مطالعات 
نظر  مد  طرح های  شهری،  قطار   B خط  ژئوتکنیک 

و  شهرسازی  و  راه  طرح های  استان،  های  شهرداری 
همچنین در سایر طرح های شهری و بخش خصوصی و 
دستگاه های اجرایی استان حضوری فعال داشته است.  
مدیر آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک قم با بیان اینکه با 
توجه به همه گیری ویروس کرونا در کشور، سال گذشته 
آموزشی غیر حضوری  برگزاری دوره های  در موضوع 
فعال بودیم ادامه داد: آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک 
پنج  شد  موفق  آموزشی،  مقاله های  تهیه  ضمن  قم 
کارگاه  آموزشی با عنوان تفسیر شیت های آزمایشگاهی 
بتن، آسفالت، خاک و قیر را برای کارشناسان و مدیران 
ویدئو  صورت  به  استان  سطح  اجرایی  دستگاه های 

کنفرانس برگزار کند. 

طی سال گذشته؛
۳۰هزارآزمایشخاکدرقمانجامشد

مدیرکل انتقال خون استان قم اعلام کرد:

مرکز انتقال خون روح الله میزبان 
اهدا کنندگان در ماه رمضان
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سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از رفع خطر از پل های عابر پیاده 
با جمع آوری سقف های فرسوده خبر داد. قاسم طالبی، جمع آوری سقف های فرسوده و 
خطرآفرین پل های عابر پیاده قم را مورد توجه قرارداد و اظهار کرد: استفاده از پوشش با 
جنس پلاستیک فشرده – پلی کربنات – در سقف پل های عابر پیاده سطح شهر درحالی که 
نمای زیبا و آسایشی برای روز های گرم و آفتابی شهر است، ولی با توجه به شدت و مدت 
طولانی تابش نور خورشید و با گذشت زمان، فرسوده و خطرآفرین می شوند. او افزود: 
استفاده از ورق های پلی کربنات با توجه به ویژگی های خاص همچون انعطاف پذیری و 
اجرای سریع و البته در گذشته با قیمت مناسب، به عنوان پوشش سقف در پل های عابر 

پیاده استفاده می شد، اما شدت و مدت زمان تابش نور خورشید در قم سرعت فرسایش 
و شکنندگی آن ها را افزایش داده است. طالبی با اشاره به برنامه های سازمان برای حل 
این مشکلات تصریح کرد: رفع خطر و افزایش ایمنی شهروندان و خودرو های عبوری 
اولویت اول و اصلی است که در حال حاضر با شناسایی نقاط پرخطر مشغول آزادسازی 
و رفع خطر از پل های عابر پیاده هستیم. او عنوان کرد: برخی از پل ها که مشکلی در 
این خصوص ندارند و سقف های پلاستیکی آن ها فرسودگی و خطرآفرین نیست در این 
مرحله جمع آوری نخواهند شد، ولی محل های خطرساز که با  پیام های شهروندان به 
سامانه ۱۳۷ یا در بازدید های میدانی شناسایی شده اند در این طرح رفع خطر می شوند. 

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد:

رفعخطرازپلهایعابرپیادهباجمعآوریسقفهایفرسوده

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: استان قم در پایین ترین نرخ 
تورم، دارای جایگاه مطلوبی در کشور است و از همه ظرفیت ها استفاده شد تا کمترین 
اجحاف در حق مصرف کننده اتفاق بیفتد. مهرداد غضنفری در جلسه کارگروه تنظیم 
بازار استان در سالن جلسات استانداری قم اظهار داشت: تلاش های یک ساله در 
کارگروه تنظیم بازار در قم خوب بود و توانستیم نرخ تورم را در یک سال گذشته به 
پایین ترین رقم برسانیم. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم افزود: استان 
قم در پایین ترین نرخ تورم، دارای جایگاه مطلوبی در کشور است و از همه ظرفیت ها 
استفاده شد تا کمترین اجحاف در حق مصرف کننده اتفاق بیفتد و در راستای قانون 
حرکت کنیم. وی با بیان اینکه نظارت و بازرسی باید تداوم داشته باشد عنوان کرد: در 
جهت کنترل قیمت و جلوگیری از افزایش تورم، تحت عناوین مختلف در ایام سال 
باید به نظارت و بازرسی توجه داشت، چرا که خروجی آن را در کاهش قیمت و افزایش 
رضایت مردم می بینیم. غضنفری خاطرنشان کرد: تعزیرات نیز همراهی خوبی در 
برخورد با متخلفان داشته و 100 درصد به پرونده های آنان، رسیدگی شده است و 

تاثیر آن را در بازار دیده ایم، چراکه مردم از ما انتظار دارند در میدان باشیم. وی با اشاره 
به اینکه باید در تامین کالاهای اساسی تلاش جدی تری صورت بگیرد تصریح کرد: 
همه فعالیت ها در حوزه های مختلف باید منتهی به تامین مایحتاج و رضایت مردم از 

کارگزاران شود و در این خصوص اهمیت مسئولیت خود را بدانیم.
مردم انتظار کنترل تورم و تامین کالاهای اساسی دارند 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: قطعا با پیگیری، تنظیم 
بازار و تعادل قیمت ها شدنی است، دبیرخانه نیز با عزمی جدی در این عرصه قدم 
برمی دارد، باید دستگاه ها در عرصه اجرایی، نظارتی، بازرسی و قضائی، پای کار باشند 
تا جایگاه خود را در سطح کشور حفظ کنیم. وی در مورد افزایش قیمت برخی از اقلام 
عنوان کرد: در آنالیز قیمت تولید برای تعیین نرخ مصوب کالا، نباید تولیدکننده و 
مصرف کننده دچار زیان شوند. غضنفری ابراز کرد: تامین اقلام اساسی مردم رسالت 
مهمی است و از آن مهم تر، جلوگیری از تورم قیمت هاست تا مردم بتوانند در این 

شرایط، اقلام اساسی را بهتر تهیه کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

استان قم پایین ترین نرخ تورم درکشور را دارد

معاون استاندار قم خبر داد:

اعمال11هزار جریمه تردد شبانه از ابتدای سال

دبیر قرارگاه امر به معروف و نهی از منکر ثارالله قم با 
اشاره به تلاش های انجام شده در این قرارگاه برای ترویج 
امر به معروف و نهی از منکر به عنوان یک فریضه دینی 
گفت: تا به امروز دو هزار و 500 نفر آموزش های لازم را 
در این حوزه سپری کرده و درحال انجام فعالیت های 
فرهنگی در محلات هستند. مهدی بابایی ظهر دیروز 
از منکر  و نهی  به معروف  امر  در دیدار اعضای قرارگاه 
ثارالله استان قم با آیت الله سید محمد سعیدی تولیت 

آستان مقدس و نماینده ولی فقیه در استان که در سالن 
محراب حرم مطهر انجام شد، از ساماندهی بیش از دو 
هزار و 500 نفر در شبکه امر به معروف و نهی از منکر 
استان قم و آموزش کامل این افراد خبر داد و گفت: این 
افراد با محوریت محلات در حال پیگیری فعالیت های 
فرهنگی و ترویجی خود هستند. وی تصریح کرد: یکی از 
دستاوردهای قرارگاه ثار الله، ایجاد مراکز تحکیم خانواده 
و خانه های سبز با محوریت ترویج سبک زندگی اسلامی 

است که با نگاه ویژه به رهنمودهای مقام معظم رهبری 
تدوین شده و در 60 نقطه استان قم نیز دفتر خانه های 
سبز ایجاد شده است. دبیر قرارگاه امر به معروف و نهی 
از منکر ثارالله قم یکی از اهداف خانه های سبز را تربیت 
مبلغان محله محور و رفع آسیب ها از داخل خانه با دنبال 
کردن فعالیت های تخصصی دانست و گفت: امیدواریم 
بتوانیم از ظرفیت مبلغان و طلاب به شیوه مطلوب در 

برنامه های فرهنگی بهره مند شویم.

دبیر قرارگاه امر به معروف و نهی از منکر ثارالله قم  خبرداد:

ساماندهی۲۵۰۰آمربهمعروفدرمحلاتقم
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رهبر انقلاب در پیامی به مناسبت روز ارتش؛:

ارتشدرصحنهوآمادهانجامماموریتاست

رهبر معظم انقلاب اسلامی و فرمانده کل قوا در پیامی به  مناسبت روز ارتش جمهوری 
اسلامی و نیروی زمینی تاکید کردند: ارتش در صحنه و آماده انجام مأموریت است و این 

آمادگی ها را باید تا سر حد نیاز افزایش دهد.
قوا  کل  معظم  فرمانده   ، رهبری  معظم  مقام  دفتر  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
به مناسبت بیست و نهم فروردین، سالروز ارتش جمهوری اسلامی و حماسه آفرینی های 

نیروی زمینی، پیامی صادر کردند.
متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای به این شرح است:

»امیر سرلشکر سیّد عبدالرحیم موسوی
فرمانده محترم کل ارتش جمهوری اسلامی ایران

سلام من را به همه ی کارکنان عزیز ارتش و خانواده های محترمشان برسانید. امروز 
ارتش در صحنه و آماده  انجام مأموریت است. این آمادگی ها را همچنان تا سر حد نیاز 

افزایش بدهید و نقش آفرینی کنید.«
کمک ۵۰۰ میلیون تومانی رهبر انقلاب برای آزادی زندانیان نیازمند

همچنین  در آستانه برگزاری سی وچهارمین جشن گلریزان ستاد دیه کشور ویژه  کمک 
به آزادی زندانیان نیازمند، رهبر انقلاب اسلامی، مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان به این امر 

خداپسندانه اختصاص دادند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، جشن گلریزان هر سال در ماه 
مبارک رمضان، به همت ستاد مردمی رسیدگی به امور دیه و کمک به زندانیان نیازمند 
با حضور جمعی از مسئولان و خیّرین نیکوکار در تهران و شهرهای مختلف کشور برگزار 

می شود.
در آستانه برگزاری سی وچهارمین جشن گلریزان ستاد دیه کشور ویژه  کمک به آزادی 
زندانیان نیازمند، رهبر انقلاب اسلامی، مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان به این امر خداپسندانه 

اختصاص دادند.
 

عباس عراقچی:

زمانشروعنگارشمتنتوافق
فرارسیدهاست

معاون سیاسی وزارت امور خارجه از ارائه متون مد نظر هیات ایرانی به طرف های مذاکره 
کننده کمیسیون مشترک خبر داد و گفت: تفاهم جدیدی در حال شکل گرفتن است و 
اشتراک در هدف نهایی بین همه وجود دارد و مسیری که باید طی شود، مسیری است که 

الان مقداری شناخته شده تر هست.
سید عباس عراقچی عصر روز شنبه و بعد از نشست کمیسیون مشترک برجام اظهار 
کرد: امروز ما بعد از تقریباً سه روز که از کار کمیسیون مشترک گذشته است، یک بار دیگر 
برای بررسی روند پیشرفت بحث هایی که تا الان صورت گرفته کمیسیون را تشکیل دادیم. 
هم در حوزه رفع تحریم ها هم در حوزه هسته ای ما گزارش کار کارگروه ها را مرور کردیم و 

بحث های خوبی هم در داخل کمیسیون مشترک صورت گرفت.
 وی اضافه کرد:  به نظر می رسد یک تفاهم جدیدی در حال شکل گرفتن است و 
اشتراک در هدف نهایی بین همه وجود دارد و مسیری که باید طی شود مسیری است که 

الان مقداری شناخته شده تر است.
 معاون سیاسی وزارت امور خارجه یادآورشد: البته این مسیر مسیر آسانی نخواهد بود 
و اختلاف نظرها طوری نیست که پایان یافته باشد. اختلاف نظرهای بعضاً جدی وجود 
دارد که باید طی مذاکرات بعدی کاهش پیدا کند.  عراقچی تصریح کرد: همانطور که بارها 
گفتیم اصلًا علاقه مند به مذاکرات فرسایشی و طولانی مدت نیستیم و در حدی که نیاز 
است باید بحث ها گفته شود، مذاکرات ادامه پیدا خواهد کرد.  وی خاطرنشان کرد: ما فکر 
می کنیم مذاکرات به مرحله ای رسیده که طرف ها می توانند روی یک متن مشترک شروع 
به کار کنند و نگارش متن حداقل در حوزه هایی که اشتراک نظر وجود دارد  شروع شود.  
مذاکره کننده ارشد کشورمان با بیان اینکه هیات ایرانی متن مورد نظر خود را هم در حوزه 
هسته ای، هم در حوزه رفع تحریم ها آماده کرده و به همه طرف های دیگر ارائه کرده است، 
گفت: به اعتقاد ما متونی که ما معرفی کردیم می تواند مبنای مذاکرات و رسیدن به توافق 
نهایی باشد.  عراقچی یادآورشد: نه اینکه لزوماً توافق نهایی عینا متون ما خواهد بود اما 
این متون مبنای مذاکرات خواهد شد و در چهارچوب این متون فکر می کنیم که رسیدن 
به یک توافق به خواسته های ایران و خواسته طرف مقابل برای بازگشت ایران به تعهدات 
را تامین کند.  وی افزود: مسیر روشن است به نظر ما زمان شروع نگارش متن حداقل 

مقداری که اشتراک نظر وجود دارد، فرارسیده است.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:

حضورنامزدحزبیرادرکنارسایر
نامزدهابلامانعاست

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی حضور نامزد حزبی را کنار سایر نامزدها بلامانع دانست و 
گفت: در انتخابات مجلس یازدهم ما در شورای ائتلاف حضور داشتیم و این دوره نیز با نظر 

روحانیت قرار شد با آنها تجمیع شویم اما آنها نپذیرفتند
اسدالله بادامچیان در نخستین اجلاس دبیران استان ها و شهرستان های حزب موتلفه 
اسلامی در سال ۱۴۰۰ که به شکل مجازی برگزار شد  اظهارداشت :در انتخابات مجلس 
یازدهم ما در شورای ائتلاف حضور داشتیم و این دوره نیز با نظر روحانیت قرار شد با آنها 
تجمیع شویم اما آنها نپذیرفتند و به دلیل آنکه محور ما عدم اختلاف بود به رغم تلاش 
برخی برای ایجاد اختلاف، به دلیل تفکر وحدت ساختاری و تشکیلاتی شورای وحدت که 
منجر به وحدت فهرستی می شود در استان ها و تهران با مشکلی روبرو نشدیم. وی افزود: 
نامزد حزبی را در کنار سایر نامزدها بلامانع دانست و گفت: به رغم برخی اعتراض های 
احتمالی، حضور نامزد حزبی به دلیل اعتماد کامل و ظرفیت های آن می تواند حتی در 
کنار آیت الله رییسی به رقابت بپردازد. وی توجه به انضباط تشکیلاتی را ضروری دانست 
و ادامه داد: ما با دارا بودن ظرفیت غنی استانی از نیروهای منسجمی برخورداریم که 
وقتی ندایی برمی آورند طنین آن اثرگذار خواهد بود. این فعال اصولگرا خاطرنشان کرد: 
سابقه درخشان موتلفه اسلامی سبب اطمینان خاطر روحانیت شد؛ زیرا حزب همواره در 
آهنگ ولایت با پاکدستی فعالیت کرده است. دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: مصداق 
جوان حزب اللهی جوانی است که در حزب بوده و منفرد نیست؛ در حزب جاه طلبی و 
قدرت طلبی معنا ندارد. بنابراین نیروی حزب اللهی به اقتضای تکلیف شرعی رفتار خواهد 
کرد و با توجه به این نکات و با برنامه جدی، موتلفه حزب فعال در عرصه شوراها، مجلس و 

دولت کریمه اسلامی است.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

رسانههابهجریانسازیهابااستنادبه
»منابعآگاه«توجهنکنند

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: رسانه ها به هیچ وجه نباید به جریان سازی هایی که 
با استناد به »منابع آگاه و مطلع« منتشر می شود، توجه کنند.

سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به سوال برخی خبرنگاران 
درباره شایعات و گزارشات مخدوش منتشر شده در در روند مذاکرات، تأکید کرد: اخبار 
مذاکرات فقط از طریق کانال های رسمی وزارت امور خارجه، سخنگوی وزارت خارجه 
و رئیس هیأت مذاکره کننده منتشر می شود. وی ادامه داد: رسانه ها به هیچ وجه نباید 

به جریان سازی هایی که با استناد به »منابع آگاه و مطلع« منتشر می شود، توجه کنند. 
 پیش از این هم سید عباس عراقچی در خصوص مطالبی که بعضا به نقل از منابع 
آگاه نزدیک به مذاکرات وین منتشر می شود، به ایرنا گفت: "جدا از ارشادات و بیانات 
مقام معظم رهبری و رییس جمهور محترم، مواضع جمهوری اسلامی ایران در خصوص 
موضوع برجام و مذاکرات، صرفا از سوی وزیر امور خارجه، اینجانب )به عنوان رئیس هیات 
مذاکره کننده کشورمان( و نیز سخنگوی وزارت امور خارجه اعلام می شود و هر گونه نقل 
قول ها یا اخبار منتشرشده منتسب به منابع آگاه یا منابع نزدیک به هیات مذاکره کننده و 

امثال آن فاقد اعتبار است".

چالشجدیتمدنیجهان
اسلامبااروپا

اتحادیه اروپا در یک اقدام بی ارزش و نمایشی ۸ نفر 
را تحت  ایرانی  ایثارگر  و مسئولین  از سرداران سلحشور 

تحریم های خود قرار داد. سردمداران نابخرد  اتحادیه، این تحریم ها را به دلیل آنچه "نقض 
حقوق بشر در ایران" خوانده شده است، اعمال کرده اند. اروپا که به دروغ مدعی دفاع از 
حقوق بشر است، افرادی را تحریم کرده که سال ها در سنگر مبارزه با تروریسم در سوریه و 
عراق جنگیده و سایه نحس این عوامل که با حمایت آمریکا و اروپا رشد کرده بودند را از سر 

مردم منطقه و حتی ملت های اروپائی کم کرده اند. 
مبارزه  عرصه  در  متمادی  های  سال  که  است  کرده  تحریم  را  بزرگانی  اروپا  اتحادیه 
با قاچاقچیان مواد مخدر، با فداکاری و بذل جان، از ورود این مواد خانمانسوز به دیگر 

کشورها از جمله اروپا جلوگیری کرده اند.
کشورهای منفعت طلب اروپائی مثل انگلیس، فرانسه و آلمان که به دلیل فروش سلاح با 
قیمت های هنگفت به حکام سعودی، چشم خود را بر جنایات غیرانسانی عربستان علیه 
مردم یمن بسته اند، امروز به دروغ خود را حامی حقوق انسان ها خطاب می کنند. این 
کشورها که در قتل عام مردم بی دفاع فلسطین در غزه و کرانه باختری با رژیم صهیونیستی 
هم دست و همراه هستند و از کشوری همچون فرانسه که با کور کردن تظاهرکنندگان  
مرتکب جنایت شد، حمایت می کنند، اینک زبانشان برای دفاع از حقوق بشر باز شده 

است.
بر اساس مستندات تاریخی هیچ کشوری به اندازه انگلیس و فرانسه نسبت به مردم 
کشورهای دیگر، جنایت نکرده است. فرانسوی ها در آفریقا به خصوص در الجزایر بارها 
دست به نسل کشی زدند. سربازان فرانسوی وقتی با مخالفین الجزایری روبه رو شدند، 
دریاچه ای از  نفت ساختند و جمعیّت کثیری را اعم از زن، مرد و کودک را به آن دریاچه 
ریختند و آتش زدند. انگلیسی ها در هند حدود شش هزار نفر تظاهرکننده ضد انگلیسی 
را در یک باغ محبوس کرده و سپس همه را به گلوله بستند. آیا این جنایتکاران می توانند 

مدّعی حقوق باشند؟
امروز حقوق بشر در جوامع غربی از جمله اروپا با چالش های جدی در ابعاد نظری 
و رفتاری مواجه است و جامعه اروپائی در مسیر تنزل از یک جامعه متمدن به جامعه 
ای متوحش قرار دارد. در اروپا به بهانه اصالت آزادی، نهضت عقیم سازی انسان ها و 
ضدباروری فعال شده و به کسانی که خود را عقیم می کنند، جایزه می دهند. در حالی 
که با عقیم شدن انسان، دیگر بشری متولد نخواهد شد تا حقوقی برای دفاع داشته باشد. 
اروپا در قالب حمایت از " آزادی همسرداری" ازدواج  همجنس با همجنس را آزاد ساخته 
و تشویق می کند. بدین صورت دیگر بشری به دنیا نمی آید که نیاز به دفاع از حقوق او 
باشد.  رایج شدن ازدواج با محارم بعد از ۱۶ سالگی که کاملا خلاف فطرت انسان و تعالیم 
پیامبران الهی است، یکی دیگر از  فتنه های اروپائی و از موارد بارز نقض موازین فطری 

انسانی است.   
امروز جهان اسلام با اروپا، در یک چالش جدی تمدنی قرار دارد. تردیدی نیست که 
اسلام، مبدا دفاع از حقوق بشر است و آن چه در غرب، مطرح می شود، نه تنها حقوق 

بشر نیست بلکه ضد کرامت انسانی است.
افشای موارد نقض حقوق بشر توسط غربی ها اعم از آمریکا و اروپا، معرفی حقوق بشر 
غربی به عنوان یکی از مولفه های افول اخلاق و تشریح  و تبیین اصول حقوق بشر اسلامی 

مواردی مهم برای پژوهش و تحقیق است. 
بایست  می  که  امورخارجه  وزارت  و  قضائیه  قوه  مانند  نظام  های  دستگاه  کنار  در 
وظایف رسمی خود را برای محکوم کردن نقض حقوق بشر در غرب انجام دهند، علما، 
دانشگاهیان و پژوهشگران نیز باید در عرصه معرفی حقوق بشر اسلامی و نقد حقوق بشر 
در غرب، به میدان آمده و در این چالش تمدنی، برای دفاع از انسانیت، نقش ایفا نمایند.

بدون تردید تضعیف و افشای زشتی های اصول لیبرال دموکراسی، می تواند به ایجاد 
تمدن نوین اسلامی که هدف غائی انقلاب اسلامی است، بینجامد.

 تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل

مدیرکل انتقال خون استان قم اعلام کرد:

مرکزانتقالخونروحاللهمیزباناهدا
کنندگاندرماهرمضان

مدیرکل انتقال خون استان قم با بیان اینکه مرکز انتقال خون روح الله قم در ماه مبارک 
رمضان در ۲ نوبت صبح و شب میزبان اهداکنندگان خون است گفت: خودروهای 
داوطلبین اهدای خون که در ماه مبارک رمضان در شیفت شب و پس از افطار به مراکز 

اهدای خون مراجعه می کنند جریمه نمی شوند. 
مرتضی نوریان افزود: مرکز انتقال خون روح الله قم در ماه مبارک رمضان در شیفت صبح 
از ساعت هشت تا ساعت ۱۳ )فقط آقایان( و بعد از افطار از ساعت ۲۱ تا ساعت ۳۰ دقیقه 

بامداد )آقایان و خانم ها(  آماده پذیرش اهداکنندگان ایثارگر خون خواهند بود. 
وی ادامه داد: همچنین اهداکنندگان می توانند برای دریافت زمان نوبت برای اهدای 

خون به سامانه www.IBTO.ir مراجعه کنند.
مدیرکل انتقال خون قم، با اشاره به محدودیت تردد شبانه در این استان به دلیل شیوع 
کرونا گفت: بر اساس مصوبه ستاد ملی مدیریت و مقابله با کرونا ، در راستای نجات جان 
بیماران نیازمند تدبیری اندیشیده شده است تا خودروهای داوطلبین اهدای خون که 
شب ها و پس از ساعت افطار که همزمان با آغاز منع تردد شبانه است،  مشمول جریمه 

های پلیس راهور نشود.
نوریان افزود: بر اساس تفاهم نامه امضا شده با پلیس راهور، اهدا کنندگان خون در قم 
می توانند در ساعات منع تردد شبانه برای اهدای خون و نجات جان بیماران نیازمند به 

مرکز اهدای خون حضرت روح الله مراجعه کنند.
وی ادامه داد: بر این اساس در ایام ماه مبار ک رمضان، فرم مشخصات اهداکنندگان 
خون، پلاک خودرو ، تاریخ و ساعت مراجعه فرد اهداکننده به فرماندهی پلیس راهور را 
اعلام می کنند و چنانچه جریمه ای توسط دوربین های مستقر در معابر پلیس راهور ثبت 
شده باشد نسبت به حذف سیستمی آن اقدام و در لیست خلافی خودرو درج نمی شود.

مدیرکل انتقال خون قم با بیان اینکه اینکه روزه داری منافاتی با اهدای خون ندارد ، 
تاکید کرد: به دلیل این که زمان ماندگاری خون محدود است، امکان ذخیره خون در مدت 
طولانی وجود ندارد به همین دلیل باید اهدای خون به صورت مرتب و مستمر صورت 

گیرد.
وی با تأکید بر این که خون و فرآورده های آن جایگزین مصنوعی ندارد افزود: با توجه 
به نیاز مستمر بیماران مختلف ازجمله بیمارانی دیالیزی و تالاسمی و مجروحان ناشی 
از سلامت برخوردار هستند،  از مردم نوع دوست استان که  از تصادف های رانندگی، 

درخواست داریم تا این بیماران را در این ایام تنها نگذارند.
سلامت  از  که  مردمی  و  اهداکنندگان  به  ما  درخواست  و  توصیه  داد:  ادامه  نوریان 
برخوردار هستند و علائم بیماری ندارند، این است که جهت اهدای خون به مراکز انتقال 

خون قم مراجعه و نسبت به اهدای خون اقدام کنند.
مدیرکل انتقال خون قم با تأکید بر رعایت مسائل بهداشتی در مراکز انتقال خون این 
استان گفت: این مرکز به صورت مستمر ضدعفونی و گندزدایی می شود ضمن این که 
پیش از ورود اهداکنندگان، وسایل مراقبتی فردی شامل دستکش و ماسک نیز در اختیار 

آنان قرار داده می شود.
وی با تأکید بر لزوم به همراه داشتن کارت ملی توسط داوطلبان اهدای خون، افزود: 
تمام افراد بالای ۱۸ سال که از سلامت کامل برخوردار بوده و هیچ گونه علامتی از آنفلوانزا 

یا سرماخوردگی ندارند، امکان اهدای خون دارند.

تولیت حرم مطهر حضرت معصومه)س(:

ترویجفریضتینامیدرادرجامعه
زندهمیکند

تولیت آستان حضرت معصومه )س( گفت: امر به معروف و نهی از منکر و ترویج این 
فریضه دینی امید را در دل های افراد جامعه روشن می کند و موجب خوشنودی امام زمان 

)عج( می شود. 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار با اعضای قرارگاه ثارالله قم طی سخنانی اظهار 
داشت: یاد امام زمان در تمام حالت ها و اعمال برای ما راه گشا است و این امر باید به عنوان 

یک تکلیف دنبال شود و این یاد باید با توجه همراه باشد.
امام جمعه  قم با تشکر از فعالیت های انجام شده در قرارگاه ثارالله عنوان کرد: کارهایی 
که شما انجام می دهید جزو مفاخر است که به طور حتم موجب خوشنودی امام عصر 

خواهد شد.
وی گفت: استمرار بر امر به معروف و نهی از منکر، احساس خستگی نکردن و کم هزینه 
بودن این حرکت موجب دوام و اثر بخشی بیشتر آن است اما در نقطه مقابل احساس 

ناامیدی، قوت دشمن و از دست رفتن شعائر دینی را در پی دارد. 

اخبار

محسن پاک آیین*

 

رییس جمهوری گفت: در شرایطی که مشکل پیش می آید همه باید باهم 
دست به دست هم دهیم و همه تریبون ها هم باید همراه با هشدار و آرامش 
باشد. نباید تریبونی داشته باشیم که آرامش را در نظر نگیرد. تریبون هم باید 

به مردم آموزش و هم آرامش دهد و هم هشدارهای لازم را به مردم ارائه کند.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز شنبه در نشست ستاد ملی 
مقابله با کرونا اظهار کرد: ما امروز با ویروسی مواجه شدیم که قدرت سرایت 
آن۷۰ درصد بیشتر از ویروس ووهانی است و با یک شدت از جانب این ویروس 
مواجه شدیم. وقتی "آر ذی رو" ما پایین هست و به گونه ای هست که هر یک 
نفر، دو یا سه نفر را مبتلا می کند، شرایط یک جور است و زمانی که "آر ذی 
رو"  تغییر می کند و یک مبتلا ممکن است پنج یا هفت نفر را مبتلا کند در این 

صورت شرایط متفاوت است.
وی اضافه کرد: در روزهای اخیر سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد که شرایط 
در دو ماه گذشته بسیار نگران کننده بوده و بر اساس آماری که داد، سرایت 
ویروس هر هفته نسبت به هفته قبل دو برابر شده است. بنابراین با یک حرکت 
بسیار وسیع از طریق ویروس جهش یافته مواجه هستیم و حتی کشورهایی که 

کمتر مواجه بودند در این ایام با مشکلات زیادی مواجه شدند.  
رییس جمهوری در تبیین این موضوع که با این موج فزاینده چه کار باید کرد، 
گفت: برای اینکه بتوانیم موفقیتی به دست بیاوریم، یک پروتکل نمی تواند 
چاره ساز باشد و همه پروتکل ها باید دست به دست هم بدهند. اگر کسی بگوید 
من به جای روزی سه مرتبه، ده مرتبه به دستم را می شویم کافی نیست. باید 
ماسک هم بزند، فاصله را هم رعایت کند، ترددها هم ترددهای ضروری باشد و 

تجمعات هم نباید انجام بگیرد.
روحانی گفت: علاوه بر این فضایی که فرد در آن قرار می گیرد، باید دارای 
تهویه باشد و فرد مبتلا بلافاصله ایزوله شده و از جامعه جدا شود و اگر کسی با او 

تماس داشت، اگر تخلف کرد با آن شدید برخورد شود.
 وی خاطرنشان کرد: همه اینها باید دست به دست هم بدهد یعنی هیچ 
عاملی به تنهایی نمی تواند مسئله را حل کند. سفرها، دورهمی ها، فاصله 
اجتماعی، قرنطینه و ایزوله همه اینها را باید در کلمه سبک زندگی جمع کنیم. 
شاید این کلمه ای باشد که مسیر و راه را برای ما به طور کامل مشخص می کند.
رییس دولت تدبیر و امید افزود: وقتی در شرایط آرامش قرار می گیریم و 
وضع خوب و آمار دورقمی می شود و به رقمی زیر ۵۰ می رسد، مسابقه شروع 
می شود؛ یکی می گوید من این کار را کردم، دیگری می گوید من این کار را کردم 
یکی می گوید ستاد خیلی معجزه کرد دیگری می گوید قرارگاه این کار را انجام 
داد و یکی هم می گوید فلان وزارتخانه معجزه کرد از آن طرف می گویند محله 

محوری معجزه کرد.

رییس جمهوری گفت: اما وقتی شرایط برعکس می شود و مردم پروتکل ها را 
مراعات نمی کنند و با یک ویروس جهش یافته مواجه می شوند، داستان تغییر 
می کند؛ هر کسی می خواهد این را به گردن دیگری بیندازد. یکی می گوید 
این بخش مقصر است، آن یکی می گوید بخش دیگر مقصر است و بخش دوم 

می گوید من خوب عمل کردم و بخش سوم مقصر است.
روحانی خاطرنشان کرد: در شرایطی که مشکل پیش می آید همه باید باهم 
دست به دست هم دهیم و همه تریبون ها هم باید همراه با هشدار و آرامش 
باشد. نباید تریبونی داشته باشیم که آرامش را در نظر نگیرد. تریبون هم باید به 
مردم آموزش و هم آرامش دهد و هم هشدارهای لازم را به مردم ارائه کند و به طور 

متوازن رفتار کند تا به یک نقطه مطلوب برسیم.
 هفته سختی پیش رو داریم

وی اضافه کرد: از آغاز شیوع کرونا تاکنون سه موج داشته ایم و به لطف خدا 
از هر سه موج عبور کرده ایم. تاکنون موج های ما سنگین تر از موج های دیگر 
کشورها نبوده است آنها هم با چنین موج هایی مواجه شده اند. ما تجربه موج 
دوم و موج سوم را داریم اما این یک موج بلندتر، متفاوت و سخت تر است  و باید 

با استفاده از این تجربه ها از موج چهارم عبور کنیم.
رییس دولت تدبیر و امید افزود: هفته ای که در آن قرار گرفته ایم،   هفته 
سختی است و همه باید دست به دست هم دهیم و رعایت پروتکل ها باید ۹۰ 
درصد برسد. متاسفانه در این شرایط سخت آمار مراعات پروتکل در برخی از 
جاها ۷۰درصد بود و باید به ۹۰ درصد برسیم تا در هفته های بعد این موج را 

مهار کنیم.
روحانی خاطرنشان کرد: البته همه استان ها یک رقم نیستند و بسیاری از آنها 
در موج رو به بالا در حرکت هستند و در مسیر پیک بالاتر قرار دارند و برخی 
استان ها کمتر است. اما در مجموع آمارها به همه ما هشدار می دهد که به طور 

کامل مسئله را مراعات کنیم.
 تا پایان هفته یک میلیون ۴۰۰ هزار دز تزریق صورت می گیرد

وی گفت: خیلی امید داریم که تابستان بتوانیم از واکسن داخلی خودمان 
استفاده کنیم و در۲ ماه پیش روی ما مانده از بهار، هرچه می توانیم هر چه 
واکسن می توانیم از خارج بخریم چه آن ۱۶ میلیون خرده ای که از کوواکس 
خریده ایم و باید زودتر از آنها بگیریم و چه از کشورهایی که قرارداد بستیم 

بخشی اش را آوردیم و بخش دیگرش را بیاوریم.
روحانی خاطرنشان کرد: خوشبختانه معلوم شد تا پایان همین هفته نزدیک 
به یک میلیون و ۴۰۰ هزار واکسن تزریق اش انجام می گیرد و گروه اول ما 
که برایمان خیلی مهم بود، آنها واکسن را دریافت می کنند و وارد گروه دوم 

می شویم.
نفر  میلیون  هشت  هفت،  برای  بتوانیم  اگر  داد:  ادامه  جمهوری  رییس 
واکسن بیاوریم و آنها هم تزریق بکنند. آنهایی که سن شان از سن ۶۵ به بالا 
است. خیلی شرایط متفاوت می شود، همه تلاش ها بر این است که ان شاء الله 
واکسن بیاوریم و در اختیار مردم قرار دهیم و مردم بتوانند از این مسأله با یک 

اطمینان خاطر بیشتری به آینده نگاه کنند.
وی با اشاره به اقدامات دولت برای تامین تخت بیمارستانی گفت: تلاش 
خواهیم کرد در همین چند ماه باقیمانده دولت، هزارها تخت بیمارستانی 
را آماده کنیم، آقای دکتر نمکی تخت ها را آماده کرده یک مقدار تزریق مالی 
می خواهد که حدود۹۰ الی ۹۵ درصد آماده شده است و با تزریق  مالی که 
این هفته انجام می شود این تختها هم آماده می شود تا با یک راحتی و آرامش 

بیشتری این هفته های سخت را بگذرانیم.

باید  احزاب  گفت:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
از  باشند و پس  انتخابات سهمیه روشن داشته  در 
انتخابات هم نسبت به عملکرد نمایندگان حزبی خود 

پاسخگو و مسئولیت پذیر باشند.
عباسعلی کدخدایی در دیدار  جمعی از دانشجویان 
دانشجویی  بسیج  و  وحدت  تحکیم  دفتر  عضو 
تهران،  دانشگاه  سیاسی  علوم  و  حقوق  دانشکده 
ضمن تبریک ماه مبارک رمضان به موضوع بازنگری 
اساسی  قانون  گفت:  و  کرد  اشاره  اساسی  قانون 
سند حقوقی و متن نوشته ای است که توسط گروه 
کارشناسی و خبرگان قانون اساسی تنظیم شده و 
اکثریت مردم به آن رأی داده اند؛ با توجه به مسائل 
و  آمده  وجود  به  جدیدی  نیازهای  روز،  شرایط  و 
اقتضائات با گذشت زمان تغییر می کند که اگر اراده 
اکثریت برای اصلاح قانون اساسی به وجود بیاید، 

نفس تغییر و اصلاح قانون اساسی اشکالی ندارد.
قابل  هم  اساسی  قانون  تغییر  زمان  افزود:  وی 
پیش بینی نیست و هر زمان شرایط ایجاب کند هیچ 
نگرانی برای بازنگری قانون اساسی وجود ندارد ضمن 
اینکه اگر یک زمانی قانون اساسی اصلاح و بازنگری 
شد، معتقدم نهادهای تصمیم گیر و شوراهای عالی 
حدود  نشده اند،  ذکر  فعلی  اساسی  قانون  در  که 
صلاحیت و اختیارات شان و نحوه نظارت بر آنها، باید 

در قانون اساسی ذکر و شفاف شود.
رئیس پژوهشکده شورای نگهبان با اشاره به اصل 
۱۱۳ قانون اساسی، نقش رئیس جمهور در اجرای 
قانون اساسی را اجرای اصول مغفول مانده دانست 
و افزود: اصولی در قانون اساسی وجود دارد مانند 
به  امر  به  مربوط  که  اساسی  قانون  اصل ۸  همین 
معروف و نهی از منکر است که مدت های طولانی 
مغفول مانده بود و مصوبه ای در این خصوص وجود 
به  این موضوع  نداشت که بالاخره در سال ۱۳۹۴ 

قانون تبدیل شد.

شورای  استنباط  کرد:  خاطرنشان  کدخدایی 
نگهبان بر اساس تفسیر اصل ۱۱۳ قانون اساسی 
از مسئولیت اجرای در اصل  این است که مقصود 
۱۱۳ قانون اساسی، امری غیر از نظارت بر اجرای 
قانون اساسی است و مسئولیت رئیس جمهور در 
اصل ۱۱۳ شامل مواردی نمی شود که قانون اساسی 
تشخیص، برداشت، نوع و کیفیت اعمال اختیارات و 
وظایفی را به عهده مجلس خبرگان رهبری، شورای 
نگهبان، مجمع تشخیص مصلحت نظام، مجلس 
شورای اسلامی، قوه قضائیه و هر مقام و دستگاه 
دیگری که قانون اساسی به آن ها اختیار یا وظیفه ای 

محول نموده است.
وی اظهار داشت: رییس جمهوری ممکن است 
زمانی در بحث اجرای قانون اساسی، به نهادی تذکر 
بدهد که آن دستگاه وظیفه  قانونی خود را انجام ندهد 
و به تعبیری آن نهاد، اداره امور و وظایفی که به عهده 

دارد را تعطیل کرده باشد.
از  دیگری  بخش  در  نگهبان  شورای  سخنگوی 
و  کرد  اشاره  انتخابات  در  احزاب  نقش  به  سخنان 
افزود: یکی از مشکلات در انتخابات ما نقش احزاب 
که  است  فعالیتی  دنیا  همه  در  انتخابات  است؛ 
پیش فرض و مقدمه اش احزاب هستند. کدخدایی 
اظهار داشت: متأسفانه در کشور ما حزب به معنای 
واقعی خودش پا نگرفته است در حالی که در قانون 

اساسی به این مسأله به خوبی اشاره شده است.
وی با بیان اینکه احزاب در انتخابات سهمیه ندارند، 
گفت: در کشور ما ارتباط احزاب با فرد کاندیدا به 
حزبی،  حمایت  مورد  فرد  آن  اگر  که  است  نحوی 
صاحب کرسی و دارای مسئولیتی شود و احیاناً از 
عهده مسئولیتش به خوبی برنیاید، آن حزب به هیچ 
عنوان پاسخگو نیست؛ لذا احزاب باید در انتخابات 
سهمیه روشن داشته باشند و پس از انتخابات هم 
نسبت به عملکرد نمایندگان حزبی خود پاسخگو و 

مسئولیت پذیر باشند.
اینکه  بیان  با  نگهبان  شورای  پژوهشکده  رئیس 
متأسفانه احزاب در کشور ما از بالا به پایین شکل 
گرفته و شخص محور است، گفت: حزب باید نقش 
و حضور دائمی داشته و جمع محور باشد؛ حزب باید 
مانفیست داشته باشد، باید تربیت محور و کادرساز 
باشد و در تعریف فعالیت حزبی نقش و حضوری مؤثر 
داشته باشد؛ لذا اگر احزاب به معنای واقعی وجود 
داشته باشد، افرادی که رأی می آورند با توجه به اینکه 
حزب به عملکرد آن ها نظارت می کند و آن فرد هم 
خود را نسبت به اموری که انجام می دهد پاسخگو 
می داند، به نحوی عمل می کند که از گردونه حزب 
خارج نشده و بتواند بار دیگر با جلب نظر حزب تداوم 

مسئولیت خود را داشته باشد.
سخنگوی شورای نگهبان با اشاره به اصلاح قانون 
انتخابات  قانون  نواقص  و  ایرادات  انتخابات گفت: 
را از سالیان دور بارها از تریبون سخنگویی گفته ام و 
متأسفانه مجلس محترم هنوز آن طور که باید و شاید 
نتوانسته برای رفع ایردات و نواقص قانون انتخابات 
اقدام مؤثری انجام دهد؛ در حالی که نیاز به قانون 

جامع انتخابات به وضوح قابل مشاهده است.
افشای  عدم  بحث  به  ادامه  در  کدخدایی 
برخی ها مدعی  عمومی دلایل رد صلاحیت ها که 
و  پرداخت  هستند،  نگهبان  شورای  شفاف سازی 
گفت: با توجه به اینکه قانون، شورای نگهبان را از 
افشای عمومی دلایل رد صلاحیت منع کرده است، 
فقط به طور خصوصی دلایل رد صلاحیت را به خود 

فرد اعلام می کنیم.
و  رایزنی ها  خصوص  در  زنی  گمانه  به  راجع  وی 
تعامل برخی کاندیداهای احتمالی انتخابات ریاست 
جمهوری با شورای نگهبان گفت: هرکس که ادعای 
این را داشت که رایزنی کرده و تأیید صلاحیت خواهد 

شد، حتماً کذب است.

سخنگوی شورای نگهبان :

احزاببایددرانتخاباتسهمیهروشنداشتهباشند

روحانی در نشست ستاد ملی مقابله با کرونا:

هیچ تربیونی نباید آرامش جامعه را برهم بزند

 دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین با اشاره به ایجاد کمپین هایی برای دعوت از 
رئیس قوه قضائیه برای حضور در انتخابات، گفت : این نوع کمپین ها که  ممکن 
است با هدف فضاسازی به منظور دریافت اذن رهبری برای ورود ایشان به عرصه 
انتخابات باشد، بی تردید رویه ای نادرست و قطعا غیرموثر در تصمیمات رهبر فرزانه 
انقلاب است و از طرفی اگر رئیس دستگاه قضا هم  قصد حضورداشته باشد قطعا با 
رهبری مشورت خواهندکرد که معمولا در چنین مواردی مقام  معظم رهبری نفیاً یا 

اثباتاً اظهارنظر نخواهند کرد.
سید ابوالقاسم رئوفیان به حضور قالیباف در جایگاه ریاست مجلس به عنوان دیگر 
کاندیدای بالقوه انتخابات اشاره و خاطرنشان کرد: مسئله اهمیت والای جایگاه 
کنونی رئیس مجلس برکسی پوشیده نیست، آقای قالیباف اکنون ریاست قوه ای 
را برعهده دارد که خانه ملت است و مردم تهران وی را برای۴سال به عنوان نماینده 
خودشان انتخاب کرده اند. اگر ایشان در همان دوران تبلیغات انتخاباتی به مردم 
می گفت که قصد دارد مجلس را در نیمه راه رها کرده و عزم  پاستورکند، چه بسا مردم 
به او رای نمی دادند و به راستی این اصلا اتفاق خوبی نیست که برخی نمایندگان در 

مجلس کرسی نمایندگی را سکوی پرش برای خود بدانند.
وی درگفت وگو با ایلنا  ادامه داد: اینکه برخی داوطلبان نمایندگی با در سرداشتن 

سودای ریاست جمهوری، مجلس را محلی برای چهره شدن انتخاب کرده و با وعده 
و وعید خدمت۴ساله رای مردم را به امانت بگیرند و در نیمه راه امانت را وانهند و 
مجلس را همچون معبری به مقصد پاستور پشت سر گذارند اصلااتفاق خوبی 
نیست. رئوفیان در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر اهمیت حضور افراد 
دور از حاشیه در عرصه انتخابات و پرهیز از هزینه سازی برای نظام، اظهار داشت: 
نکته دیگری که باید در تصمیم گیری ها در رابطه با کاندیداتوری در انتخابات ریاست 
جمهوری به عنوان یک مولفه تاثیرگذار درنظرگرفت این است که باید عرصه را برای 
ورود اشخاص بی حاشیه در رقایت های انتخاباتی باز گذاشت که در اینصورت هم 

برای نظام  هزینه سازی نمی شود و هم برای جایگاه افراد هزینه تراشی نخواهد شد.
وی افزود: مثلا اگر آقای قالیباف بخواهد بیاید سخت گرفتار حاشیه می شود و 
باید پاسخگوی عملکرد غلط و سوءاستفاده های  قائم مقام خود درطول سال های 
مسئولیتش در شهرداری تهران باشد، که ازفسادها و تخلفات قائم مقامش خبر 

داشته یا نه که در هر صورت هزینه دارد.
فعال سیاسی اصولگرا در پایان گفت: مسائل اینگونه در انتخابات مطرح شده و 
سوال می شوند در نتیجه فرد مجبور است این ها را خنثی کند که برای او هزینه ساز 

می شود. همچنین برای نظام هم هزینه هایی در پی دارد.

سید ابوالقاسم رئوفیان :
راهاندازیکمپین»دعوتازرئیسی«رویهاینادرستاست
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سلامت

بزاق، مایع شفافی است که ما آن را در غدد بزاقی در دهانمان تولید 
می کنیم. این غدد در گونه های هر دو سمت صورت، زیر زبان و قسمت 

جلویی دهان ما وجود دارند و به طور پیوسته بزاق تولید می کنند.
هر چند ممکن است متوجه نشویم؛ اما بزاق خیلی بیشتر از آنچه فکر 
می کنیم، کارایی و عملکرد دارد. بزاق نه تنها به ما در تقویت حس چشایی 
در  بلکه  می کند،  کمک  می خوریم  که  غذاهایی  راحت تر  هضم  و  بلع  و 
در  دارد.  نقش  نیز  دهان  سلامت  حفظ  مانند  بی شماری  فرایندهای 
واقع بزاق با شستن مواد غذایی از روی دندان ها و لثه و ترکیبات کلسیم 
و فلورایدی که دارد موجب حفظ سلامت بافت های سخت و نرم دهان 

می شود.
دانشمندان متوجه شده اند که بزاق ما تقریباً تماماً آب است، اما حاوی 
مواد گوناگونی نیز می باشد که تنها یک درصد از کل ترکیب آن را تشکیل 
می دهند. در واقع بزاق دهان یک شاخص خوب برای میزان غلظت و تراکم 

برخی مواد در بدن ماست، مثلًا برخی از داروها.
در این مطلب به برخی نکات جالب درباره بزاق و دلایل افزایش بزاق در 
برخی افراد اشاره می کنیم. خیلی از افراد احتمالًا چیز زیادی درباره ی 

ویژگی های بزاق و اهمیت این ماده در بدن نمی دانند.
ما چقدر بزاق تولید می کنیم؟

غدد بزاقی ما به طور پیوسته بزاق تولید می کنند، که البته این میزان 
از محرک ها می تواند متفاوت باشد. در واقع غدد  تأثیر یک سری  تحت 
بزاقی، پیش از غذا خوردن، حین غذا خوردن و پس از آن، بیشترین میزان 
بزاق را تولید می کنند. میزان تولید بزاق زمانی که در خواب هستیم به 

حداقل خود می رسد.
به طور کلی، ما روزانه ۱۵۰۰ میلی لیتر بزاق تولید می کنیم. گرسنگی 
تنها عاملی نیست که روی بزاق اثر می گذارد؛ شرایط استرس برانگیز یا 

برانگیختگی جنسی نیز تولید بزاق را افزایش می دهند.

موقعیت های خاصی نیز وجود دارند که عکس این اتفاق روی می دهد: 
یعنی تولید بزاق در دهان ما کم می شود. مثلًا سیگار کشیدن یا مصرف 
ماری جوانا. این عوامل سبب به هم خوردن تعادلی در بدن می شوند که بر 

وضعیت دهان و دندان ها اثر خاصی می گذارد.
نقش بزاق در دهان ما چیست؟

همان طور که گفتیم بزاق این مایع شفاف برای حفظ سلامت دهان ما 
ضروری است. زیرا به عنوان یک آنتی باکتریال طبیعی عمل می کند. بزاق 

حاوی موادی است که از ما در برابر عفونت ها محافظت می کنند.
همچنین بزاق به تنظیم سطح pH در دهان ما کمک می کند و جلوی 
افزایش اسیدهایی را که می توانند به دندان ها و غشای دهان آسیب بزنند 
در دهان می گیرد. بزاق به عنوان یک روان کننده در دهان نیز عمل می کند 

و نقش نوعی محافظ در برابر هر آسیبی را دارد.
بزاق برای حس چشایی ما لازم است

درصد کوچکی از ترکیب ژنتیکی بزاق که آب نیست، حاوی یک سری 
پرزهای چشایی  فعال می کنند.  را  ما  پرزهای چشایی  که  مواد است  از 

گیرنده هایی روی زبان ما هستند که حس چشایی ما را کنترل می کنند.
این گیرنده ها تنها زمانی کار می کنند که مرطوب باشند. بزاق این کار را 
انجام داده و اجازه می دهد پرزهای چشایی عملکرد درستی داشته باشند. 
به همین دلیل، ما می توانیم مزه غذاها را حس کنیم. اما وقتی بزاق کمی 

در دهان ما وجود دارد، نمی توانیم این حس را تجربه کنیم.
بزاق حاوی یک نوع ماده مخدر است

اوپیودها یا مخدرها موادی هستند که از افیون گرفته می شوند و ما به 
عنوان ضد درد از آن ها استفاده می کنیم، مثلًا مورفین یا هروئین. یکی از 
نکات جالب درباره بزاق این است که این ماده حاوی »اوپیورفین« است. 
اوپیورفین به عنوان یک ضد درد طبیعی عمل کرده و مرتبط با حس لذتی 
است که ما وقتی غذا می خوریم یا فعالیت های لذت بخش دیگری انجام 

می دهیم تجربه می کنیم. به نظر می رسد اوپیورفین شش برابر قوی تر از 
مورفین است. دانشمندان فعلًا در حال مطالعه روی کاربردهای بالقوه ی 

این ماده در درمان هستند.
دلایل افزایش بزاق

آبریزش از دهان نوزادان و کودکان نوپا امری طبیعی است و ممکن است 
اغلب در هنگام دندان درآوردن اتفاق بیفتد؛ اما در بزرگسالان معمولًا با 

عفونت یا اختلالات سیستم عصبی همراه است.
افزایش بیش از حد بزاق در افراد بزرگسال در درجه اول به دلیل موارد زیر 

ایجاد می شود:
. مونونوکلئوز یا عفونت های سینوسی

. گلودرد یا التهاب لوزه
. آلرژی ها

. سوزش سر دل یا ریفلاکس معده
. بارداری

. استفاده از برخی داروها
. واکنش به مسمومیت با سموم دفع آفات یا سم مار یا حشرات

مانند  بلع می شوند،  در  باعث مشکل  . اختلالات سیستم عصبی که 
فلج مغزی، سندرم داون، مولتیپل اسکلروزیس )MS(، سکته، بیماری 

)ALS( پارکینسون، اوتیسم و اسکلروز جانبی آمیوتروفیک
برخی از افرادی که بزاق بیش از حدی دارند، در معرض خطر زیاد آسپیره 
بزاق، غذاها یا مایعات به داخل ریه های خود هستند. اگر آن ها با مسائلی 
یا خنده،  به عنوان مثال سرفه  روبرو شوند،  در زمینه رفلکس های بدن 
ممکن است برایشان ایجاد مشکل کند. بزاق بیش از حد با گذشت زمان 

همچنین می تواند باعث تجزیه پوست در اطراف چانه و ناحیه لب شود.
چگونه بزاق بیش از حد را درمان کنیم؟

درمان بزاق بیش از حد به سلامت عمومی شما و سایر علائمی که ممکن 
است داشته باشید بستگی دارد. بهترین روش این است که درمان توسط 
یک تیم چند رشته ای از پزشکان مراقبت های اولیه گرفته تا گفتاردرمانی، 
متخصص مغز و اعصاب و دندان پزشکان انجام شود. اگر متوجه شدید بزاق 
دهانتان زیاد است، لازم است با پزشک خود مشورت کنید تا بهترین برنامه 

درمانی را پیشنهاد کند.
مطالعه ای توصیه می کند که برای درمان از مداخلات درمانی، از جمله 
گفتاردرمانی، داروها، بوتاکس و استفاده از دستگاه های مخصوص بهره 
از  بیش  افزایش  آیا  که  دهد  تشخیص  می تواند  گفتاردرمانگر  بگیرید. 
حد بزاق در شما خطر آسپیره شدن غذاها یا مایعات در ریه ها را افزایش 

می دهد یا خیر.
داشتن بزاق بیش از حد می تواند بسیار ناخوشایند باشد، بنابراین شما 
باید در اسرع وقت به دنبال درمان باشید. با پزشک خود مشورت کنید تا در 
کنار هم بتوانید یک برنامه درمانی پیدا کنید که بزاق بیش از حد را کنترل 

کند و باعث راحتی و اطمینان شما شود.
از  سری  یک  برای  خوبی  بسیار  شاخص  می تواند  بزاق  اینکه  نتیجه 
اولین  از  بزاق هم می توان گفت یکی  باشد. در مورد کاهش  بیماری ها 
علائمی است که در برخی از بیماری ها یا سندرم ها، مثلًا سندرم شوگرن، 
ظاهر می شود. به همین علت، ما باید به وضعیت بزاقمان توجه کنیم و از 

سلامت دهانمان به خوبی مراقبت نماییم.

چطورمتوجهافتقندخونشویم؟چگونه بزاق بیش از حد را درمان کنیم؟

افت قند خون ناگهانی زمانی اتفاق می افتد که بدن شما به اندازه کافی انرژی برای 
انجام فعالیت های مختلف را ندارد.

این عارضه اغلب بیماران مبتلا به دیابت را درگیر می کند و عمدتا زمانی رخ می دهد که 
فرد مبتلا به دیابت بیش از حد انسولین تزریق کند، یک وعده غذایی را از دست بدهد و یا 

ورزش های خیلی سخت انجام دهد.
در موارد نادر این امکان وجود دارد فردی که مبتلا به دیابت نیست، دچار افت ناگهانی 
قند خون شود. با این حال غیر منتظره ترین علائم مرتبط با افت ناگهانی قند خون از 

این قرارند:
از دست دادن تمرکز: مغز به طور ویژه نسبت به افت سطوح گلوکز حساس است و 
ممکن است در این شرایط در حفظ تمرکز روی یک موضوع یا درک صحبت های فردی 
دیگر که موضوعی را برای شما توضیح می دهد، دچار مشکل شوید. این ناتوانی در تمرکز 
ممکن است از خستگی بیش از اندازه ناشی شود، اما بیشتر مواقع می توان با دریافت قند 
آن را اصلاح کرد. مصرف خوراکی هایی که از محتوای متعادل پروتئین ها و چربی ها سود 

می برند به جای مصرف کلوچه یا شکلات توصیه می شود.
پرش های عضلانی: پرش عضلانی می تواند یکی از نشانه های افت قند خون خفیف 
باشد - زمانی شکل می گیرد که قند خون به زیر ۴۰ میلی گرم در هر دسی لیتر برسد. 
پرش های عضلانی کاملا غیر ارادی هستند و از این رو امکان متوقف کردن آنها وجود 
ندارد. جدا از قند خون پایین، پرش های عضلانی می توانند نشانه ای از مصرف بیش 
از اندازه کافئین باشند و بر همین اساس شاید به کاهش مصرف قهوه و تمرکز بر مصرف 

کربوهیدارت های پیچیده نیاز باشد.
از دست دادن هوشیاری: افرادی که هوشیاری خود را از دست می دهند، متوجه 
این نشانه نمی شوند، از این رو نشانه های هشدار دهنده دیگر به ویژه اگر به دیابت مبتلا 
هستید، نباید نادیده گرفته شوند. هیپوگلیسمی دیابتی می تواند به تشنج نیز منجر شود 
که نه تنها برای خود بیمار بلکه برای کل افراد درگیر می تواند وضعیتی وحشتناک باشد. 
در موارد نادر، هیپوگلسمی دیابتی می تواند مرگبار نیز باشد. مصرف قرص گلوکز به عنوان 

یک راه حل کوتاه مدت برای بیماران دیابتی می تواند به تنظیم قند خون کمک کند.
تحریک پذیری: نوسانات خلقی و همچنین گریه های هیستریک یا خشم های غیر 
قابل کنترل در برخی از افراد نشانه افت قند خون است. معمولا این حالات احساسی با 

مصرف منابع سالم غذایی مانند موز و یا دیگر منابع سالم قند برطرف می شود.
عرق کردن: اگر شما حتی در درجه حرارت متوسط دچار تعریق می شوید، این نشان 
دهنده افت قند خون است. تعریق دائمی یکی از نشانه های افت خون است یعنی قند 
خون کمتر از ۷۰ میلی گرم در هر دسی لیتر. این نوع تعریق که بیشتر در پشت گردن و 
یا خط مو اتفاق می افتد، شب هنگام نیز رخ می دهد که به آن هیپوگلیسمی شبانه می 

گویند.
حرکت و لرزش: عدم تعادل قند خون می تواند سیستم عصبی مرکزی را نیز تحت 
تاثیر قرار دهد. بدن شما سعی می کند هنگام افت قند خون، با آزاد کردن کاتکول آمینها 
)هورمون هایی مانند دوپامین و آدرنالین(، این وضعیت را که به معنای تحریک تولید گلوکز 
است و می تواند به لرزش دست ها منجر شود. به طور معمول، دوپامین بیشتر در بدن 
چیز خوبی است زیرا به عنوان یک ارتقا دهنده خلق و خو و مسکن عمل می کند. اما اگر 
فعالیت ورزشی یا تجربه ای لذت بخش مانند خوردن شکلات نداشته اید باید مراقب این 

لرزش ها و تکان ها باشید.
سرگیجه: سرگیجه هنگام افت قند خون، به ویژه اگر مبتلا به دیابت باشید، عجیب 
نیست. بیماران مبتلا به دیابت ممکن است سرگیجه ناگهانی را تجربه کنند که می تواند 
با افزایش ناگهانی دمای بدن همراه باشد و می تواند شرایطی هشدار دهنده باشد. در 
زمان وقوع چنین حالتی، فرد باید به دیگران اطلاع دهد که به بیماری دیابت مبتلا است 
تا کمک دریافت کرده و در بهترین حالت یک خوراکی به شما داده شود تا سطوح گلوکز 
خون افزایش یابد. در شرایطی که قند خون پایین می تواند موجب احساس سرگیجه 
شود، دلایل دیگری نیز می توانند در این زمینه موثر باشند که دمای بیش از اندازه بالا، کم 

آبی بدن، یا واکنش به دارو از آن جمله هستند.

چگونهازگرسنگیزیاددرماهرمضان
جلوگیریکنیم؟

برنامه غذایی در ماه رمضان باید طوری تنظیم شود که بر روی وزن طبیعی تاثیر زیادی 
نداشته باشد و اگر وزن شما در حال افزایش یا کاهش بود به این معنا است که رژیم غذایی 

درستی انتخاب نکرده اید.
ماه رمضان شروع شده است در روزهایی که کرونا هنوز یکی از مشکلات اساسی است 
و فصل بهار که روزهای طولانی دارد. از فواید روزه گرفتن بسیار شنیده و خوانده ایم و باید 
اکنون در شرایط حال حاضر شیوه ای را روش هایی را پیش بگیریم که بتوانیم سلامت خود 
را نیز تضمین کنیم و در پایان ماه رمضان از آن چه که فواید روزه است بهره برده باشیم. اما 

در زمان سحری چه غذاهایی بخوریم که کمتر گرسنه شویم؟
وزن طبیعی را حفظ کنید: متخصصین و پزشکان بر این باور هستند که برنامه غذایی 
ما در ماه مبارک رمضان نباید نسبت به قبل خیلی تغییر آن چنانی داشته باشد. برنامه 
غذای باید طوری تنظیم شود که بر روی وزن طبیعی تأثیر زیادی نداشته باشد و اگر 
وزن شما در حال افزایش یا کاهش بود به این معنا است که رژیم غذایی درستی انتخاب 

نکرده اید.
ماه رمضان در روزهای طولانی بهار قرار دارد. با توجه به ساعات طولانی گرسنگی در 
روز، باید غذاهایی را مصرف کنیم که به کندی و دیر هضم می شوند تا انرژی لازم برای شما 
را حفظ کنند و کمتر احساس گرسنگی کنید. مثل غذاهای حاوی فیبر زیاد. غذاهای 
دیرهضم به غذاهایی گفته می شود که معمولا ۸ ساعت در دستگاه گوارش می مانند و 
غذاهای زود هضم فقط ۳ تا ۴ ساعت در معده باقی می مانند و بعد از این ساعات شما 

احساس گرسنگی خواهید داشت.
چه خوراکی هایی به رژیم غذایی اضافه کنیم؟ کدام خوراکی ها باعث می شوند دیرتر 
گرسنه شوید؟ حبوبات و غلات مثل جو، گندم، جو دوسر، لوبیا، عدس، آرد سبوس دار 
،  برنج با پوست در دسته غذاهای دیر هضم و غذاهایی که حاوی قند، آرد سفید هستند، 
زود هضم شمرده می شوند. از طرفی خوراکی هایی که برای رژیم لاغری در نظر گرفته 
می شوند می توانند به کمک شما بیایند چرا که این نوع خوراکی ها برای کسانی توصیه 
می شود که قصد دارند وزن خود را کم کنند و میزان کمتری خوراکی بخورند و هم زمان 

احساس گرسنگی کمتری داشته باشند. این خوراکی ها کدام اند؟
بروکلی: همه می دانند که بروکلی برای کاهش وزن، غذایی بسیار مناسب است. یک 
فنجان بروکلی، ۳۱ کالری، ۲٫۴ گرم فیبر و ۲٫۵ گرم پروتئین دارد. می توانید از بروکلی در 

سوپ های مختلف استفاده و مواد مغذی آن را دریافت کنید
گل کلم: باید تاکید داشت که باید فیبر را به رژیم غذایی اضافه کنید در این حالت بهترین 
گزینه برای شما گل کلم است. یک فنجان از این سبزی ۲٫۵ گرم فیبر دارد. می توانید خام 

بخورید یا می توانید مانند پوره ی سیب زمینی، این بار پوره ی گل کلم تهیه کنید.
اسفناج: اسفناج مواد مغذی بسیار زیادی دارد. یک فنجان اسفناج، ۴٫۳ گرم فیبر 
و ۵٫۳ گرم پروتئین دارد. بهترین راه استفاده از اسفناج این است که آن را به سالاد و 

ساندویچ های خود اضافه کنید. می توانید از آن در تهیه ی املت هم استفاده کنید.
 لوبیاسفید:  لوبیاها منبع سرشاری از فیبر هستند. یک فنجان ۱۲ گرم فیبر دارد. لوبیا 
سفید فیبر بسیار بالایی دارد، که جز کلیدی برای سلامت معده و روده است. فیبر قادر 
است مدفوع را روان کرده و از علائم یبوست و اسهال جلوگیری کند. علاوه بر این، فیبر، 
حرکات روده را تحریک و نرمال می کند. یک رژیم با فیبر خوب، روده ها را تمیز می کند و 

از بیماری های گوارشی جدی مانند زخم معده جلوگیری می کند.
نخود: نخود مقدار زیادی از فیبر و پروتئین دارد که به سیری کمک می کند.به عبارت 
دیگر، دیرتر احساس گرسنگی می کنید. همچنین نخوداز منابع سرشار اسید آمینه، 
تریپتوفان و سرتونین به شمار می رود و نقش مهمی درتنظیم خلق و خو و خواب دارد. 

مصرف تریپتوفان در شب، سبب ایجاد آرامش در فرد می شود.

بلایی که بی تحرکی بر زندگی ما می آورد

یکی از واضح ترین تهدیدهایی که پشت  میزنشینی برای شما ایجاد می  کند کاهش 
متابولیسم بدن و بروز اضافه وزن و چاقی است.

همچنین بر اساس بررسی  های اخیر محققان، نشستن  های طولانی مدت تا ۶۴ درصد 
احتمال ابتلا به بیماری های قلبی را افزایش می  دهد. تحلیل ستون فقرات، فشارهای 
از ناهنجاری  های  بیش از حد بر استخوان  های گردن، کمر و لگن و بسیاری دیگر 
اسکلتی، غضروفی و عضلانی هم از دیگر عوارض پشت  میزنشینی  های طولانی  مدت 

است:
فتق دیسک: محققان انستیتوی ملی اختلالات عصبی و سکته مغزی در آمریکا به 
این نتیجه رسیده اند که حرکات منظم بدنی باعث تحریک جریان خون تازه و ارسال مواد 
مغذی به دیسک های بین مهره ای می شود. اما نشستن های طولانی مدت به برهم 
خوردن هم ترازی دیسک ها و تشکیل کلاژن های سخت بین تاندون ها و لیگمان ها منجر 

می شود.
ابتلا به سندرم متابولیک: محققان کلینیک مایو اشاره کرده اند که کاهش جریان 
خون و کاهش کالری سوزی در حالت نشسته، خطر بروز گرفتگی عروق، فشار و کلسترول 

خون بالا، مشکلات گوارشی، بیماری قلبی عروقی و کبد چرب را افزایش می دهد.
خطر فلج شدن: اغراق آمیز است ولی طولانی نشستن باعث ابتلا به فلج و یا حتی مرگ 
زودرس می شود. نتایج پژوهشی که به مدت هشت سال و نیم در دانشگاه نورث  وسترن 
انجام شده است نشان می دهد که وضعیت نشستن نامناسب و طولانی مدت بخصوص 
در افراد سالمند، خطر بروز فلج را ۵۰ درصد افزایش می دهد. همین محققان مشاهده 
کردند افرادی که عادت دارند شب ها تلویزیون تماشا کنند و یا بازی های یارانه ای انجام 
دهند، به میزان ۶۱ درصد بیشتر از افرادی که صرفا یک ساعت در روز تلویزیون می بینند، 

در معرض خطر مرگ قرار دارند.
ابتلا به سندرم تونل مچ دست: رایج ترین خطر نشستن طولانی مدت پشت میز کار، 
ابتلا به سندرم تونل مچ دست است که با بی حسی، ضعف، درد در دست، مچ و بازو خود 
را نشان می دهد؛ بخصوص هنگام کار با کیبورد و ماوس. سندرم تونل کارپال شایعترین 
نوروپاتی به دام افتادن عصب است که در نتیجه فشردگی عصب میانی در ناحیه تونل 

کارپال ایجاد می  شود.
درد گردن: همین حالا به وضعیت نشستن تان در پشت میز کار دقت کنید. به احتمال 
زیاد به جای اینکه گردن تان در راستای ستون فقرات باشد، به سمت جلو خم شده اید. 
بدون شک شانه و کمرتان نیز در وضعیت نامناسبی قرار دارند، یعنی شانه هایتان افتاده و 
پشتتان به حالت خمیده در آمده است. هم تراز نبودن گردن، شانه ها و ستون فقرات در 
حین قرار گرفتن پشت رایانه که معمولا ساعت ها نیز طول می کشد، باعث ایجاد آسیب 
های فشاری مکرر و دائمی به عضلات و ساختار استخوانی گردن می شود که از انتهای 
جمجمه تا مهره های پشت را درگیر می کند. برای کاهش آسیب های وارده لازم است 

صاف بنشینید و گردن را جلو نیاورید تا با شانه ها و ستون فقرات در یک راستا باشد.
ابتلا به واریس و لخته های خونی: به عقیده محققان کانادایی، نشستن های طولانی 
مدت در پشت میز کار یا روی کاناپه امکان بروز ترومبوز وریدی عمقی را به ویژه در بین افراد 
مبتلا به چاقی مفرط افزایش می دهد. متاسفانه اگر لخته های خونی حرکت کنند و وارد 
ریه ها شده و آمبولی ریوی ایجاد کنند، مرگبار هستند. ترومبوز وریدی عمقی نیز زمانی 
بروز می کند که جریان خون متوقف شده و مایعات بدن در ناحیه ای از پا جمع شده و 
لخته خونی ایجاد کنند. توجه داشته باشید که نشستن های طولانی مدت باعث ایجاد 

ورم قوزک پا، واریس و پوکی استخوان ناشی از کم تحرکی می شوند.
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یک روانشناس بالینی گفت: برنامه ریزی و محدود کردن 
حضور در فضای مجازی مخصوصا در کودکان و نوجوانان 
و رعایت بهداشت خواب از عواملی است که می تواند در 

کاهش پیامدهای روانشناختی ناشی از کرونا موثر باشد.
بیش از یک سال از ورود کرونا به کشورمان می گذرد و در 
این مدت افراد بسیاری مبتلا شده و عده ای به کام مرگ 
رفته اند. اپیدمی این روزها وارد موج چهارم خود شده و 
شمار جانباختگان روزانه از ۳۰۰ تن فراتر رفته است. وزیر 
بهداشت هم در روزهای اخیر گفته هفته های سختی را 

پیش رو داریم.
در این شرایط، مهارِ تاخت و تاز افسارگسیخته کرونا 
به اولویتی اساسی تبدیل شده است. با این حال برخی 
می گویند تبعات روانی اپیدمی را هم نباید از نظر دور 

داست.
با  محدودیت ها  می گویند  روانشناسان  از  برخی 
و  بی حوصلگی  روانی،  خستگی  نظیر  پیامدهایی 
پرخاشگری همراه می شود. آگاهی از این پیامدها و اثرات 
روحی و روانی طولانی شدن اپیدمی شاید بتواند در زمینه 
سیاستگذاری ها و ارائه راه حل های بهتر و مکمل  در این 

زمینه موثر باشد.
اهمیت این موضوع سبب شد، با »آرزو معصومیان« 

روانشناس بالینی به گفت وگو بنشینیم.
مشکلات روحی و روانی اپیدمی

ناشی  روانی  و  روحی  مشکلات  پیرامون  معصومیان 
از کرونا گفت: کرونا ویروس، نامی است که اکنون برای 
همه مردم جهان آشنا است و با ظهور آن زندگی و سلامت 
جنبه های  تمامی  و  گرفته  قرار  تهدید  مورد  انسان ها 
اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی وسیاسی همه کشورها را 

تحت تاثیرقرار داده است.
کرونا،  شیوع  ناپذیری  پیش بینی  و  بودن  ناشناخته   
انزوای  و  اقتصادی، قرنطینه  ابتلا، مشکلات  از  هراس 
اجتماعی احتمال آسیب های روانی را در دوران این همه 
گیری افزایش می دهد، بطوری که فشارهای روانی این 

دوران همه افراد جامعه، حتی افرادی را که سابقه ابتلا 
به بیماری های روحی و روانی  ندارند هم تهدید می کند.

نتایج بسیاری از تحقیقات نشان داده که تعدادی از 
اختلالات روانشناختی از جمله اضطراب، افسردگی ، 
وسواس فکری - عملی ، ترس، اختلال استرس پس از 
سانحه )PTSD( و بی خوابی در این ایام رو به افزایش 
دوران  محدودیت های  خصوص  در  معصومیان  است. 
کرونا و تبعات روانشناختی آن گفت: قرنطینه از راه های 
جلوگیری از انتشار ویروس به شمار می رود، ولی به تبع آن 
افراد ارتباطات و حمایت های روانی خانواده و دوستان را از 
دست می دهند و در کنار این مضرات باید از بی انگیزگی 
و  بی حوصلگی  روانی ،  خستگی  ناامیدی ،  احساس   ،

پرخاشگری هم یاد کرد.
در این شرایط کودکان به طور ویژه از نظر روانی تحت 
تاثیر قرار می گیرند؛ از شایع ترین مشکلات در میان آن 
ها پرحرفی، حواس پرتی، ترس و تحریک پذیری است. 
همکلاسی ها  با  آموزان  دانش  ارتباط  عدم  همچنین 
فعالیت  مجازی،  فضای  از  زیاد  استفاده  دوستان،  و 
فیزیکی ناچیز، الگوی خواب نامناسب و محرک های 
مشکلات  و  بیماری  به  ابتلا  از  ترس  مانند  استرس زا 
والدین می تواند مشکلات متعددی  اختلافات  و  مالی 
برای کودکان و نوجوانان ایجاد کند و در این میان ممکن 
است به اختلالاتی مانند تیک های عصبی، درون گرایی، 

پرخاشگری و منزوی شدن منجر شود.
که  مشکلاتی  از  دیگر  یکی  افزود:  روانشناس  این 
و  زوجین  بین  تعارضات  یافته  افزایش  کرونا  دوران  در 
قرنطینگی،  دشواری  است.  خانوادگی  خشونت های 
فشار مالی و سایر مشکلات دیگر اختلافات زوجین را 
افزایش داده و تاثیرات این اختلاف بر کودکان هم قابل 
چشم پوشی نیست. آنها با مشاهده اختلافات والدین از 
نزدیک و ارتباطات کم با دوستان در معرض افسردگی 
و استرس های بسیار قرار می گیرند. اعتیاد به اینترنت 
و فضای مجازی، افزایش مصرف الکل و مواد مخدر از 

جمله تبعات ناشی از این شرایط است.
راهکارهایی برای کاهش پیامدهای روانشناختی 

ناشی از کرونا
معصومیان در خصوص راهکارهای کاهش پیامدهای 
روانشناختی ناشی از کرونا گفت: اگرچه مبارزه با این 
ویروس به طور همه جانبه در حال انجام است ولی به 
دلیل محدود بودن روش های کنترل و درمان این بیماری 
مهم ترین راه مقابله با آن پیشگیری از ابتلا و جلوگیری 
همکاری  با  فقط  مهم  این  که  است  ویروس  انتشار  از 
مردم امکان پذیر است؛ چراکه با طولانی شدن شرایط 
خواهد  بیشتر  روانی  و  روحی  مشکلات  محدودیت ها، 
شد و گاهی تا آخر عمر همراه فرد خواهد بود. بهتر است 
بکوشیم با راهکارهایی هوشمندانه به توانایی های خود 
بیافزاییم و این چالش را به یک فرصت تبدیل کنیم و به 
سلامت از این مسیر عبور کنیم و به یاد داشته باشیم 
انسان بدبین در هر فرصتی مشکلات را می بیند و انسان 

خوش بین در هر مشکلی به دنبال فرصت است.
به  لحظه  و  دائمی  پیگیری  عدم  مثل  توصیه هایی 
لحظه اخبار مخصوصا خبرهای نگران کننده و شایعات، 
ایجاد تنوع در برنامه روزانه با کارهایی مثل ورزش کردن، 
خواندن کتاب ، تماشای فیلم و گوش دادن به موسیقی، 
تمرکز بر اکنون و زمان حال و پرهیز از تفکر درمورد آینده 
و پیامدهای اتفاقات رخ داده نشده می تواند تا حدودی 
یادگیری  گفت:  آخر  در  روانشناس  این  باشد.  موثر 
روابط  ایجاد  برای  متقابل  ارتباط  و  زندگی  مهارت های 
افزایش  فرزندان،  با  بهینه  تعامل  و  زوجین  بین  بهتر 
روابط اجتماعی از طریق تماس های تلفنی و تصویری 
با دوستان و خانواده برای جلوگیری از انزوای اختماعی، 
محدود کردن استفاده از شبکه های اجتماعی و فضای 
مجازی مخصوصا در کودکان و نوجوانان به علت افزایش 
سطح اضطراب و مخاطرات دیگر و داشتن خواب منظم 
و رعایت بهداشت خواب می تواند در کاهش پیامدهای 

روانشناختی ناشی از کرونا موثر باشد.

یک روانشناس بالینی مطرح کرد:
راههاییبرایرهاییازرژهکرونابرروانمردم

اجتماعی

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم  اعلام کرد:
قمدررتبهبیستوپنجمکرونادربین۳۱استان

شیب صعود کرونا آسانسوری شده است

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم از رتبه بیست و پنجم قم در بین ۳۱ 
استان کشور و بر اساس نرخ بروز بیماری کرونا در متوسط جمعیت خبر داد. 

سیامک محبی با اشاره به تداوم شیب آسانسوری و بلکه موشکی قم در مبتلایان 
و بستری شدگان جدید کرونایی اظهار کرد: شیب صعودی کرونا از حالت پلّکانی 
در کشور خارج شده و تقریبا در همه استان ها به حالتی رسیده است که از آن تعبیر 

به شیب آسانسوری و بلکه موشکی می شود.
وی افزود: پس از آغاز موج جدید بیماری کووید۱۹ در کشور، پیش بینی ها 
بر این اساس بود که استان قم به حداکثر ۴۰۰ بیمار بستری کرونایی برسد و بر 
همین عدد متوقف شود، اما متأسفانه باید گفت از این آمار عبور کرده ایم و این 

افزایش ادامه دارد.
رئیس مرکز بهداشت استان همچنین اظهار کرد: آمارها نشان می دهد که استان 
قم در نرخ بروز بیماری کرونا به ازای هر ۱۰۰ هزار نفر از جمعیت در رتبه بیست 
و پنجم کشوری قرار دارد، در حالی که برخی از استان های نزدیک به قم مانند 
مرکزی، سمنان و لرستان در صدر این رتبه بندی قرار دارند و ترددها می تواند رتبه 

قم را در وضعیت نامناسب تری قرار دهد.
محبی سپس به خاکریز نخست مقابله و مبارزه با کرونا یعنی رعایت عمومی شیوه 
نامه های بهداشتی توجه داد و گفت: خاکریز دوم در این مسیر، مراکز منتخب 
بهداشت برای شناسایی هرچه سریع تر بیماران کرونایی جدید و رهگیری اطرافیان 

آن ها و همچنین خاکریز سوم نیز خود بیمارستان ها و مراکز درمانی هستند.
وی اضافه کرد: آمار بیانگر آن است که شناسایی بیماران جدید کووید۱۹ در 
قم و در هفته منتهی به بیستم فروردین ماه، عدد ۳ هزار و ۴۵۰ بیمار را به عنوان 
متوسط بیماران هفتگی نشان می دهد که نسبت به هفته قبل از آن، تقریبا دو برابر 

و نسبت به دو هفته قبل از آن، تقریبا ۴ برابر شده است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم در عین حال اضافه کرد: در هفته 
منتهی به بیستم فروردین ماه، حدود ۱۷ هزار نمونه گیری در استان انجام شده که 

حدود ۱۳ هزار مورد از آن ها، تست رپید یا سریع کرونا بوده است.
بیش از ۴۳ درصد تست های کرونا در قم مثبت است

محبی درباره درصد مثبت بودن تست ها نیز اذعان کرد: این عدد در استان قم 
به بیش از ۴۳ درصد رسیده است.

وی سپس به تقسیم بندی قم به ۲۹ منطقه اشاره کرد و گفت: این تقسیم بندی 
در داخل استان انجام شده و بررسی ها بیانگر آن است که حدود ۷۰ درصد از این 
مناطق مانند پردیسان و شهرک قدس در وضعیت قرمز و نارنجی، حدود ۲۰ درصد 

در وضعیت زرد و تنها حدود ۱۰ درصد در وضعیت آبی قرار دارند.
نامه های  استان همچنین درباره درصد رعایت شیوه  بهداشت  رئیس مرکز 
بهداشتی در اماکن و مشاغل گوناگون یادآور شد: مواردی مانند جایگاه های 
سوخت، آرامستان ها، پایانه های مسافربری درون و برون شهری، دفاتر اسناد 
رسمی، حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(، مسجد مقدس جمکران، 
هتل ها و مسافرخانه ها، مجتمع های خرید و پاساژها، نانوایی ها، آرایشگاه ها، 
آبمیوه و بستنی فروشی ها، رستوران ها، اغذیه فروشی ها، داروخانه ها، مطب ها 
و همچنین بانک ها در رعایت شیوه نامه های بهداشتی، درصد ۷۵ و یا کمتر از آن 
را در هفته منتهی به بیستم فروردین ماه کسب کرده اند که جای دقت و نظارت 
بیشتر دارد. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم درصد استفاده از ماسک را 
نیز در بین مردم استان، حداکثر ۶۶ درصد اعلام کرد و افزود: این درصد در وسائل 

نقلیه عمومی ۲ درصد کمتر است و عدد ۶۴ را نشان می دهد.

مدیرکل کمیته امدادامام خمینی )ره( استان قم 

۲۰۰هزارپُرسغذایگرمبیننیازمندان
توزیعمیشود

مدیرکل کمیته امداد استان قم از ارائه ۱۱۰ میلیارد و ۷۰۸ میلیون ریال خدمات 
به نیازمندان در ماه مبارک رمضان سال گذشته خبر داد و خواستار مشارکت 
جدی تر مردم در سال جاری شد. گفت: درصددهستیم در ماه رمضان امسال 
۲۰۰ هزار پُرس غذای گرم در بین نیازمندان توزیع کنیم از مردم و خیران خواست 

تا به هر شکل ممکن این نهاد را در این امر خداپسندانه یاری کنند.
اکبر میرشکار ضمن تبریک حلول ماه مبارک رمضان گفت: با مشارکت مردم 
نیکوکار و خیران، در ماه مبارک رمضان سال گذشته خدمات قابل توجهی به 
نیازمندان ارائه شد و من از آن ها تشکر می کنم. وی خدمات این نهاد در ماه 
رمضان سال گذشته را در چهار سرفصل عنوان و اظهار کرد: در سال گذشته ضمن 
پرداخت وجه نقد و بُن غیر نقدی به تعدادی از خانواده ها به میزان قابل توجهی 
سبد کالا و غذای گرم نیز در بین نیازمندان توزیع شد. میرشکار از پرداخت بُن غیر 
نقدی به ۱۰۴ خانوار و واریز وجه نقد ویژه ماه مبارک رمضان به حساب هفت هزار 
و ۳۶۷ سرپرست خانوار خبر داد و گفت: در سال گذشته ۱۳ هزار و ۶۵۶ سبد 
کالا نیز در بین افراد بی بضاعت توزیع شد. وی افزود: این سبدهای کالا که در 
مقاطع مختلف و به صورت متنوع به خانواده های نیازمند تحویل شد شامل برنج، 
روغن، تخم مرغ، رب گوجه فرنگی، ماکارونی، حبوبات، چای، پنیر و خرما بوده 
است. میرشکار بابیان اینکه در سال ۹۹ طرح آشپزخانه های مهدوی در سراسر 
کشور راه اندازی شد تصریح کرد: در استان قم نیز ۱۴۰ هزار پُرس غذای گرم پخت 
و در بین ایتام و محرومان توزیع شد. مدیرکل کمیته امداد استان قم از جمع آوری 
حدود دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال فطریه در عید سعید فطر سال گذشته خبر 
داد و گفت: مجموع خدمات ارائه شده این نهاد در ماه مبارک رمضان سال گذشته 
هم ۱۱۰ میلیارد و ۷۰۸ میلیون بوده است. وی با اعلام اینکه قصد داریم در ماه 
رمضان امسال نیز ۲۰۰ هزار پُرس غذای گرم در بین نیازمندان توزیع کنیم از مردم و 
خیران خواست تا به هر شکل ممکن این نهاد را در این امر خداپسندانه یاری کنند. 
وی ادامه داد: اگر کسی قصد کمک نقدی برای اطعام و افطاری افراد نیازمند دارد 
می تواند کمک های خود را به شماره کارت ۶۰۳۷۹۹۷۹۰۰۰۰۱۱۲۵ واریز کند 
و افرادی هم که می توانند با وسیله نقلیه خود مددکاران این نهاد را در توزیع غذا 
درب منازل کمک کنند عدد ۱ را به سامانه پیامکی ۳۰۰۰۳۳۳۳۲۵ ارسال کنند.

 
مدیرکل گمرکات استان قم: 

واحدهایتولیدیازظرفیتانبارهای
اختصاصیاستفادهکنند

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: واحدهای تولیدی استان که قابلیت راه اندازی 
انبارهای اختصاصی برای انجام فرآیندهای گمرکی را دارند از این ظرفیت برای 
کاهش مدت زمان و هزینه واردات تجهیزات و مواد اولیه مورد نیاز خود استفاده 

کنند. 
اسفندیار دریکوندی بیان کرد: در همین رابطه شرکت های تولیدی بزرگ فعال 
در قم را ترغیب می کنیم که از این ظرفیت ایجاد شده در استان استفاده کنند 
چرا که نقش بسیار موثری در سرعت بخشیدن به روند حمل و نقل کالاهای مورد 
نظر ایشان دارد. وی با اشاره به این که گمرکات پیشانی اقتصاد استان است و از 
همه ظرفیت های خود برای حمایت از فعالان اقتصادی استفاده خواهد کرد، 
افزود: راه اندازی انبارهای اختصاصی در واحدهای تولیدی با تسهیل فرآیندهای 
گمرکی، موجب توسعه فعالیت های تجاری استان خواهد شد. مدیرکل گمرکات 
قم، گفت: با راه اندازی انبارهای اختصاصی در واحدهای تولیدی،  بدون آنکه 
کالایی به گمرکات وارد شود، در همان واحد تولیدی با استفاده از ابزارهای کنترل 
کننده همچون دوربین های متصل به گمرکات استان، تحت نظارت این دستگاه 

قرار دارد و امور اداری آن با سرعت بسیار بالایی انجام می شود.
دریکوندی تاکید کرد: بر اساس شعار سال برای تسهیل امور گمرکی فعالان 
اقتصادی استان تلاش بیشتری خواهیم کرد و در این شرایط که کرونا و تحریم های 
ظالمانه، واحدهای تولیدی را با مشکلاتی مواجه کرده است از همه ظرفیت های 
خود برای کمک به ایشان به ویژه در زمینه امور گمرکی استفاده خواهیم کرد و 

فعالان اقتصادی استان طی ماه های اخیر شاهد این موضوع بوده اند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

فلسفهروزهداریرسیدنبهتقوایالهیاست
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: بر اساس آیات قرآن کریم، فلسفه 
اصلی روزه داری، رسیدن آدمی به تقوای الهی است که سبب رسیدن انسان به مقام 

قرب الهی خواهد شد.
برنامه »تسبیح  ویژه  والمسلمین عباس اسکندری در سومین   حجت الاسلام 
سحر« که از جوار آستان مقدس امامزاده علی بن جعفر)ع( به صورت زنده روی 
آنتن سیمای مرکز قم رفت اظهار کرد: تولید و پخش برنامه های تلویزیونی از جوار 
حرم امامزادگان و گلزار مطهر شهدا، حرکتی فرهنگی و تاثیرگذار است که امیدواریم 
همواره ادامه پیدا کند و به همین دلیل از صدا و سیمای مرکز قم هم تشکر می کنیم.
وی در ادامه به حکمت روزه از منظر قرآن پرداخت و افزود: خداوند در کتاب خود 
ذینَ آمَنُوا کُتِبَ عَلَیْکُمُ  هَا الَّ یُّ

َ
فلسفه روزه را به خوبی بیان کرده و فرموده است »یا أ

قُون« یعنی رسیدن به تقوای الهی  کُم تَتَّ ذینَ مِنْ قَبْلِکُم لَعَلَّ یامُ کَما کُتِبَ عَلَی الَّ الصِّ
مهمترین هدف روزه داری است.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه احکام و شرایع دینی ناظر به 
روح و جان آدمی است گفت: اگر هم حکمی برای جسم انسان وضع شده، ابزاری 
برای پاک شدن قلب انسان است. وی ادامه داد: اگر با روزه داری بتوانیم پاکی قلب 
را به دست آوریم، به آنچه مد نظر خداوند بوده رسیده  ایم و توانسته ایم حق ماه رمضان 
را ادا کنیم. اسکندری با بیان اینکه تقوای الهی هم وسیله ای است برای اینکه نور و 
یاد خداوند را در دل خود میزبانی کنیم گفت: در این صورت ارتباط میان خالق و 
مخلوق شکل حقیقی به خود می گیرد و آدمی به نور الهی مزین خواهد شد. مدیرکل 
اوقاف و امور خیریه استان قم تصریح کرد: در ارتباط با مسائل اجتماعی هم وظایفی 
داریم که اگر آنها را رعایت نکنیم، به نتیجه روزه داری و حکمت اصلی آن نمی رسیم.

  نقش روزه داری و انفاق در رسیدن به مقام قرب الهی
وی با اشاره به خطاب قرآن کریم نسبت به پیامبر اکرم)ص( عنوان کرد: خداوند 
به پیامبرش می فرماید زکات و صدقات را از مردم بگیر تا باطن آنها را پاک کنی؛ 
این امر نشان می دهد اموال دنیوی هر چقدر پاک و حلال باشند، باز هم انسان 
را درگیر خود می کنند بنابراین با بخشش و انفاق، می توانیم از این دلبستگی 
رهایی یابیم و به سمت خدا حرکت کنیم. اسکندری گفت: طی یک سال و اندی 
از شیوع کرونا، مردم ایران کاری کردند کارستان، کمک های نقدی و غیر نقدی به 
نیازمندان طی این مدت رونق بسیار داشت و نشان داد ملت ایران به دستورات 

قرآنی پایبند هستند.
و  ثروت  مخالف  اسلام،  اینکه  بیان  با  قم  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
درآمدزایی نیست خاطرنشان کرد: مهم این است که دل به مال دنیا نبندیم زیرا 
دلبستگی به مادیات، سدی در برابر رسیدن به قرب الهی است؛ روزه داری و انفاق 
و زکات، از جمله احکامی هستند که آدمی را در این مسیر یعنی دل کندن از اموال 

دنیا یاری می کنند.
  وقف علمی نیاز امروز جامعه اسلامی است

وی بخش دیگر سخنان خود را به مسئله وقف اختصاص داد و گفت: انسان های 
هوشمند، علاوه بر انفاق در زمان حیات، برای اینکه پرونده اعمال ثواب خود را تا 

زمان قیامت باز نگاه دارند و از این سفره بی نصیب نمانند، به وقف روی می آورند.
نیازمندی های زمان  بر اساس  واقفان گذشته معمولا  اسکندری تصریح کرد: 
خویش وقف می کردند و امروز هم به شدت نیازمند این فرهنگ هستیم؛ در حال 
حاضر رهبر معظم انقلاب پرچم پیشرفت علمی را برافراشته اند و وظیفه همه ما نیز 
بازگشت به هویت تمدنی اسلامی مان است بنابراین وقف ناظر به علم مهمترین نیاز 

در شرایط کنونی است.
 

 رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

واگذاریزمینبهنیروهایمسلحدر
طرحاقدامملیمسکن

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم، واگذاری زمین 
به شرکت تعاونی نیروهای مسلح را در شهرک قدس قم، بخشی از طرح اقدام ملی 

مسکن دانست و تصریح کرد: شهرداری نقشی در این واگذاری نداشته است. 
محسن مُحرّری با اشاره به برخی مشکلات زمین ها و املاک در شهرک پردیسان 
قم بیان کرد: بیش از ده سال است که شهرک پردیسان به شهرداری قم تحویل 
شده است، در حالی که در آن بازه زمانی، زیرساخت های این شهرک کامل نشده 
بود و البته شهرداری هم حاضر به تحویل گرفتن آن نبود، اما فشار مدیریت استان 
و دستگاه های دولتی سبب شد تا این محدوده با  نواقص زیاد و بویژه در بحث 

زیرساخت ها، تحویل شهرداری شود.
وی اضافه کرد: باید دانست که درآمد واقعی شهرداری ها از محل پروانه ها تأمین 
می شود که در حال حاضر این درآمدها واقعا ناچیز است و کفاف هزینه های جاری 
شهرداری ها را هم نمی دهد که این مسئله در املاک تجاری شهرک پردیسان قم 

هم دیده می شود.
عضو شورای اسلامی شهر قم در عین حال یکی از مشکلات پردیسان را وضعیت 
برخی املاک تجاری آن عنوان کرد و یادآور شد: در زمان تحویل شهرک پردیسان 
به شهرداری قم، حدود ۸۰۰ واحد تجاری آن در اختیار شهرداری قرار نگرفت و راه 
و شهرسازی هم به موازات توسعه املاک مسکونی، اراضی تجاری را به هر دلیل به 
مردم واگذار نکرد، لذا در حال حاضر با مشکل فعالیت حدود ۸۰۰ واحد تجاری بدون 

مجوّز دائمی در شهرک پردیسان قم مواجه هستیم.
محرری افزود: باید گفت این واحدها به صورت خودجوش و بدون رعایت اصول 
شهرسازی، عمدتا در کاربری های مسکونی یعنی در محوطه آپارتمان ها و پارکینگ 
ها و همچنین شوارع کم عرض و البته بر حسب ضرورت و نیاز محل و تقاضای 
شهروندان پردیسان شکل گرفته اند و شهرداری قم نیز برای رفع مشکل مردم 
منطقه، هر سال مجوز تجاری موقت آنان را با اخذ مجوّز از شورای اسلامی شهر 

تمدید می کرد.
وی ادامه داد: این امر بر اساس رویه قبلی، در سال ۱۳۹۹ و برای تمدید این 
مجوز در سال ۱۴۰۰ ادامه یافت، اما هیئت انطباق و همچنین هیئت حل اختلاف 
استانداری با تمدید این مجوّزها موافقت نکرد و همین امر نیز چالشی را به وجود 

آورده است.
وی با بیان این که عملا امکان تعطیلی این واحدها نیست تصریح کرد: مدیریت 
شهری به دنبال یافتن یک راهکار برای این چالش است، ضمن آن که به نظر می 
رسد راهکار اساسی آن باشد که اداره کل راه و شهرسازی استان، ۲۵ درصد از 
اراضی تجاری را بر اساس توافق قبلی در اختیار شهرداری قم قرار دهد تا این 
املاک نیز در اختیار مردم قرار گیرد و مجوّز آن ها از حالت موقت به حالت دائمی 

تبدیل شود.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: البته 

این مسئله در حال پیگیری است، اما هنوز به نتیجه نهایی نرسیده است.
محرری سپس به توافقنامه موضوع قرارداد شهرداری قم با شرکت تعاونی مسکن 
نیروهای مسلح استان توجه داد و گفت: واگذاری بخشی از زمین های شهرک 
قدس قم به شرکت تعاونی نیروهای مسلح استان توسط اداره کل راه و شهرسازی و 
بر اساس طرح اقدام مسکن ملی صورت گرفته و به بیان دیگر، شهرداری قم نقشی 
در فرآیند واگذاری این زمین ها به نیروهای مسلح نداشته و بر اساس ضوابط و قوانین 
موجود، اراضی دولتی مستقیما از طریق وزارت راه و شهرسازی در طرح اقدام ملی 

قرار می گیرد.
 

مدیرکل صدا و سیمای مرکز قم خبرداد:

ساختتلهفیلمداستانیباغماهی
درمرکزقم

مدیرکل صدا و سیمای مرکز قم  گفت :ساخت تله فیلم باغ ماهی که روایتی 
داستانی از شعار سال؛ تولید، پشتیبان ها و مانع زدایی هاست ، در مرکز قم کلید 

خورد.
حجت الاسلام لطفی نیاسر در بازدید از این طرح اظهارداشت ، این فیلم  حدودا 
۱۰۰ دقیقه ای در روستاهای دستگرد، دستجرد، موجان و همچنین شهر کهک 
فیلمبرداری می شود و در خرداد ماه از طریق شبکه های سراسری و همچنین صدا و 

سیمای مرکز قم روی آنتن می رود.
وی به نقش ویژه مجموعه های داستانی برای کمک به تولید اشاره کرد و گفت: 
مجموعه های داستانی به صورت عینی و قابل فهم می تواند مانع زدایی ها از تولید را 

به مردم نشان دهد و موجب رشد و شکوفایی در اقتصاد و جامعه شود.

از: فاطمه دهقان نیری

با شیوع ویروس کرونا، شدت کاهش سطح ارتباطات اجتماعی که پیش از این در 
شیب نزولی قرار داشت، دوچندان شد که همین امر منجر به گسترش مساله بی تفاوتی 
اجتماعی در جامعه و تشدید آسیب های وابسته به آن شده است؛ موضوعی که به باور 

کارشناسان نباید از کنار آن بی تفاوت رد شد.
به گزارش ایرنا، چند صباحی است که دیگر برای کسی مهم نیست دیگری درگیر 
مشکلات  چه  شخصی  عملکرد  فلان  یا  است  خانوادگی  یا  عاطفی  مالی،  مسائل 

اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی تولید می کند و باعث آسیب زدن به دیگری می شود.
افراد سر در گریبان زندگی خود، به کاهش سطح روابط خانوادگی روی آورده و عطای 
نشست و برخاست با اقوام را به لقای خرج و مخارج بخشیده اند؛ گویا نسبت به سرنوشت 
یکدیگر بی تفاوت شده اند. دایره این خودخواهی به داخل خانواده ها هم کشیده شده و 
اعضا تنها به مسائل خودشان اهمیت می دهند نمونه این رفتارها را می توان در شخصی 

شدن بیش از اندازه روابط دید.
گذاری  فاصله  و  بهداشتی  های  توصیه  رعایت  بر  تاکید  و  کرونا  ویروس  شیوع  با 
اجتماعی، کاهش سطح ارتباطات اجتماعی دوچندان شده که همین امر منجر به  

شدت یافتن گسترش مساله بی تفاوتی اجتماعی شده است.
در این مورد، سید حسن موسوی چلک رییس انجمن مددکاری ایران، با تاکید بر اینکه 
بی تفاوتی اجتماعی سبقه طولانی دارد و مربوط به بازه زمانی کرونا نیست اما عوامل 
زیادی در شدت یافتن آن در دوره کنونی دست دارند، می گوید: بیش از یکسال است 
که بحرانی به نام کرونا را تجربه می کنیم که با وجود تلاش ها برای پیشگیری و کاهش 

آسیب، تقریبا همه اجزا و ارکان زندگی را تحت الشعاع خود قرار داده است.
وی با بیان اینکه نبود مشارکت مردم برای مسوولیت پذیری در قبال خود و اطرافیان 
عامل ماندگار شدن این بیماری و عدم موفقیت در مدیریت آن شده است، ادامه می 
دهد: یکی از مهمترین دلایل کاهش مشارکت و همکاری عمومی به مسایل اقتصادی 

بازمی گردد.
رییس انجمن مددکاری ایران توضیح می دهد: طولانی شدن کرونا، تاثیر منفی بر 
حوزه اقتصاد گذاشته است هر چند قبل از کرونا هم حال اقتصاد خوب نبود و چشم 
اندازی هم برای آینده وجود نداشت. بد شدن شرایط اقتصادی و اشتغال در کنار افزایش 
آمار فوت بر اثر کرونا و نبود امکان برگزاری مراسم مناسب سوگواری برای عزیزان باعث 
خستگی مردم شده که این خستگی روی رفتار و تاب آوری آنان تاثیر زیادی گذاشته و بی 
تفاوتی را به ارمغان آورده است. به همین دلیل مثلا در شهری مانند تهران رعایت پروتکل 

های بهداشتی جهت پیشگیری رو به کاهش نهاده است.
به گفته وی، این درحالی است که افراد مسوولیت پذیر در قبال خود به عنوان شهروند 
و در قبال اعضای خانواده و جامعه، باید بدانند اگر به عنوان عضو خانواده به هر دلیلی 
درگیر کرونا شوند یا فوت کنند این اتفاق به طور طبیعی بر روی چرخه زندگی آنان و 
اطرافیان تاثیر می گذارد. پس این بی تفاوتی نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی 
به هر دلیل موجه یا غیر موجهی، فقط تاثیر روی فرد ندارد بلکه روی خانواده و جامعه 
هم تاثیر می گذارد و با رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی، زمینه ابتلا دیگران را فراهم 

می کنند.
موسوی چلک با یادآوری این موضوع که به طور رایج در بحران هایی همچون سیل و 

زلزله و حوداث غیرمترقبه شاهد مشارکت مردمی بودیم و خوی نیکوکاری وجود داشته 
اما خیلی وقت است که فردگرایی بیشتر از توجه به مصالح جمعی مبنای رفتار شده 
است، تاکید می کند: این مشکلی است که وجود دارد و شاهد تبعات آن در جامعه هم 

هستیم.
وی، با بیان اینکه شیوع این پدیده نامیمون در جامعه حکایت از خوب نبودن حال 
سرمایه اجتماعی می داند و توضیح می دهد: بخشی از این بی تفاوتی ها به کاهش 
سرمایه و اعتماد اجتماعی و گرایش افراد به فردگرایی منتج می شود که عوارض و 
پیامدهای ناگواری به دنبال دارد. در حالیکه هر چه چتر حمایت بیشتر شود اقشار 
مختلف جامعه با اعتماد به نفس بیشتری می تواند زندگی و مشارکت و با بحران ها مقابله 
کند اما هرچه این چتر حمایتی کمتر باشد، میزان آسیب پذیری و نااطمینانی بیشتر 
می شود. رییس انجمن مددکاری ایران تاکید می کند: بودن یا نبودن مدیریت بهینه، 
برابری در برابر قانون، شفافیت یا پاسخگویی، اختلاس ها و بسیاری موارد دیگر تاثیر 
منفی بر روی اعتماد اجتماعی و گرم شدن بازار بی تفاوتی می گذارد در نتیجه مشارکت 

ها کاهش پیدا می کند.
وی در پاسخ به اینکه چه کنیم تا این معضل از بین برود؟ با بیان اینکه مجموعه ای از 
عوامل تاثیرگذار هستند، خاطرنشان می کند: اگر سیاستگذاری خوبی نکنیم و انتصاب 
های ما مناسب نباشد و شفافیت در پاسخگویی را نپذیریم، نمی توانیم صرفا با حرف و 
آموزش بگوییم مردم هوای خود و همدیگر را داشته باشید و پشت هم را خالی نکنید. 
فراموش نکنیم آنچه که زمینه افزایش سرمایه اجتماعی و مسوولیت پذیری در قبال 
دیگران را افزایش می دهد بالا رفتن شاخص های سرمایه اجتماعی است که اگر برای 

آن تدبیری اتخاذ نشود شرایط بدتر می شود.
» بی تفاوتی« از جمله آسیب های مهم در روابط انسانی و مانعی مهم در برابر ترویج 
سبک زندگی اسلامی محسوب می شود و در صورت فراگیرشدن بی تفاوتی در جامعه، 
در هیچ کس توانایی و عزمِ برخورد با نابسامانی ها و دعوت به خوبی ها وجود نخواهد 

داشت.

در گفت و گو با رییس انجمن مددکاری ایران مطرح شد؛

از کنار »بی تفاوتی« بی تفاوت نگذریم

 »محدثه محتجبی« پزشک،گفت: نبود اطلاع رسانی کافی و فرهنگ سازی مناسب و 
برخی سیاستگذاری  های ضد و نقیض از دلایل مهم بی اعتنایی مردم نسبت به پروتکل  

های بهداشتی است.
اکنون، بیش از یک سال است که از شیوع همه  گیری ویروس کرونا می گذرد. در این 
مدت عده ای بیمار و برخی به کام مرگ کشیده شدند. در  گذر از یک سالگی کرونا علاوه 
بر دست و پنجه نرم کردن با ویروس قدیمی، موجی جدید از شیوع نوع دیگر این بیماری، 
به نام کرونای انگلیسی در جهان و کشور ما شروع به جولان کرده است. با وجود این هم 
چنان شاهد این هستیم که برخی در خیابان  ها و یا محل کار خود ماسک نمی گذارند و 
یا پروتکل های بهداشتی را رعایت نمی کنند. اینکه چه عواملی سبب می شود افراد پس 
اعتنا  بی  بهداشتی  به دستورات  نسبت  ویروس،  این  از شیوع  زیادی  زمان  از گذشت 
باشند، همچنان جای سوال است. اهمیت پرداختن به این موضوع سبب شد پژوهشگر 
ایرنا با "محدثه محتجبی" پزشک ، به گفت و گو بنشیند. در ادامه مشروح سخنان وی را 

می خوانید:
محتجبی پیرامون این سوال که چرا مردم دستورالعمل  ها و پروتکل  های بهداشتی را 
جدی نمی گیرند؟ اظهار داشت: من برخی علل  هم چون نبود آموزش لازم و فرهنگ 
سازی مناسب را درباره رعایت  نکردن دستوارلعمل ها موثر می دانم. با وجود اینکه بیش 
از یک سال از شروع این پاندمی گذشته هنوز آموزش لازم و فرهنگ سازی مناسب صورت 
نگرفته است. برای مثال ما همچنان شاهدیم که در مورد استفاده از ماسک برخی از مردم 
دچار تردید هستند و بالاجبار این کار را انجام می دهند و گذشته از این، ما در زمینه قرنطینه 
بیماران هم مشکل داریم زیرا بسیاری از افرادی که علامت پیدا می کنند، هنوز آگاه نیستند 
که نحوه بروز این بیماری در افراد مختلف، متفاوت است. فردی ممکن است با آبریزش بینی 
یا بی حالی و یا حالت تهوع دچار این بیماری شده باشد و قرنطینه زود هنگام این فرد و عدم 
ارتباط او با افراد سالم می تواند از نظر پیشگیری بسیار موثر باشد. اهمیت این نکته چنان 
است که بسیاری از متخصصان اشاره می کنند که فردی که علامت دار است قرنطینه   این 
شخص بسیار مهم تر از رعایت سایر افراد جامعه است. یعنی اگر ما در این زمینه آموزش لازم 
را به افراد داده باشیم، می تواند بسیار کمک کننده باشد. به نظر من به طور کلی آموزش 
و  فرهنگ سازی لازم هنوز صورت نگرفته و اگرچه رسانه ها در نحوه انتشار آمار تا حدودی 

خوب ظاهر شدند اما در خصوص قرنطینه و اهمیت آن کم کاری کرده اند.

این پزشک افزود: بخش دیگر علل بی توجهی مردم به پروتکل ها مربوط به مسوولان و 
سیاستگذاری آنها است. با توجه به اینکه اکنون در پیک چهارم هستیم و این پیک نسبت به 
پیک  های قبلی سرعت بیشتری داشته، همچنان شاهد هستیم که سیاستگذاری موثری 
در این زمینه خصوصا قبل از وقوع آن صورت نگرفته است و کاری برای نشاط مردم خسته 
از کرونا در طی یکسال انجام نشده است. وی در ادامه خاطر نشان کرد: نکته دیگر این 
است که شاید در مورد این بیماری مردم کمی بی اعتماد شده اند. این عدم اعتماد دلایل 
مختلفی دارد که در بحث های مختف و وعده هایی که داده شده اما عملی نشده می توان 
آنها را ریشه یابی کرد. بطوریکه این بی اعتمادی سبب شده افراد دیگر نسبت به آمار و 
مسایل دیگر حساس نباشند و دستورالعمل  ها و قرنطینه را جدی نگیرند. البته یکسری 
دلایل هم در زمینه بهداشت و درمان وجود دارد.  به این معنا که از ابتدا چون شناخت 
کافی از این بیماری وجود نداشت طبیعی بود که حرف های ضد ونقیض زده شود و در 
زمینه درمان هم این حرف های ضد و نقیض وجود داشته باشد؛ بناباین این موارد در اعتماد 
مردم تاثیر می گذارند. محتجبی گفت: مساله دیگر در قوانین سفت و سخت و جریمه های 

سنگین و گاه رها کردن کامل دستورالعمل ها است.
امید و ترس دو بازوی رفع بیماری هستند

محتجبی توضیح داد:  اکثرا یا همیشه فقط روی فاکتور ترس از این بیماری و عواقب آن 
تاکید شده، در صورتیکه از نظر روانشناختی باید ترس و امید در کنار هم باشند. ترس خود 
عوارضی دارد که باید به آن توجه داشت گاهی ترس زیاد و مداوم سبب تضعیف سیستم 
ایمنی می شود و می بینیم که فرد با حال عمومی خوب وقتی متوجه می شود که کرونا 
گرفته، خود را می بازد و این سیستم ایمنی ضعیف سبب می شود فرد در طی دو یا سه روز 
بدنش ضعیف شود. پس به نظر من باید همواره به مردم امیدواری هم داده شود. یعنی دو 
بازوی این ترارزو باید در کنار هم باشد و اینکه مردم را مدام بترسانیم کارساز نخواهد بود. 
اینکه با کنترل و رعایت شرایط می توان دوره اپیدمی را کاست می تواند بسیار کمک کننده 
باشد. وی  در پایان گفت: به نظر من چین اولین کشوری بود که این بیماری در آنجا گزارش 
شد و اگر آمار این کشور را دنبال کنیم، می بینیم که چقدر خوب و آگاهانه این بحران و 
اپیدمی در کشورشان کنترل شد. در این کشور هم قوانین و سیاستگذاری خوب و هم 
غربالگری خوبی انجام شد و به طور حتم همکاری و اتحاد مردم نیز در این زمینه خیلی 

موثر بوده است. 

چرامردمپروتکلهایبهداشتیراجدینمیگیرند؟
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رییس مرکز ساخت داخل وزارت صنعت اعلام کرد:

تحقق۱۱۰درصدیبرنامههایساخت
داخلدرسال۹۹

رییس مرکز ساخت داخل ماشین سازی و تجهیزات وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: پارسال مجموع تعهدات استان ها در زمینه داخلی سازی کالاها، سه میلیارد و 
۲۰۰ میلیون دلار بود که در پایان سال گذشته سه میلیارد و ۵۶۵ میلیون دلار )۱۱۰ 

درصد برنامه تعیین شده( محقق شد.
»محمدمهدی هادوی« افزود: سال گذشته تعهدات جایگزینی کالاهای ساخت 
داخل با کالاهای وارداتی طی نامه ای به همه استان های کشور ابلاغ و سهم هر استان 

مشخص شد.
وی بیان داشت: این سهم بر اساس سرمایه گذاری پیشتر انجام شده از سوی مناطق 
و فراهم بودن زیرساخت ها در هر استان، همچنین قانون استفاده از توان داخلی و 

اجرای قانون حداکثر استفاده از توان تولید، تعیین شد.
هادوی یادآور شد: طبق برنامه ریزی انجام شده، مقرر بود طی سال های ۹۸ تا ۱۴۰۰ 

در مجموع ۱۰ میلیارد دلار توسعه داخلی سازی انجام شود.
رییس مرکز ساخت داخل ماشین سازی و تجهیزات وزارت صنعت با اشاره به عملکرد 
سه میلیارد و ۵۶۵ میلیون دلاری استان ها در این زمینه، ادامه داد: استان های تهران 
و اصفهان بیشترین عملکرد ارزی را در مقوله داخلی سازی در سال گذشته را به خود 
اختصاص دادند، به طوری که تهران با داخلی سازی حدود یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون 

دلاری، عملکردی درخشان در این زمینه ثبت کرد.
وی خاطرنشان کرد: در مجموع به جز پنج استان، بقیه استان ها بیش از ۱۰۰ درصد 

در این زمینه توفیق یافتند.
هادوی گفت: برنامه سال ۱۴۰۰، انجام داخلی سازی کالاها و تجهیزات به میزان سه 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار است که به زودی سهمیه های استانی آن به سازمان های 

صنعت، معدن و تجارت استان ها ابلاغ خواهد شد.
وی اظهار داشت: علاوه بر آن، بخشی از برنامه های داخلی سازی با به هم رسانی 
توانمندان و نیازمندان با برگزاری میزهای ساخت داخل در صنایع مختلف اجرایی 
می شود که سال گذشته یک میز داخلی سازی در صنعت خودرو و چند میز پالایشگاهی 

و نیروگاهی برگزار شد.
این مسوول با اشاره به نگرانی بخش خصوصی از احتمال لغو تحریم ها و گسیل 
کالاهای خارجی به کشور، خاطرنشان کرد: با توجه به سیاست رسمی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و قانون حداکثر استفاده از توان داخل، سعی بر آن است تا واردات 
احتمالی فقط در حوزه فناوری های پیشرفته بوده یا در حوزه هایی باشد که شرکت های 

داخلی را توانمندتر کرده و در تولید محصولات کیفی تر یاری برساند.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: تقویت افشای اطلاعات از طرف ناشرین، افزایش 
عملیات بازار گردانی سهام و نیز افزایش دامنه نوسان سهام در بهبود روند بازار موثر 
است، به طوری که با اجرای آنها می توان دوباره شاهد روزهای خوبی در معاملات بورس 

باشیم.
"محمد اقبال نیا" به اقداماتی که می تواند زمینه بهبود روند معاملات بورس را فراهم 
کند، اشاره کرد و افزود: مهمترین مزیت و کارکرد بورس در مقایسه با سایر بازارها، 
شفافیت و نقدشوندگی بالای آن است، هر اقدامی که به افزایش شفافیت و نقدشوندگی 
بازار کمک کند؛ زمینه تسهیل معاملات و اعتماد بیشتر مردم به این بازار را فراهم 

می کند.
عملیات  افزایش  ناشرین،  طرف  از  اطلاعات  افشای  تقویت  داشت:  اظهار  وی 
بازارگردانی سهام و نیز افزایش دامنه نوسان سهام در این زمینه موثر است و می توان 

دوباره شاهد روزهای خوبی در بازار باشیم.
تاثیر انتخابات ریاست جمهوری ایران بر معاملات بورس

اقبال نیا به انتخابات ریاست جمهوری ایران و تاثیر آن بر معاملات بورس  اشاره کرد و 
گفت: نتیجه انتخابات ریاست جمهوری به جهت اینکه سکان اجرایی کشور را در اختیار 
یک طیف و تفکر جدید قرار می دهد؛ یکی از شاخص های مورد توجه فعالان بازار است، 

چرا که این موضوع بر روی نحوه بودجه ریزی و تخصیص منابع تاثیرگذار است.
با بیان اینکه بخشی از قوانین کشور و سیاست های  بازار سرمایه  این کارشناس 
تعرفه ای در قالب لوایح و پیشنهادهای دولت تبدیل به قانون می شود، افزود: توانایی 
و ابتکار عمل دولت در پیشبرد سیاست های داخلی و خارجی کشور بر روی بسیاری از 

پارامترهای اقتصادی مانند نرخ بهره و نرخ ارز موثر است.
وی به هیجان های ایجاد شده در معاملات بورس طی چند وقت گذشته تاکید کرد 
و گفت: تا مشخص شدن نتیجه انتخابات ریاست جمهوری و روشن شدن ابهام های 
مربوط به سیاست های دولت جدید، طبیعی است که فعالان بورس با احتیاط بیشتری 

معاملات را دنبال کنند.
عملکرد و حمایت حقوقی ها از بازار سرمایه

وی به فعالیت حقوقی ها در بازار و حمایت آنها از معاملات بورس اشاره کرد و اظهار 
داشت: بخشی از حقوقی ها به جهت تعهدات پرداختی که در جاهای دیگر دارند؛ به 
ناگزیر وجوه حاصل از فروش سهام را از بازار خارج کردند، همچنین برخی دیگر نیز به 
دلیل ماهیت فعالیت  خود طبیعی است که در قیمت های بالای سهام فروشنده باشند و 

دوباره در قیمت های پایین تر خریدار باشند.
اقبال نیا با بیان اینکه مطرح شدن چنین صحبتی که حقوقی ها هیچ حمایت از بازار 
نمی کنند را قبول ندارم، گفت: حقوقی ها عمدتا اگر منابعی در اختیار داشته اند وارد 
بازار کرده اند، همچنین آن ها بنگاه های اقتصادی هستند و باید بر اساس منافع بنگاه و 

سهامداران خود اقدام کنند.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه ایجاد محدودیت برای فروش حقوقی ها 
موجب سلب اعتماد از آن ها می شود و باعث می شود تا با وسواس بیشتری اقدام به 
خرید کنند، افزود: ایجاد محدودیت برای فروش سهام، ریسک تازه ای را وارد معادلات 

آن ها می کند که برخلاف مکانیزم بازار است.
اقبال نیا خاطرنشان کرد: اینکه حقوقی ها در روند صعود بازار تعلل کردند و به دلیل 
برخی از اقدامات انجام شده به ایجاد حباب دامن زدند را قبول دارم اما اینکه انتظار 
داشته باشیم تا حقوقی ها  اقدام به خرید سهامی کنند که دارای ارزندگی نیستند، 

منطقی نیست.
پیش بینی روند معاملات بورس در سال ۱۴۰۰

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه وضعیت بازار سهام تا پایان سال ۱۴۰۰ به 

میزان زیادی تابع تحولات سیاست داخلی و خارجی خواهد بود، گفت: نتیجه انتخابات 
ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ به همراه وضعیت مذاکرات برجام تا حد زیادی تاثیرگذار 
بر متغیرهای اقتصادی مانند نرخ بهره، نرخ ارز و در نهایت قیمت سهام تاثیر خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: با این همه بازار سهام بهترین سپر در برابر تورم و افزایش نرخ ارز 
است، با وجود ابهامات پیشِ رو؛ وضعیت بازار را در سال جاری بهتر از زمستان ۱۳۹۹ 

پیش بینی می کنم.
دو نیمه متفاوت معاملات بورس در سال 99

اینکه بورس در سال ۹۹ دو نیمه کاملا متفاوت را تجربه کرد، اظهار  با بیان  وی 
داشت: در پنج ماه نخست امسال، شاهد رکوردشکنی های بازار سهام به جهت افزایش 

شاخص های بورس، ارزش معاملات و ورود نقدینگی اشخاص حقیقی بودیم.
اقبال نیا با اشاره به اینکه  معاملات بورس در ماه های نخست سال ٩٩ تا ۲۰ مرداد 
بیش از ۳۰۰ درصد بازدهی داشت و پذیرای بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان نقدینگی 
اشخاص حقیقی بود، گفت: در این دوره میانگین ارزش معاملات بورس به بیش از ۲۰ 

هزار میلیارد تومان در روز رسید.
این کارشناس بازار سرمایه تاکید کرد:  از این دوره رویایی که حباب بورس در سایه 
حمایت های انجام شده شکل گرفته بود و عموم مردم برای آوردن پس اندازهای خرد 
خود به بورس تشویق شده بودند ناگهان ورق برگشت، به گونه ای که در فاصله ۲۰ مرداد 
تا پایان بهمن ماه بورس با ۴۰ درصد بازدهی منفی مواجه شد و شاهد خروج حدود ۷۰ 

هزار میلیارد تومان پول اشخاص حقیقی از بازار بودیم.
بازدهی ۱۵۰ درصدی معاملات بورس در سال 99

وی بازدهی بورس در کل سال ٩٩ را حدود ۱۵۰ درصد اعلام کرد و گفت: هرچند 
بازدهی بورس در سال ٩٩ عددی قابل قبول است اما فراز و نشیب بازار در این سال 
بسیار شدید بود و عده کثیری از افراد تازه وارد به این بازار که دانش و تجربه کافی 
نداشتند و در اوج وارد شده بودند؛ زیان های سنگینی را متحمل شدند. به عبارت دیگر،  

سریع ترین تخلیه حباب تاریخ بورس در دوره زمانی ۶ ماهه رقم خورد.
 علت رشد و ریزش بی وقفه شاخص بورس در سال 99

وی به عوامل تاثیرگذار در رشد و ریزش غافلگیرکننده شاخص بورس در سال ٩٩ تاکید 

کرد و افزود: بخشی از رشد بورس تحت تاثیر عوامل اقتصاد کلان ناشی از انتظارات 
تورمی و افزایش نرخ دلار بود که درآمد فروش و سودآوری شرکت ها را حداقل به صورت 
اسمی تقویت می کرد و این بخش از رشد بورس منطقی و موجه بود اما بخش بزرگ تر 
رشد بورس تا قله بیش از دو میلیون واحدی شاخص، ناشی از عدم کنترل هیجانات 

عموم مردم و تشویق آن ها برای ورود به بازار بود.
اقبال نیا با اشاره به اینکه دولت و بانک مرکزی تصور می کردند با هدایت نقدینگی 
سرگردان جامعه به بازار سرمایه می توان مانع از تورم و افزایش نرخ ارز شد و در نهایت 
به تولید واقعی اقتصاد کمک کرد، تاکید کرد: واقعیت این بود که بورس بستر و توانایی 
لازم برای جذب این حجم از نقدینگی در دوره زمانی کوتاه را نداشت و در نهایت باعث 

ایجاد حباب شد.
آزادسازی سهام عدالت عاملی در تشدید عرضه ها

وی با بیان اینکه آزادسازی سهام عدالت از جمله عواملی بود که به تشدید عرضه ها در 
بورس منجر شد، افزود: این کار باید زودتر و قبل از حبابی شدن بورس انجام می شد و از 

آن به عنوان پتانسیلی برای مدیریت هیجانات بورس استفاده می شد.
اقبال نیا با اشاره به اینکه آزاد شدن سهام عدالت یکی از عوامل سقوط بورس در اوج 
بود، گفت: آزادسازی سهام عدالت را نمی توان تنها عامل سقوط قلمداد کرد، اگر این 
اتفاق هم نمی افتاد باز هم حباب بازار تخلیه می شد اما ممکن بود زمان بندی اصلاح 

بازار تغییر کند.
عملکرد دولت در بهبود روند معاملات بورس

وی با بیان اینکه دولت در داغ کردن تنور بورس در سال ٩٩ نقش مهم و تعیین کننده ای 
را داشت، گفت: بسیاری از مردم عادی که هیچ شناختی از بورس نداشتند با اعتماد به 

صحبت های انجام شده وارد میدان شدند.
اقبال نیا اظهار داشت: این تصور که دولت می خواهد از این بازار تامین منابع و به 
نوعی از آن حمایت کند؛ موجب شد تا عموم مردم ریسک های این بازار را دست کم 

بگیرند و بدون دانش و تخصص لازم وارد بازار شوند.
توصیه به سهامداران برای سرمایه گذاری در بورس در سال ۱۴۰۰

این کارشناس بازار سرمایه به سهامداران توصیه کرد و افزود: پیشنهاد ما به سهامداران 
این است که با دید بلندمدت وارد این بازار شوند و چنانچه دانش یا وقت کافی برای 
تحلیل و سرمایه گذاری در این بازار ندارند از روش غیرمستقیم )سبدها و صندوق ها( 

اقدام به سرمایه گذاری در این بازار کنند.
 وی اظهار داشت: صرفه نظر از نوسانات بورس در کوتاه مدت، کسانی که با دید 
بلندمدت وارد این بازار می شوند و سبدی متنوع از سهام را تشکیل می دهند؛ همواره 

برنده این بازار بوده اند.
اقبال نیا تاکید کرد: به عنوان مثال فردی که پنج سال قبل وارد بورس شده است به 
طور میانگین، سرمایه اش در این مدت بیش از ۱۵ برابر شده است اما اگر کسی در 
همین دوره پول خود را در ارز، طلا و مسکن سرمایه گذاری کرده باشد سرمایه اش به 

طور متوسط به ترتیب ۷.۵ برابر، ۱۱ برابر و ۷ برابر شده است.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه در دوره ۱۰ سال اخیر هم وضع به همین 
صورت بوده است، گفت: سرمایه فردی که وارد بورس است در این مدت ۵۳ برابر شده 
است اما اگر کسی در همین دوره پول خود را در ارز، طلا و مسکن سرمایه گذاری کرده 

باشد به ترتیب بازدهی ۲۳ برابر، ۲۵ برابر و ۱۵ برابر را کسب کرده است.
وی با تاکید بر اینکه بورس با اختلاف شاگرد اول همه بازارها است، افزود: کسب 
بازدهی عالی از این بازار مستلزم داشتن دانش و تجربه کافی است، افرادی که دانش 
یا وقت کافی برای آن ندارند بهتر است از خدمات نهادهای مالی که در این حوزه ارائه 

خدمت می کنند؛ استفاده کنند.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

۳ اقدام تاثیرگذار در خروج معاملات بورس از رکود

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند.
۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۸۰۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۴۴ مربوط به جلال 
فیروزی فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۱۱۸۶ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی سزاوار)م الف ۹۵۶۴(
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۱۸۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۳۹ مربوط به کلثوم 
حسینی فرزند سیدکاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۸۸/۲ اصلی 
واقع در اراک بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۲۱ صفحه ۳۲۱ به موجب 

سند قطعی ۲۰۲۸۶ مورخ ۱۳۹۹/۰۷/۲۸ دفترخانه ۷۷ قم)م الف ۹۵۶۸(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۳۸ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۹۳۵ شماره  ۳-رای 
تقاضای کلثوم حسینی فرزند سیدکاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۵/۵۳ مترمربع پلاک شماره 

۱۱۱۴۷/۱/۱۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۳۶ 
صفحه ۲۴۷ از سند قطعی ۲۰۲۱۳ مورخ ۱۳۹۹/۰۷/۲۱ دفترخانه ۷۷ قم)م الف ۹۵۶۹(

به  مربوط  کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۱۶  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۰۸۳  رای   -۴
حسین اکبرپور فردوئی فرزند رضا در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۹۸مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۹۴اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

۵۰۲۴۷ مورخ ۹۹/۰۵/۲۱ دفترخانه ۵۲ قم)م الف ۹۶۰۸(
۵-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۰۸۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۱۵ مربوط به قاسم 
کوهی فرزند کاظم در چهار ونیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۹۸ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۹۹۴اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۵۰۲۴۷ مورخ 

۹۹/۰۵/۲۱ دفترخانه ۵۲ قم)م الف ۹۶۰۹(
۶-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۸۱۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۵ مربوط به  الهه 
دهقان منگابادی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۹ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از 

۱۰۳۴۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۷۵ صفحه 
۵۲۰ به موجب سند قطعی ۱۴۵۵۰ مورخ ۹۹/۱۰/۰۱ دفترخانه ۶۱ قم )م الف ۹۶۱۴(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۲9
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱۵
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید سایپا ۱۴۱ آی به شماره انتظامی ۹۶۲ م ۱۲ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۷۵۹/۱

بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۷۵۹/۱ )باشماره بایگانی ۹۹۰۴۰۲۲( له: خانم زهرا اسدی، بر علیه: آقای مرتضی اسدی، مستند سند ازدواج شماره 
۳۸۹۵-۱۳۹۵/۰۳/۰۲ دفترخانه ازدواج ۱۶ قم یک دستگاه خودروی پراید به شماره انتظامی ۹۶۲ م ۱۲ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ سعدی متعلق به آقای مرتضی 

اسدی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

سواری پراید- سایپا ۱۴۱ آی-رنگ نوک مدادی-مدل ۱۳۸۳-شماره شاسی: ۱۴۸۲۲۸۲۱۰۶۶۷۷s- شماره موتور: ۰۰۶۴۸۴۳۵
توضیحات خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

اتومبیل خاموش است. چراغ های عقب دو طرف شکسته و گلگیر جلو سمت راست و درب موتور و گلگیر عقب چپ خوردگی دارد. بدنه خط و خش دارد. سقف و بدنه رنگ مجدد 
شده است. مجهز به دستگاه و کپسول گاز مایع است. تا تاریخ ۱۴۰۰/۰۲/۳۰ بیمه شخص ثالث دارد.

کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای علیرضا هاشمی خودروی مذکور را به مبلغ ۲۹۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )دویست و نود میلیون ریال( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه ۱۴۰۰/۰۲/۱۵ در قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک 
بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۲۹۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )دویست و نود میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شمراه حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 

واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد 
بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 

باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با 
تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف ۱۳۸۴۴(

تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۰۱/۲9
قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم

-----------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای بهروز علی نیای قدیم برابر درخواست شماره ۱/۲۱۷۵۶-۱۳۹۹/۱۱/۰۷ اعلام داشته اند که سند مالکیت شش دانگ پلاک ۲۵۸۷۰ از ۲۲۹۴۲ از ۲۹۱ اصلی واقع در بخش 
۵ ثبت قم که در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۸۰۶۳ ثبت و سند مالکیت ۱۹۴۷۹۷ مورخ ۱۳۹۹/۰۹/۲۳ صادر و تسلیم شده است سپس از طرف ایشان اعلام شده است 
سند مالکیت مزبور به علت جابجائی مفقود گردیده است که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان می باشد، لذا مراتب طبق تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین 
نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خودو یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد، بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۳۸۴۳(
رونوشت: به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
داود فهیمی نیک-رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
۱-رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۶۱ مربوط به 
وحید شعبان فرزند یداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/۴۷مترمربع 
پلاک شماره ۲۱۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از محمدرضویان توسط انسی رضویان)م الف۹۶۱۱(
۲-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۱۷۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۴۷ مربوط به 
یونس بابائی فرزند بایرامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۸۵۸)م الف۹۶۱۲(
۳-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۲۰۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۵۵ مربوط 
به حسنعلی هفتانی فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۶/۲۶۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از احمد چهرقانی طی سند قطعی شماره ۲۴۵۶۴ مورخ ۵۵/۱۱/۱۷ دفترخانه 

۱۸ قم)م الف۹۶۱۳(
 -۴رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۵۷۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۷۸ مربوط 
به علی اکبر خدابنده لو فرزند ذوالفقار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۹۰/۳۰مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۱۹۳۹/۱۵۰/۲۱۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عزیزآقا فاتح صفحه ۲۴۴ دفتر ۹۴)م الف۹۶۱۵(
۵-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۷۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۶۷ مربوط 
به سلطانعلی ایزدی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۹مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۹۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از حسین فاطمی قمی)م الف۹۶۱۶(
۶-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۵۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۱۱ مربوط 
به حسن صبوری فرزند غلامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۴۸/۳۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۲۱ و باقیمانده ۱۹۲۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث جلیل فاتحی قوپوز صفحه ۵۱۴ دفتر ۴۹)م الف۹۶۱۷(
۷-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۲۱۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۶۳ مربوط به 
حسن آمره بزچلوئی فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۶۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از علی حسین جعفری امینی و مختار حسینی صفحه ۳۹۴ دفتر ۲۸)م الف۹۶۱۸(
۸-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۲۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۸ مربوط 
به علی اصغر دارابی چهرقانی فرزند غلامرضا درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت۵۴مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۶۴/۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جعفر جویباری طی سند قطعی شماره ۱۹۲۳۵ مورخ 

۸۰/۱۲/۱۸ دفترخانه ۱۳ قم)م الف۹۶۱۹(
۹-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۲۲۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۸۳ مربوط 
به ابراهیم یوسفی فرزند علی قلی  درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۵۴مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۴۶/۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جعفر جویباری طی سند قطعی شماره ۱۹۲۳۵ مورخ ۸۰/۱۲/۱۸ 

دفترخانه ۱۳ قم)م الف۹۶۲۰(
۱۰-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۱۹۳۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۴۵ مربوط 
به مبینا سلمانی زاده فرزند مقصود درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۶۱/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضیان طی سند قطعی شماره ۲۳۸۰۰ مورخ ۹۹/۷/۱۴ دفترخانه ۹۴ قم)م الف۹۶۲۱(

۱۱-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۱۹۳۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۴۴ مربوط 
به معصومه نوراللهی ارباطان فرزند محرم درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۶۱/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی شماره ۲۳۸۰۰ مورخ ۹۹/۷/۱۴ دفترخانه ۹۴ قم)م الف۹۶۲۲(
۱۲-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۰۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۷۱ مربوط 
به اسماعیل عطائی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۶۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۱۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از محمد بولوری)م الف۹۶۲۳(
 ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۴۲ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۲۲۸ شماره  ۱۳-رأی 
مربوط به روح اله خلج فرزند حاجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۲/۳۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسین باقری صفحه ۱۸۱ دفتر ۲۵۸)م الف۹۶۲۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آرمان ملی(

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۲9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده۳قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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فرهاد مجیدی برای چیدمان تیمش مقابل الاهلی ۳ تصمیم عجیب گرفت که 
باعث تعجب شد؛ با این وجود آبی پوشان بهترین نتیجه ممکن را مقابل نماینده 

عربستان گرفتند.
تیم فوتبال استقلال در نخستین دیدار خود در لیگ قهرمانان آسیا مقابل 
الاهلی در حالی به میدان رفت و با نتیجه ۵ بر ۲ پیروز شد که در ترکیب این تیم 
اتفاقاتی افتاده بود که باعث تعجب بسیاری از کارشناسان شد. فرهاد مجیدی ۳ 
تصمیم عجیب برای ترکیب تیمش مقابل الاهلی گرفت که قابل پیش بینی نبود.

۱- عارف غلامی
فرهاد مجیدی بعد از پذیرفتن مسئولیت فنی استقلال در ماه های اخیر، در 
لیگ برتر و جام حذفی چهار بار تیمش را روانه میدان کرد که در هیچیک از این 

دیدارها عارف غلامی در ترکیب آبی پوشان قرار نداشت و معمولًا زوج خط دفاعی 
این تیم را سیاوش یزدانی و محمدحسین مرادمند تشکیل می دادند و پیش از 
محرومیت دانشگر، این بازیکن نیز در قلب دفاع آبی پوشان به کار گرفته می شد 
و تنها مدافع میانی که در زمان مربیگری فرهاد مجیدی فرصت بازی پیدا نکرد، 

عارف غلامی بود.
با این وجود فرهاد مجیدی در نخستین دیدار آسیایی تیمش در عربستان از 
عارف غلامی در کنار سیاوش یزدانی استفاده کرد که زوج این دو در مجموع 
عملکردی خوب و قابل دفاع داشتند؛ و باید دید که آیا مجیدی در بازی های 
بعدی هم از همین زوج استفاده می کند یا ممکن است محمد حسین مرادمند که 
ثابت ترین مهره قلب دفاعی این تیم در لیگ برتر بود به ترکیب ثابت باز می گردد.

۲- سعید مهری
حضور سعید مهری در ترکیب ثابت استقلال مقابل الاهلی هم بسیار عجیب و 
کاملًا غیر قابل پیش بینی بود. مهری که در نیم فصل دوم از تراکتور به استقلال 
پیوست، هرگز در بازی های داخلی فرصت بازی پیدا نکرده بود و بدون حتی یک 
دقیقه سابقه بازی برای استقلال، در دیداری مهم و آسیایی به ترکیب ثابت راه 

یافت.
هرچند مجیدی در ابتدای نیمه دوم بنا به مصالح تاکتیکی آرش رضاوند را به 
جای او به میدان فرستاد، اما مهری در ۴۵ دقیقه اول عملکرد خوبی در خط 
میانی آبیها داشت و نشان داد حتی در بازی های بزرگ هم مهره ای قابل تکیه 

است.
مهری در ۴۵ دقیقه ای که در زمین حضور داشت، ۲۳ بار پاس داد که ۲۰ پاس 
او صحیح به مقصد رسید، یک بار موفق به قطع توپ حریف شد، ۲ بار مرتکب 

خطا شد و یک دریبل موفق هم داشت.
۳- هرویه میلیچ

حضور میلیچ در ترکیب اولیه استقلال اصلًا عجیب نیست، بلکه حضور این 
مدافع کروات در یک پست جدید و کاملًا غیر تخصصی نکته ای عجیب بود و 
عجیب تر اینکه میلیچ توانست با موفقیت این آزمون را پشت سر گذاشته و در 

دقایقی که در زمین حضور داشت، یکی از بهترین های تیمش بود.
میلیچ که یک مدافع چپ تخصصی است و بعضاً نیز در پست هافبک چپ بازی 
می کند، در این بازی جلوتر از وریا غفوری در نقش هافبک سمت راست بازی 
کرد و در وظایف تهاجمی که به او محول شده بود کاملًا موفق عمل کرد. میلیچ 
با غفوری زوج خوبی را در سمت راست تشکیل داد و بارها باعث ایجاد خطر روی 

دروازه الاهلی شد. او پایه گذار گل اول تیمش نیز بود.
میلیچ در این بازی یک پنالتی به حریف داد که منجر به باز شدن دروازه استقلال 
شد، یک بار اقدام به شوت زنی کرد، ۳ بار اقدام به دریبل کرد و توانست یار مقابل 
را با موفقیت از پیش رو بردارد، ۲۳ بار پاس داد که ۱۹ پاس او صحیح به مقصد 
رسید و ۳ پاس از ۲۳ پاس او پاس های کلیدی بود، یک بار هم اقدام به دفع توپ 

نمود و در ۴ دوئل هوایی نیز شرکت کرد در ۳ بار آن موفق بود.
باید دید با توجه به عملکرد قابل دفاع میلیچ در پست هافبک راست، آیا مجیدی 
در بازی های آینده استقلال هم از او در این پست جدید استفاده خواهد کرد یا 

خیر.
دیدار بعدی آبی پوشان در لیگ قهرمانان آسیا، ساعت ۴۵ دقیقه بامداد روز 
دوشنبه ۳۰ فروردین برگزار می شود که شاگردان مجیدی در این بازی به مصاف 

الشرطه عراق می روند.

سه تغییر عجیب استقلال مقابل الاهلی؛

ریسک بالای مجیدی جواب مثبت داد
آیا تصمیم فرهاد تکرار می شود؟

صالحی امیری: 

بایداجازهدهیمکهکشتیباثباتبه
المپیکبرود

رئیس کمیته ملی المپیک گفت: خزانه دار فدراسیون کشتی باید مسائل مالی را 
به رییس فدراسیون آموزش دهد.

»سیدرضا صالحی امیری« در گفت و گویی رادیویی با برنامه تهران ورزشی در 
خصوص وضعیت برگزاری مسابقات المپیک توکیو بیان کرد: ژاپنی ها نگران 
شیوع دوباره کرونا هستند اما دولت آن ها سیاستی دارد که ورزشکاران یک هفته 
قبل از اول مرداد تا ۱۷ مرداد از دهکده خارج نشوند. باخ روز جمعه آخرین موضع 

خود را مبنی بر برگزاری حتمی المپیک اعلام کرد. 
وی در مورد اجباری بودن یا نبودن تزریق واکسن به ورزشکاران گفت: از نظر 
کمیته بین المللی المپیک هیچ اجباری وجود ندارد و تنها این کار توصیه شده 
است. آن ها اعلام کردند که حاضرند دو برابر کاروان المپیک واکسن رایگان در 
اختیار قرار بگذارند. حدود ۲۰۰ نفر تا کنون واکسن زدند و طی امروز و فردا بقیه 
هم واکسن تزریق می کنند تا کاروان دغدغه ای در این خصوص نداشته باشد. یکی 

دو نفر هم گفته اند واکسن نمی خواهیم که برای آنها قبل از اعزام اقدام می شود.
رئیس کمیته ملی المپیک درباره پیش بینی خود از وضعیت مدال آوری ایران در 
المپیک اظهار کرد: ۵۸ سهمیه داریم و با سهمیه های کشتی قدم خوب و رو به 
جلویی برداشتیم. پیش بینی ما این است که حدود ۶۵ سهمیه داشته باشیم. در 
حال حاضر ۴۳ درصد سهمیه ها کسب نشده و فعلا نمی شود در مورد ورزشکاران 

ایرانی و رقبای آن ها قضاوت کرد.
صالحی امیری در خصوص لباس کاروان المپیک ایران گفت: از هزار و ۲۰۰ نفر 
نمونه کار دریافت کردیم اما در این مورد کار را به وزارت ارشاد سپردیم. در حال 
حاضر سه نمونه نهایی وجود دارد که یک نمونه برای المپیک، یک نمونه برای 

رویدادهای چین و یکی هم برای رویداد تایلند استفاده می شود. 
خزانه دار فدراسیون کشتی باید مسائل مالی را به دبیر آموزش دهد

وی درباره درخواست بودجه بیشتر توسط علیرضا دبیر رریس فدراسیون کشتی 
تصریح کرد: از این فدراسیون تشکر می کنم که با تلاش های خود نتایج خوبی 
بدست آوردند. باید اجازه دهیم که کشتی با ثبات به المپیک برود. امیدوارم دبیر 
با خزانه دار فدراسیون جلسه بگذارد و مسائل مربوط به این کار را از او یاد بگیرد. او 
با مسائل بودجه ای و مالی آشنا نیست. ۸.۵ میلیارد تومان به حساب فدراسیون 

کشتی واریز کردیم و امضای خزانه دار را هم داریم.
رییس کمیته ملی المپیک اضافه کرد: دبیر ۵۵ میلیارد می خواهد اما کل بودجه 
ما برای فدراسیون ها برای ۵۲ فدراسیون، ۵۰ میلیارد است. ۸۰ میلیارد تومان 
بودجه برای برگزاری شش رویداد داریم که یعنی کل بودجه ما برای سال گذشته، 
۱۳۰ میلیارد تومان بوده است. برای سال ۱۴۰۰ مبلغ ۱۶۶ میلیارد در نظر گرفته 
شده است. ما نمی توانیم کل بودجه را به یک فدراسیون بدهیم. بودجه ها بر 
مبنای شاخصه ها توزیع شده و ما با هیچ مدیری بر سر بودجه، چانه زنی نداشتیم.
او خاطرنشان کرد: کشتی تا کنون هزار امتیاز کسب کرده که معادل چهار 
میلیارد تومان می شود. کسی که با حداقل برنامه ریزی آشنا باشد، می تواند این 
۵۰ میلیارد را به یک فدراسیون بدهد؟ کمیته ملی المپیک وظیفه دارد منابع ارزی 
و ریالی لازم برای برگزاری رویدادهای المپیکی را تامین کند. کمک های بسیار 
زیادی به کشتی داشتیم و در سال گذشته بالاترین مبلغ دریافتی در برگزاری 

اردوها و کمک های ویژه به فدراسیون کشتی بوده است. 
صالحی امیری در پایان اظهار کرد: هنوز از کشتی گزارشی در خصوص عملکرد 
دریافت نکردم. من با آن ها مکاتبه کردم و تقاضا داشتم تا منابع دریافتی فدراسیون 
از کمیته ملی المپیک، وزارت ورزش و سایر منابع را در سایت خود منتشر کنند. 
از آن ها خواستم تا شفاف سازی شده و همه از هزینه ها مطلع باشند اما تا کنون 

گزارش مستندی از فدراسیون کشتی ندیدم.. 
 

صادق ورمزیار:

»مهدیقایدی«برگبرندهمجیدی
درعربستانبود

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران گفت: مجموعه تیمی استقلال نمایشی 
خوبی را در نخستین دیدار داشت و مهدی قایدی ورق بازی را به سود این تیم 

برگرداند.
تیم فوتبال استقلال تهران در یک نمایش خوب فوتبالی، موفق شد تیم الاهلی 
عربستان میزبان گروه سوم را از پیش رو  بردارد؛ این دیدار با نتیجه پنج بر ۲ به 
پایان رسید. مهدی قایدی ۲ گل در این دیدار به ثمر رساند و فرشید اسماعیلی، 
محمد نادری و شیخ دیاباته سه زننده دیگر گل های این تیم بودند. برد استقلال در 

این دیدار با تحسین کارشناسان و پیشکسوتان فوتبال ایران همراه شد.
در این زمینه »صادق ورمزیار« پیشکسوت آبی پوشان روز شنبه در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا اظهار داشت: این یک بازی بی نظیر بود و باید به مجموعه کادر فنی 
و بازیکنان تیم فوتبال استقلال تبریک گفت. آنان سه امتیاز مهم با نتیجه عالی به 
دست آوردند و این موجب خواهد شد تا روحیه و انگیزه مضاعف داشته باشند. 
همچنین اقتدار استقلال موجب می شود ترس در دل حریفان ایجاد شود. باید 

گفت که این تیم از زمان ورود مجیدی روند خوبی را سپری کرده است. 
بازیکن اسبق تیم های ملی فوتبال ایران و باشگاه استقلال ادامه داد: تفکر برد 
در این بازی در وجود بازیکنان استقلال بود و آنان از نخستین دقایق به دنبال 
برتری بودند. هر چند که نقصان هایی در این دیدار نیز دیده شد اما خط حمله 
استقلال در نیمه دوم بهترین عملکرد را داشت و توانست زمینه کسب سه امتیاز را 
فراهم کند.  ورمزیار این را هم گفت که در طول بازی شاهد فرصت هایی بودیم که 
ممکن بود نتیجه برد را با تساوی عوض کند اما در نیمه دوم توانایی و هنر »مهدی 
قایدی« ورق را به سود استقلال برگرداند.  وی در پایان این را هم یاداور شد که دفاع 
استقلال در این دیدار چندبار برابر بازیکنان حریف متزلزل شد و اگر در دیدارهای 
بعدی اینگونه باشد احتمال موقعیت سوزی حریف کم خواهد بود زیرا این بازی 
توسط رقیبان آنالیز و مورد بررسی قرار می گیرد. کادرفنی در کنار این برد باید 

برخی از نقاط ضعف تیم را نیز برطرف کنند. 

 سرمربی تیم ملی فوتسال زنان:

تیممقتدریامسالخواهیمساخت
سرمربی تیم ملی فوتسال زنان گفت: به طور قطع سال ۱۴۰۰ شروع خوبی 
برای تیم ملی فوتسال خواهد بود، زیرا در جریان لیگ هستیم و می توانیم در 

کنارش، تیم ملی مقتدری را بسازیم.
شهناز یاری اظهار داشت: تیم ملی در سال گذشته بازی و اردویی نداشت و 
قطعا سال خوبی برای ما نبود اما خوشبختانه لیگ آغاز شد. به طور قطع  سال 
۱۴۰۰ شروع خوبی برای تیم ملی فوتسال ما خواهد بود زیرا در جریان لیگ 

هستیم و می توانیم در کنارش یک تیم ملی مقتدر را بسازیم.
وی افزود: زمان زیادی از آخرین اردوی ما می گذرد اما امیدوارم دوباره روزهای 
خوب برای فوتسال زنان با برنامه ریزی و مدیریت خوب و نایب رییس جدید از 
راه برسد. سرمربی تیم ملی فوتسال زنان خاطرنشان کرد: ابتدای سال ۹۹ برای 
فوتسال زنان هرگز خوب نبود و انتهای این سال مثمر ثمر بود و فوتسال ما دوباره 
اوج گرفت. وی یادآور شد: حرف های خود را به نایب رییس جدید فدراسیون 
فوتبال منتقل کردیم و طبعا مشکلات فوتبال و فوتسال را در بحث داوری، آموزش، 
مدرسان، برگزاری کلاس ها و استعدادیابی با وی درمیان گذاشتیم. حتی راه 

حل های لازم هم پیشنهاد دادیم.
یاری اضافه کرد: امیدوارم نایب رییس جدید بداند که همه ما کنار وی هستیم 
و قطعا هدف همه ما کمک به رشد و اعتلای فوتبال و فوتسال زنان است. تمام 
توانمان را می گذاریم و هر جوری که نیاز باشد تا به این عرصه برای رسیدن به 
اهداف مدنظر فدراسیون و تیم های ملی همکاری می کنیم اما نیاز به بازنگری 

خیلی خوب داریم.
وی تصریح کرد: ابتدا باید مشکلات را بررسی  و اولویت بندی کنیم و راه حل ها 
را با کمک پیشکسوتان و نایب رییس فدراسیون ارایه دهیم تا با یک جمع بندی 

مناسب و اتاق فکر خوب به اهداف خود برسیم.

مهاجم ایرانی زنیت پیش از دیدار با کراسنودار گفت: اشتباه جزئی از فوتبال است ولی مهمترین چیز رسیدن به نتیجه مطلوب 
است. سردار آزمون مهاجم ملی پوش کشورمان و عضو باشگاه زنیت پیش از دیدار با کراسنودار در هفته بیست و ششم لیگ روسیه 

مصاحبه ای را با رسانه های روسیه انجام داد که شرح زیر است:
* نتیجه بازی با کراسنودار چه می شود و چه انتظاری دارید؟

برای من همیشه بازی های زنیت مقابل کراسنودار مثل بازی دربی است. بدون شک همه ما می خواهیم در این بازی نتیجه 
مطلوب را کسب کنیم. در همه شرایط ما تلاش می کنیم تا به نتیجه موردنظر برسیم.

* علاوه بر اینکه زنیت برای قهرمانی می جنگند، رقابت شما برای آقای گلی نیز ادامه دارد. برای شما کسب دومین 
جایزه آقای گلی لیگ روسیه چه اهمیتی دارد؟

برای من پیروزی تیم مهمتر از دست آوردهای فردی است. البته این تنها نظر من نیست بلکه تمام بازیکنان زنیت همین فکر را 
دارند و موفقیت تیم را از همه چیز بالاتر می دانند. مهمترین چیز در شرایط کنونی رسیدن به سومین قهرمانی متوالی ام با زنیت 

در لیگ روسیه است.
* وقتی در یک بازی مثل بازی با روبین کازان فرصت های زیادی را از دست می دهید، عصبانی می شوید؟

بدون شک این شرایط بد است. اما باید قبول کنیم از دست دادن موقعیت هم جزئی از فوتبال است. مهمترین چیز این است که 
شما به نتیجه برسید. شما می توانید در آینده اشتباهات خود را اصلاح کنید. به نظرم این ها در فوتبال طبیعی است وقتی شما 

اشتباه نکنید، یاد هم نمی گیرید.
* شما امسال هم مثل فصل گذشته با دزیوبا رقابتی برادرانه برای کسب آقای گلی دارید؟

در ابتدا باید بگویم ما در تیم رقابتی سالم داریم. من تنها با دزیوبا در رقابت سالم نیستم بلکه ما بازیکنان مهم  زیادی داریم و همه 
باهم رقابت درست داریم.

بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: همه از نمایش استقلال در بازی با الاهلی تعریف کردند اما ساختار 
دفاعی این تیم باید بهتر عمل کند.

پیروز قربانی درباره دیدار تیم فوتبال استقلال مقابل الشرطه عراق در دومین بازی مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
آسیا، اظهار داشت: همه از بازی اول استقلال برابر الاهلی عربستان تعریف کردند که قطعا همینطور است اما برای 

صعود در چنین مسابقاتی ساختار دفاعی اهمیت زیادی دارد.
وی افزود: استقلال در بحث هجومی بسیار عالی ظاهر می شود اما در ساختار دفاعی ضعف هایی دارد که باید 

برطرف شود تا در بازی با الشرطه و الدحیل قطر به مشکل نخورد.
بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال با اشاره به درخشش مهدی قایدی گفت: قایدی بازیکنی سطح  بالا است که 
در هر لحظه می تواند نتیجه بازی را تغییر دهد. قایدی پس از دو، سه سال حضور در استقلال تبدیل به بازیکن سطح 

بالایی شده است.
 امیدوارم این بازیکن در انتخاب تیم آینده اش دقت کند. امثال قایدی ها لژیونر می شوند و می توانند در اروپا 
بازی کنند. قایدی بازیکنی است که می تواند دو سه بازیکن پیش رویش را دریبل بزند، چنین بازیکنی در دنیا 

کم داریم. 
قائدی در رابطه با نیمکت نشینی شیخ دیاباته در بازی با الاهلی عربستان خاطرنشان کرد: نظر مربیان بوده است 

و باید احترام گذاشت. مگر قایدی و مطهری بد کار می کنند؟ 
قربانی در پایان گفت: استقلال باید در یکسری از دقایق بازی هوشمندانه بازی کند. در سیستم ۱-۴-۱-۴ قایدی 
و مطهری هافبک چپ و راست بودند، نه وینگر به همین دلیل الاهلی برای دقایقی به استقلال فشار زیادی وارد 

کرد. استقلال باید مراقب باشد که در بازی های بعدی لطمه نخورد.

آزمون: اشتباه جزئی از فوتبال است

میخواهمبرایسومینباربازنیتقهرمانشوم
پیروز قربانی: 

استقلالبایدضعفهایساختاردفاعیاشرابرطرفکند

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: سرخپوشان می توانند در لیگ قهرمانان 
آسیا موفق ظاهر شوند و امسال هم این تیم مدعی قهرمانی در آسیا خواهد بود.

تیم فوتبال پرسپولیس در هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا به مصاف الوحده 
امارات رفت و موفق شد با تک گل سیدجلال حسینی در این دیدار به برتری برسد 

و گام اول را در این مسابقات محکم بردارد.
حامد کاویانپور پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس در گفت  و گویی ، در مورد 
برتری سرخپوشان برابر الوحده، شانس موفقیت تیم و ... صحبت هایی را انجام 

داد که در زیر می خوانید.
بازی با الوحده چطور بود؟

به این خاطر که این مسابقه بازی اول بود، سه امتیاز و برد آن از اهمیت ویژه ای 
برخوردار بود که خوشبختانه پرسپولیس توانست با عملکردی خوب سه امتیاز این 

دیدار را بدست آورد.
عملکرد بازیکنان در این مسابقه را چطور دیدید؟

بازیکنان از هر نظر خوب بودند. هم در دفاع و هم در حمله عملکرد خوبی 
داشتند و اگر کمی خوش شانس تر بودیم، می توانستیم گل های بیشتری به ثمر 
برسانیم. در مجموع بازی زیبایی را از بازیکنان شاهد بودیم و امیدوارم آنها بتوانند در 

بازی های بعد هم موفق ظاهر شوند.
شرایط آب و هوایی چقدر در عملکرد بازیکنان از دید شما موثر بود؟

نمی توان گفت که این موضوع بی تاثیر بود اما بازیکنان رفته رفته بیشتر با شرایط 
وفق پیدا خواهند کرد و به طور حتم تاثیر این موضوع در مسابقات بعدی کمتر 

می شود.
اینکه در آن شرایط آب و هوایی تیم هر سه روز یکبار بازی کند، کار را سخت 

نمی کند؟
کار سخت است اما شرایط برای همه تیم ها یکسان است. از طرفی پرسپولیس 

فصل قبل هم این شرایط را در قطر تجربه کرد و دیدید که چقدر موفق بود.
گروه پرسپولیس را با حضور رقبایی چون الریان، گوا و الوحده چطور می بینید؟

در آسیا رقیب آسانی برای هیچ تیمی وجود ندارد. گروه پرسپولیس هم سخت 
است. اگر یادتان باشد فصل قبل همه می گفتند که تیم در گروه مرگ قرار دارد اما 
از همان گروه به عنوان صدرنشین صعود کردیم. نباید رقبا را دست کم بگیریم اما 

امسال هم شانس اصلی سرگروهی هستیم.
یحیی  و  عالیشاه  امید  مسابقات  آغاز  از  پیش  خبری  کنفرانس  در 
گل محمدی هدف را حضوری دوباره در فینال دانستند. آیا از دید شما این 

امر محقق می شود؟
امسال تیم خوبی داریم. در همه پست ها چند بازیکن خوب داریم و همه یکدل 
هستند. امیدوارم بتوانیم تا پایان نیز همین روند را حفظ کنیم و اینبار هدف 

قهرمانی باشد. باید گام به گام و بازی به بازی پیش رویم تا فینالیست شویم.

حامد کاویانپور:
پرسپولیسامسالهمدرآسیامدعیاست

رئیس فدراسیون تنیس روی میز در مجمع سالیانه هیات 
پینگ پنگ قم از کمک برای تجهیز خانه اختصاصی این 
رشته در قم خبر داد و از موفقیت ها و میزبانی های قم به 

نیکی یاد کرد.
 مجمع سالیانه هیات تنیس روی میز استان قم نخستین 
مجمعی بود که در سال ۱۴۰۰ به شکل آنلاین با حضور 
مهرداد علی قارداشی رئیس فدراسیون و رسول منعم مدیر 
کل ورزش و جوانان قم در کنار محمد عموئیان رئیس این 
هیات و تمام اعضاء مجمع برای اولین  بار در سطح هیات های 
تنیس روی میز کشور و هیات های ورزشی قم با بهره گیری از 

فضای مجازی برگزار شد.
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم در این مجمع با ارائه 
گزارشی از موفقیت های پینگ پنگ قم در سطح کشور، 
عنوان کرد: مقام اول پارسا پریزاد در جشنواره استعدادیابی 
کشور، مقام نایب قهرمانی محمدحسن حبیبی در نونهالان 
ایران، قهرمانی سیدعلی سجادیان در مسابقات رده سنی 

نوجوانان سال ۱۳۹۹ رقم خورد.
وی ابراز کرد: همچنین مقام نایب قهرمانی کشور و راهیابی 
به جمع هشت نفر مسابقات بزرگسالان توسط پویا وفایی یک 
دستاورد دیگر بود، ضمن اینکه شاهد قهرمانی تیم هیات قم 
در لیگ دسته اول ایران و صعود این تیم به لیگ برتر نوجوانان 
و جوانان کشور بودیم و مقام سوم قهرمانی جوانان کشور آن 
را کامل کرد، همچنین ملیکا اسحاقی و ساره احمدی در 

مسابقات دختران کشور صاحب مقام شدند.
 قم میزبانی های موفقی از رقابت های کشوری داشته 

است
مهرداد علی قارداشی رئیس فدراسیون تنیس روی میز نیز با 
قدردانی از مدیر کل ورزش و جوانان قم به واسطه حمایت ها 
شده  کسب  موفقیت های  زمینه ساز  که  قم  پینگ پنگ  از 
توسط بازیکنان قم در مسابقات کشوری شده، عنوان کرد: 
قم میزبانی های موفقی از رقابت های مختلف کشوری داشته 

است.

وی همچنین با اشاره به کسب سهمیه المپیک توکیو توسط 
نیما عالمیان  و سیمین رضایی داور بین المللی کشورمان و 
تبریک آن به جامعه تنیس روی میز کشور، در پایان از قول 
مساعد برای کمک به منظور تجهیز سالن خانه تنیس روی 
میز قم خبر داد و به واسطه برگزاری این وبینار که نخستین  بار 

در سطح کشور اتفاق افتاد از هیات قم قدردانی کرد. 
پینگ پنگ یکی از هیات های برتر ورزش قم است

رسول منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان قم نیز در وبینار 
مجمع سالیانه هیات قم، با قدردانی از فدراسیون تنیس  
روی میز به واسطه کمک به این هیات ورزشی، این پینگ پنگ 
قم را یکی از هیات های برتر ورزش این استان توصیف کرد و 
افزود: کسب مقام های متعدد کشوری بازیکنان پینگ پنگ 

جای تقدیر دارد.
وی در ادامه از هیات تنیس روی میز استان قم به واسطه 
برگزاری کلاس مربیگری سطح یک جهانی و کلاس داوری 
و جشنواره استعدادیابی با کمک آموزش و پرورش و برگزاری 

مسابقات بخش های تابعه قم قدردانی کرد و خواستار توجه 
راستای  در  همگانی  ورزش  و  روستایی  خانه های  به  ویژه 

گسترش بیشتر این رشته شد.

رئیس فدراسیون تنیس روی میز :

خانهتنیسرویمیزقمتجهیزمیشود
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احمدی دیپلمات پیشین: 

توقفمذاکراتوینخواسته
اسرائیلاست

یک دیپلمات پیشین با بیان اینکه  توقف مذاکرات خواسته اسرائیل است، 
تاکید کرد: سیاست اسرائیل خرابکاری در صنعت هسته ای ایران، ایجاد شکاف 
در درون نظام سیاسی، جوسازی در فضای بین المللی علیه ایران و در این مقطع 

زمانی تخریب فضای مذاکراتی با هدف عدم رفع تحریم ها است.
»کوروش احمدی« درباره تاثیر اقدام تروریستی در مجتمع هسته ای نطنز بر 
مذاکرات هسته ای گفت: من فکر نمی کنم طراحی این اقدامی تروریستی  از 
ابتدا با هدف اثرگذاری بر مذاکراتی که هم اکنون در وین در حال انجام است، 
بوده باشد. اقدام تروریستی در نطنز را باید در چارچوب تلاش های تخریبی و 

خرابکارانه معمول اسرائیل مورد ارزیابی قرار داد.
 وی اظهار داشت: در تیر ماه سال گذشته نیز اتفاق مشابهی در نطنز رخ داد 
و بخشی از مجتمع آسیب دید. در آن زمان، بحث مذاکرات و بازگشت آمریکا به 
برجام اصلا مطرح نبود. قبل و بعد از آن نیز اسرائیل اقدامات خرابکارانه دیگری 

در مراکز مختلف هسته ای ایران داشته  است. 
این کارشناس ارشد مسائل بین الملل درباره اهداف خرابکارانه اسرائیل گفت: 
سیاست اسرائیل خرابکاری در صنعت هسته ای ایران، ایجاد شکاف در درون 
نظام سیاسی، جوسازی در فضای بین المللی علیه ایران و در این مقطع زمانی 

تخریب فضای مذاکراتی با هدف عدم رفع تحریم ها است. 
حادثه  نطنز، اتفاقی نبود که ظرف چند روز تدارک شده باشد

احمدی با بیان اینکه حادثه ای که در نطنز رخ داد، اتفاقی نبود که ظرف 
چند روز تدارک شده باشد، خاطرنشان کرد: زمینه سازی انجام چنین اقداماتی 
نیازمند چندین سال کار است. اما این امکان وجود دارد که اسرائیل وقوع این 
حادثه را جلو انداخته یا زمانش را به گونه ای تنظیم کرده که همزمان با مذاکرات 

در وین انجام شود.
وی با اشاره به مخالفت اسرائیل با هرگونه توافق میان ایران و آمریکا و سایر 
قدرت ها ابراز داشت: اسرائیل از سال ۲۰۱۵ که توافق برجام میان ایران و 
گروه ۱+۵ حاصل شد و همچنین قبل و بعد از آن، مخالف برجام یا هر تفاهم 
بین المللی و توافق ایران و آمریکا در زمینه های مختلف به ویژه هسته ای که منجر 

به لغو تحریم ها شود، بوده است. 
این دیپلمات پیشین با بیان اینکه دستیابی به توافق برجام موجب درگیری های 
زیادی میان نتانیاهو و اوباما شد، عنوان کرد: در زمان ترامپ، اسرائیلی ها از 
تشویق کنندگان آمریکا برای انجام هر اقدام ضد ایرانی به ویژه خروج از برجام 
بودند اما با ریاست جمهوری بایدن و مطرح شدن امکان بازگشت ایالات متحده 

به برجام، مجددا مترصد مخالفت با برجام و هر نوع مذاکره با ایران است. 
احمدی در گفت وگو با ایرنا، با بیان اینکه اسرائیل امیدوار است که اقدام 
تروریستی در مجتمع نطنز توان هسته ای ایران را تضعیف کند و در نتیجه فضای 
مذاکراتی تحت تاثیر قرار گیرد، یادآور شد: درباره اینکه حادثه نطنز تا چه اندازه 
بر توان هسته ای ایران اثر گذاشته، نظرات ضد و نقیضی ابراز شده است. مثلا 
نیویورک تایمز به نقل از منابع اطلاعاتی که نام شان را ذکر نکرده، مدعی ایجاد 
وقفه ۹ ماهه در فعالیت های نطنز شده است. شواهد و قرائن نیز حاکی از بروز 

صدمات قابل موجهی به این مرکز هسته ای است. 
به گفته این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی، با این حال ایران تعداد 
قابل توجهی سانتریفیوژهای نسل اول را دارد که در پی توافق برجام، آنها را 
جمع آوری و انبار کرد. اکنون ایران ممکن است بتواند از آن ماشین ها استفاده 
کرده و کار را به روال سابق بازگرداند. همچنین مقام های ایران از جایگزینی 

سانتریفیوژهای پیشرفته تری در این مرکز خبر داده اند. 
وی درباره تاثیر اقدام تروریستی نطنز بر عزم آمریکا برای بازگشت به برجام هم 
بیان کرد: یک حدس این است که این اقدام موجب شود عجله ای که آمریکا 
برای توافق و توقف رشد شتابان توان هسته ای ایران داشت – که ناشی از کوتاه 
شدن زمان گریز هسته ای بود – را دیگر نداشته باشد و این تصور را داشته باشد 

که زمان بیشتری برای چانه زنی دارد. 
احمدی افزود: البته فرض کلی این است که اگر مذاکراتی که برای بازگشت 
آمریکا به برجام و لغو تحریم ها در حال انجام است، به درازا بکشد، به ضرر آمریکا 

نیست زیرا آنها نیستند که زیر فشار تحریم ها هستند.
درصد  غنی سازی ۶۰  اعلام  گفت:  هم  درصد  غنی سازی ۶۰  درباره  وی 
اورانیوم از سوی ایران، واکنش طبیعی تهران به حادثه نطنز بود و می تواند علاوه 
بر تولید رادیو ایزوتوپ، به عنوان اهرم فشار در مذاکرات هم به درد بخورد. البته 
این سطح از غنی سازی کار سختی نیست زیرا ظاهرا دانش بنیادی لازم برای 
غنی سازی ۳.۶۷ درصد – که سقف غنی سازی در برجام است – و غنی سازی 
در سطوح دیگر مانند ۲۰ درصد و حتی ۶۰ و ۹۰ تفاوتی ندارد. اما انجام آن 

به لحاظ سیاسی بسیار مهم است و لذا مستلزم تصمیم و اراده سیاسی است. 
این کارشناس ارشد مسائل آمریکا در پاسخ به این سوال که آیا اقدام تروریستی 
اسرائیل در نطنز با هماهنگی آمریکا بوده است، اظهار داشت: پاسخ به این 
سوال نیازمند اطلاعات است ولی براساس شواهد و قرائن، می توان احتمال 
داد که واشنگتن در این اتفاق دخالتی نداشته است. مقام های مسئول در ایران 

نیز آمریکا را متهم به دست داشتن در این اتفاق نکرده اند. 
خروج ایران از مذاکرات در جهت تحقق خواسته اسرائیل است

اسرائیل  و  آمریکا  همکاری  بر  دال  شواهدی  البته  اینکه  بیان  با  احمدی 
در خرابکاری  در صنایع هسته ای ایران در گذشته وجود دارد، تصریح کرد: 
مهمترین همکاری اسرائیل و آمریکا را در می توان قضیه ویروس استاکس نت 
دانست، ولی در دوره ای که دولت بایدن روابط گرمی با دولت نتانیاهو ندارد و 
سطح روابط آمریکا با اسرائیل فعلا بالا نیست و بیش از یک ماه طول کشید تا 
بایدن بعد از شروع به کار با نتانیاهو تلفنی صحبت کند، بعید است واشنگتن در 

این ماجرا نقشی ایفا کرده باشد. 
وی اضافه کرد: اسرائیلی ها با کار دولت بایدن برای بازگشت به برجام موافق 
نیستند و احتمال افزایش اختلاف میان تل آویو و واشنگتن در این مورد وجود 

دارد. 
این دیپلمات پیشین با بیان اینکه تا این لحظه حادثه نظنز بر روند گفت وگوها 
در وین تاثیری نداشته است، خاطرنشان کرد: فعلا تمامی طرف های مذاکراتی 
در گفت وگو هستند و کسی تاکنون میز مذاکره را ترک نکرده ولی شاید در نهایتا 
این موضوع بر نحوه برخورد طرفین اثر داشته باشد. اینکه آیا آمریکا به همان 
اندازه قبل برای توافق عجله خواهد داشت و آیا غنی سازی ۶۰ درصد در ایران 
اثری بر جو موجود خواهد داشت یا خیر از موضوعاتی است که باید صبر کرد 

و دید. 
احمدی درباره اصرار برخی مخالفان داخلی برجام برای خروج از مذاکرات 
به دلیل حادثه نطنز و ارتباط دادن این ماجرا به مذاکرات ابراز داشت: توقف 
مذاکرات خواسته اسرائیل است و خروج ایران از مذاکرات عملا در جهت تحقق 
این خواسته خواهد بود؛ خوشبختانه مقامات در این مورد تصمیمی عقلانی 

گرفتند.

 منوچهر متکی سخنگوی شورای وحدت ضمن گلایه از شورای ائتلاف برای نپیوستن 
به فرایند وحدت  می گوید: تاکنون از سوی شورای ائتلاف، اقدام جدی عملی را شاهد 
نبودیم از این رو بر این باوریم که باید ظرفیت سازی  خودمان را به عنوان شورای وحدت 

پیش ببریم.
کمتر از ۳۰ روز به ثبت نام کاندیداهای ریاست جمهوری در اردیبهشت ماه فرصت باقی 
مانده اما اصولگرایان همچنان بر سر انتخاب کاندیدای واحد بلاتکلیف مانده اند هر چند 
ابراهیم رئیسی را به عنوان گزینه اول و آخر خود برای انتخابات ریاست جمهوری معرفی 
می کنند اما در عین حال گوشه چشمی نیز به سایر کاندیداها دارند. آغاز رایزنی با سایر 
کاندیداها، موضوعی است که منوچهر متکی، سخنگوی شورای وحدت در گفت و گو با 
خبرگزاری خبرآنلاین مطرح می کند. او بر این باور است که آغاز رایزنی ها با کاندیداهای 
دیگر به معنای قطع امید کردن از  آمدن رئیسی نیست بلکه در عین حال شواهدی وجود 

دارد که احتمال آمدن آقای رئیسی را قوت می بخشد.
متکی هم مانند سایر چهره های سیاسی، این جمله تکراری که "نمی توان به طور قاطع 
گفت رئیسی برای انتخابات می آید یا نمی آید" را عنوان می کند؛ وزیر امور خارجه پیشین 
کشورمان که سابقه حضور در ستادهای انتخاباتی را دارد از فعالیت شورای وحدت با عمری 
کمتر از شش ماهه سخن می گوید و ضمن گلایه از شورای ائتلاف برای نپیوستن به فرایند 
وحدت  می گوید: تاکنون از سوی شورای ائتلاف، اقدام جدی عملی را شاهد نبودیم از 
این رو بر این باوریم که باید ظرفیت سازی  خودمان را به عنوان شورای وحدت پیش ببریم.

این چهره سیاسی اصولگرا تاکید دارد ورود به صحنه انتخابات با کاندیداهای متعدد، 
شانس موفقیت اصولگرایان در انتخابات پیش رو را تضعیف می کند.

مشروح مصاحبه با منوچهر متکی، سخنگوی شورای وحدت را می خوانید؛
*آقای متکی! فضای انتخاباتی کشور را در فرصت کمتر از یک ماه مانده به ثبت نام 

کاندیداهای ریاست جمهوری چگونه می بینید؟
بهار احزاب و سیاسیون، انتخابات است؛ در واقع انتخابات، فرصتی است برای گروه های 
بر سر کار، تا یک ارزیابی کلی از خودشان انجام دهند و در مقابل گروه هایی که در جایگاه 
منتقد حضور دارند اگر سخنان جدیدی دارند بیان کنند تا مردم به قضاوت بنشینند و 
انتخاب کنند. در میان انتخابات ها، انتخابات ریاست جمهوری از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است و با توجه به جایگاهی که دولت و قوه مجریه و شخص رئیس جمهور در امر کشورداری 

و حوزه اختیارات و مسوولیت ها دارند حادثه مهمی تلقی می شود.
شرایط کشور شرایط ویژه ای است

تجربه چهل ساله پس از انقلاب اسلامی نشان دهنده این است که مردم، فرصت های 
مختلفی را برای گرایشات متنوع سیاسی در کشور فراهم کرده اند و دولت های مختلف 
با گفتمان های گوناگون، طی این چهل سال، عمدتا دوره های ۸ ساله، مسئولیت در 
جمهوری اسلامی را در اختیار داشتند. شرایط کنونی کشور، شرایط ویژه ای است و 
وضعیت ما از لحاظ داخلی اعم از اقتصادی و حوزه های دیگر و هم از لحاظ بین المللی 
ویژه است از این رو این وضعیت بر اهمیت انتخابات پیش رو می افزاید. مجموعه های 
سیاسی برای ورود به صحنه انتخابات، یک سری وظایف عمومی بر عهده دارند که بین 

آنها مشترک است.
اولین وظیفه این است که همه این گروه ها باید سهم خودشان را در ترغیب مردم در 
مشارکت، حضور در انتخابات ایفا و پرداخت کنند. بنابراین این مسئله می تواند فصل 
مشترک فعالیت احزاب و جریان های مختلف سیاسی باشد. در نتیجه می توان گفت 
وظیفه مشترک جریانات سیاسی، پاسداری از میراثی است که از حضرت امام با سقوط 
رژیم دیکتاتوری گذشته برای کشورمان ارمغان آمد که همان جمهوری و مردمسالاری 
دینی است. لازمه حفاظت از آنها نیز این است که همگان را دعوت و تشویق به حضور در 
انتخابات کنیم. یک انتخابات پرشور و پرنشاط برای کسانی که می خواهند مسئولیت هایی 

را برعهده بگیرند بسیار مهم است.
نباید از هر وسیله ای برای رسیدن به قدرت استفاده کرد

نکته دوم، اخلاق مداری سیاسی یا رعایت اخلاق انتخاباتی است. در واقع اگر بپذیریم 
که پذیرش مسئولیت از سوی مردم یک تکلیف و محدودیت برای مسئول است که از زندگی 
شخصی  و خانوادگی اش عبور کند و به مسئولیت اجتماعی اش بپردازد، این هدف عالی 
ایجاب می کند که ما از هر وسیله ای استفاده نکنیم به بیانی دیگر یک هدف عالی به ابزار 

عالی و ارزشمند نیاز دارد.
نکته سومی که ما در انتخابات های گذشته، گاهی شاهد آن بودیم هزینه کردن از 
واقع سیاه نمایی  در  انتخابات است  در  پیروزی  برای  نظام  آبروی  و  حیثیت، داشته ها 
از مجموعه نظام ، برای اینکه حزب، گروه و یا فرد خاصی در انتخابات پیروز شود یقینا 
کارنامه ای به جای خواهد گذاشت که قابل دفاع نیست اصل در یک انقلاب این است که از 

خود برای انقلاب هزینه کنیم نه اینکه از انقلاب برای خود هزینه کنیم.
نقیصه مهمی که در انتخابات های ریاست جمهوری وجود دارد این است که معمولا همه 
به دنبال پدیده شدن هستند و در آن فضای پدیده شدن موفق شوند رأی بیاورند. در حالی 
که مردم به ویژه نخبگان جامعه باید براساس برنامه به کسی یا حزبی رأی بدهند از این رو 
تاکید مقام معظم رهبری بر این مسئله که کاندیداها برنامه داشته باشند از شرایطی بود 

که مطرح کردند.
* آقای متکی! با توجه به اینکه جریان اصولگرا هنوز به یک انسجام کلی برای 
رسیدن به وحدت نرسیده اند، بحث تشکیل شورای وحدت ملی )ادغام شورای 
ائتلاف و شورای وحدت( چقدر جدی است؟ آقای پورمحمدی اخیرا اعلام کردند 

نه تایید می کنند نه تکذیب، این یعنی احتمال تولد این شورای جدید وجود دارد؟
آنچه که مهم است تولید ظرفیت هایی در یک جریان سیاسی است که می تواند در 
انتخابات نقش آفرین و موثر باشد؛ از نظر شخصی بنده، همه مجموعه های سیاسی 
اصولگرا، ارزشی و ولایی در صحنه های سیاسی به ویژه انتخابات، چه در یکی شدن چه در 
مجموعه های جداگانه نقش موثرشان را داشته باشند و هم افزایی کنند الفبای انتخاباتی 
این است که مجموعه های فکری واحد که دارای اشتراکات بسیاری دارند هرچند ممکن 
است اختلافاتی نیز با یکدیگر داشته باشند در انتخابات مهمی مانند مجلس و ریاست 
جمهوری، باید بتوانند خط مشی واحد و نامزد واحدی داشته باشند. اگر این مجموعه ها به 

یک نامزد واحد برسند مهم نیست چند تشکیلات باشند.
ورود به انتخابات با کاندیدای متعدد شانس اصولگرایان را تضعیف می کند

در جریان اصولگرایی، مجموعه شورای وحدت، شورای ائتلاف و جبهه پایداری وجود 
دارد که در عین حال ممکن است ظرفیت های دیگری، چه با نام و چه بی نام وجود داشته 
باشند. آنچه بر آن تاکید داریم همگرایی این مجموعه ها در انتخابات است. مراد و هدف 
محوری از همگرایی نیز رسیدن به نامزد واحد است. همه بر این باورند که ورود به صحنه 
انتخابات با کاندیداهای متعدد، شانس موفقیت اصولگرایان در انتخابات پیش رو را تضعیف 

می کند.
۲ شرط همگرایی شورای وحدت و شورای ائتلاف

شورای وحدت ضمن اینکه از این همگرایی و هم افزایی استقبال می کند اما درعین حال 
معتقد است که یکی شدن، نیازمند دو اراده است. نخست، اراده سیاسی و دیگری اراده 
عملی است. شورای وحدت و شورای ائتلاف، اراده سیاسی شان را با شدت و ضعف برای 
ایجاد این همگرایی نشان داده اند اما برای تحقق این همگرایی، نیازمند اراده عملی است.

شاهد اراده عملی از سوی شورای ائتلافی ها نبودیم
*منظورتان این است که شورای ائتلاف اراده عملی برای تحقق همگرایی از خود 

نشان نمی دهد؟
ما اقدام جدی عملی را شاهد نبودیم و به همین دلیل بر این باوریم که باید ظرفیت سازی  
خودمان را به عنوان شورای وحدت پیش ببریم؛ در طراحی هایمان طی چهار ماه گذشته، 
به این دلیل که یک مجموعه نوپا هستیم )اگرچه هر کدام به صورت جداگانه در عرصه های 
مختلف، فعالیت هایمان را داشتیم( اما در قالب بیرق شورای وحدت، مجموعه ای با عمر 
پنج، شش ماهه هستیم به همین دلیل اولویت نخست تشکیلاتی مان را، سازماندهی 
نیروها قرار دادیم. طی شش ماه گذشته هم در سطح تهران و هم در سطح کشور، تلاش 

کردیم سامانه های تشکیلاتی مان را ایجاد کنیم.
بدنه شورای وحدت اعم از احزاب، اقشار و جامعه روحانیت مبارز است

جای خوشحالی است که در حال حاضر در قریب به اتفاق استان های کشور، شوراهای 
وحدت را تشکیل داده ایم و ساختارهای لازم را نیز تعریف کرده ایم. در تهران و در ذیل هیئت 
عالی شورای وحدت، هیئت اجرایی با ریاست بنده تشکیل شد. بنابراین نکته قابل توجه 
شکل گیری شورای وحدت و هیئت اجرایی، این است که سه ضلع مثلث شورای وحدت 
اعم از احزاب، اقشار و جامعه روحانیت مبارز، در بدنه تعریف می شوند. هیئت اجرایی 
شورای وحدت متشکل از نمایندگان بلوک های حزبی، نمایندگان اقشار و نمایندگان 

جامعه روحانیت مبارز است که مسئولیت این هیئت با شخص بنده است.
علاوه بر این، ۱۹ کمیته تشکیل دادیم که با کمیته دیگری که در حال تشکیل است 
در مجموع ۲۰ کمیته است. این کمیته ها یا موضوعی هستند یا اقشاری. کمیته جوانان، 
بانوان، دانشجویان، اساتید، پزشکان و پیراپزشکان و پرستاران، کمیته کشاورزی و امنیت 
غذایی، صنعتگران، هیئات، رزمندگان، کارمندان، فرهنگیان، کارگران. کمیته نفت و 
انرژی نیز کمیته بیستم است که در حال شکل گیری است. هر کمیته ساختاری ۲۱ نفره 
و دو وظیفه دارد؛ وظیفه نخست هر کمیته، تولید محتواست یعنی هر کمیته چه در ارتباط 

با قشر مربوط به خود اعم از زنان، جوانان، کارمندان و غیره، باسه ضلع مثلث شورای 
وحدت اعم از احزاب، اقشار و جامعه روحانیت مبارز، در بدنه تعریف می شوندید به سه 
سوال پاسخ بدهند. نخست: در موضوع این قشر، وضعیت کشور را چگونه می بینند؟ دوم: 
چالش هایی که در ارتباط با قشر مربوطه وجود دارد چیست؟ سوم: راهکارهای برون رفت 

از این وضعیت برای رسیدن به وضع مطلوب چیست؟
در حال تدوین مانیفستی برای ارائه به کاندیدای نهایی هستیم

هر کمیته ای در پایان کارش، مانیفست ۵ تا ۱۰ صفحه ای تولید می کند که موضوع و 
مسائل تخصصی قشر مربوطه خود را برای ارائه مورد بررسی قرار می دهد. مجموعه اینها، 
مانیفست کلی برنامه ای است که به کاندیدایی که تعیین می شود ارائه می کنیم و بر این 
اساس پیشنهادات ما ارائه می شود. این مانیفست ها در حال تولید است جلسات همچنان 
برگزار می شود. وظیفه دوم کمیته، ساختارسازی است یعنی جمع ۲۱ نفره کمیته در گام 
اول، با ۲۰۰ نفر باید ارتباط ایجاد کرده و اولین همایش خود را برگزار کنند همایشی که 
حداقل جمعیت آن، ۲۰۰ نفر است تاکنون شش همایش برگزار شده است. همایش 
جوانان، زنان، کارگران، فرهنگیان، صنعتگران و سمن ها یا سازمان های مردم نهاد برگزار 
شده است علاوه بر اینها، همایش کشاورزی و امنیت غذایی نیز برگزار شده است. در اولین 
همایش ها، حدود ۲۰۰ نفر شرکت کردند اما در همایش های بعدی این جمعیت به بیش از 
۴۰۰ نفر در سالن های ۷۰۰ نفره هم رسید که با رعایت پروتکل های بهداشتی کرونا، تلاش 

داریم این جلسات را برگزار کنیم.
تقریبا ده همایش دیگر تعریف شده که با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهیم کرد و در 
سطح کشور، در مرکز هر استانی یک شورای وحدت داریم که شامل ۱۴ نفر است. در آنجا 
هم تلاش کردیم شورای وحدتی که تاسیس می کنیم سه ضلع احزاب، اقشار و نماینده 

روحانیت در آن حضور داشته باشند.
شورای وحدت به شورای ائتلاف برای همکاری اعلام آمادگی کرده

*تعامل شما در این زمینه با شورای ائتلاف چگونه است؟
در حال حاضر شورای وحدت، اقدامات خود را انجام می دهد. شورای وحدت به شورای 

ائتلاف اعلام آمادگی کرده که هرگاه اعلام آمادگی کنند همکاری می کنیم.
*با پاسخی که دادید بازهم متوجه نشدم که احتمال تولد شورای ملی که آقای 

پورمحمدی آن را نه تایید و نه تکذیب کرده اند، وجود دارد یا نه؟
شورای وحدت ملی از سوی آقای پورمحمدی مطرح نشده بلکه از او پرسیدند و او هم 

گفته که نه تایید می کنم و نه تکذیب.
تشکیل شورای ملی را مطرح نکردیم اما ....

*خودتان چطور؟ احتمال تشکیل چنین شورایی را چقدر می دانید؟
ما بحث تشکیل شورای ملی را مطرح نکردیم بلکه بحث همگرایی ظرفیت های هم جهت 

را در این انتخابات مطرح کردیم.
*منظورتان این است که شورای جدیدی تحت عنوان شورای وحدت ملی وجود 

ندارد...
البته اگر بنا باشد این همگرایی صورت گیرد که یک مذاکرات مقدماتی نیز برای آن انجام 
شده است،ممکن است تداوم این مذاکرات به هر تصمیمی بیانجامد ما هیچ موضوعی 
را به عنوان تصمیم از پیش تعیین شده، نمی توانیم اعلام کنیم بلکه تصمیمات از داخل 
مذاکرات خارج می شود. منتهی در حال حاضر، تمام برنامه ریزی هایمان برای سازماندهی 
تشکیلاتی مان در شورای وحدت است و در آینده نزدیک، یک مجموعه ۲۰۰ هزار نفره 

تشکیلاتی شورای وحدت را ساماندهی و اعلام می کنیم.
علاوه بر این، ما در شورای وحدت، یک سامانه ملی ایجاد کردیم که در این سامانه، 
عناصر تشکیلاتی  ما در سراسر کشور قرار می گیرند هر فرد دارای کارتابل و پنجره ای است 
که در آن نظرات دریافتی و اقداماتی که انجام می شود تعبیه می شود. در این سامانه که به 
زودی اعلام می شود ۲۰۰ هزار نفر، نیروی سازمانی و تشکیلاتی مان قرار می گیرند. شبیه 
همین کمیته ها در استان ها نیز تشکیل و فعالیت دارند. محدویتی هم از نظر عضوگیری 

وجود ندارد.
گزینه نخست شورای وحدت رئیسی است

*شورای وحدت رایزنی  با کاندیداها را آغاز کرده  است؟ چه کسانی مدنظر هستند؟
اقدام جدیدی که اخیرا اعلام شده و ما در نوزدهمین نشست هیئت عالی به آن پرداختیم 
مباحث مربوط به چگونگی ورود به بحث کاندیدای موردنظرمان بود. ما قبلا یک بار در این 
باره بحث و مروری درباره فضای موجود انجام دادیم و در آنجا به اتفاق، گزینه نخست خود را 
آقای رئیسی اعلام کردیم بنابراین حجت الاسلام  والمسلمین رئیسی گزینه نخست شورای 
وحدت است البته به شرطی که بیایند. تصمیم جلسه اخیر این شد که ما گفت و گو با سایر 
نامزدها را نیز آغاز کنیم. در واقع هدف از این گفت و گو این است که در شرایط ویژه، اگر 
آقای رئیسی نیایند ما بتوانیم به نامزد اصلح برسیم این اتفاق رخ نمی دهد مگر از طریق 
گفتگو و مذاکراتی که صورت می گیرد بدین گونه که ما پرسش هایی را مطرح می کنیم، 
برنامه هایی از سوی کاندیداها ارائه می شود  و غیره، تا اینها نتیجه بررسی های ما برای 

رسیدن به اولویت های بعدی باشد.
در هیئت عالی درباره گزینه های پس از رئیسی گفت و گو خواهیم کرد

*گزینه های بعد از آقای رئیسی چه کسانی هستند؟
جلسه فوق العاده ای در هیئت عالی برای پاسخ به این سوال گذاشتیم که چه کسانی 
دعوت شوند. چارچوب و روال ورود به مباحث، سوالات موردنظر و خواسته های ما مدون 
شود. احتمالا طی این هفته جزییات بیشتری را ممکن است در اختیار رسانه ها قرار 

بدهیم.
*آقای محسن رضایی، لاریجانی و قالیباف در میان گزینه های بعد از آقای رئیسی 

هستند؟
در جلسه فوق العاده هیئت عالی، نفرات اولی که بنا داریم با آنها گفت وگو داشته باشیم را 

مشخص خواهیم کرد. بنابراین هنوز نمی توان از فرد خاصی سخن گفت.
شواهدی وجود دارد که کاندیداتوری رئیسی را قوت می بخشد

*آیا آغاز این گفت و گو با کاندیداهای دیگر، بدین معناست که آمدن رئیسی ضعیف 
شده است؟

خیر، چنین مفهومی ندارد و مقابل این گفته است در عین حال شواهدی وجود دارد که 
احتمال آمدن آقای رئیسی را قوت می بخشد. منتهی ما نمی توانیم به طور قاطع بگوییم که 
ایشان برای انتخابات می آیند یا نمی آیند. بنابراین در این باره بحث هایی مطرح می شود 
برخی بر این باورند که بهتر است آقای رئیسی برای انتخابات نیایند به بیان دیگر برخی 
کسانی که می گویند بهتر است آقای رئیسی نیاید بدین علت است که خودشان نامزد 
معینی را مدنظر دارند. برخی معتقدند آقای رئیسی در قوه قضاییه عملکرد بسیار خوب 
و موثری داشته است بنابراین حیف است که قوه قضاییه را رها کند در نتیجه بهتر است 

در قوه قضاییه بماند.
در حالی که ما معتقدیم پرونده های عمده قوه قضاییه، غیر از شکایت مردم از خودشان 
یا برخی دعاوی خانوادگی یا تجاری و چک بلامحل، پرونده های قوه قضاییه به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم به دولت وصل می شوند. سازمان خصوصی سازی تولیدکننده 
برخی از این پرونده ها است، بانک ها تولیدکننده برخی از پرونده های کلان اختلاس 
هستند. معتقدیم اگر دولت، دولت پاکدستی باشد درصد بالایی از پرونده هایی که در قوه 

قضاییه وجود دارد و به دولت متصل است، قطع می شود. این همان نکته ای است که آمدن 
آقای رئیسی مهم و ضروری است. فردی هم که جایگزین آقای رئیسی خواهد شد همین 
روشی را که  آقای رئیسی در قوه قضاییه شروع کرده اند و مورد تایید مقام معظم رهبری 

است ادامه دهد.
اکثر کاندیداها منتظر اعلام نظر رئیسی هستند

* این روزها شنیده می شود که برخی می گویند ابراهیم رئیسی حاضر نیست 
کاندیدا شود آیا این بیان آرزوهای عده ای است یا برایند رایزنی های اصولگرایان هم 

همین است؟
چنین برایندی مشاهده نمی شود بالعکس، اکثر کاندیداها در جبهه نیروهای ارزشی و 
انقلابی گفته اند که اگر آقای رئیسی بیاید نمی آییم بنابراین این مسئله نشان می دهدکه 

همه یک نگاهی به آقای رئیسی دارند.
*منظورتان این است که آقای رئیسی همچنان به عنوان نقطه اصلی اجماع 

اصولگرایان است؟
در این باره باید گفت که بخشی به شخصیت آقای رئیسی باز می گردد و بخشی نیز به 
ظرفیت هایی باز می گردد که به باور بنده از کمی قبل تر از سال ۹۶ از خودشان بروز و 
نشان دادند. آقای رئیسی، فرد کمتر شناخته شده ای بود در قوه قضاییه معاون اول بود اما 
چندان نمود بیرونی و اجتماعی به ویژه در صحنه افکار عمومی نداشت؛ از سال ۹۵ به این 
سو، با آقای رئیسی متفاوتی آشنا شدیم. شخصیتی که مبانی فکری خود اعم از اقتصادی 
و باورهایش در مبارزه با فساد را تبیین  و معرفی می کند بنابراین جامعه با شخصیت جامع 

الاطرافی به نام آقای رئیسی آشنا شده است.
ضمنا از ویژگی های آقای رئیسی این است که پس از سال ها، برای اولین بار، مجموعه 
نیروهای ارزشی و انقلابی در سال ۹۶، برای انتخابات ریاست جمهوری به نامزد واحد 
دیگر  بیان  به  نداشتیم  هم  حتی ۸۸  و  در ۹۲، ۸۴  نداشتیم.  آن  از  قبل  که  رسیدند 
کاندیدهای اصولگرایان، متعدد بودند اما در سال ۹۶، آقای رئیسی نشان داد ظرفیتی 
است که می توان به او تکیه و  روی آن برای انتخاب نهایی، اجماع کرد. بنابراین یک بعُد 

شخصیتی آقای رئیسی، برخورداری از توانمندی اجماع سازی است.
*درباره محسن رضایی، قالیباف و گزینه های دیگر، نمی توان چنین تفکری را در 

جریان اصولگرایی متصور بود.....
چون وضعیت آقای رئیسی را بررسی کردیم نظر واحد و مشخصی داریم وضعیت سایر 

کاندیداها را هنوز مورد بررسی قرار نداده ایم.
رئیسی برای آمدن به انتخابات ملاحظاتی دارد
*آخرین رایزنی با آقای رئیسی  به کجا رسیده؟ 

فکر می کنیم آقای رئیسی هم ملاحظاتی را مدنظر دارند، دیگر اینکه باید برخی از 
زمینه ها فراهم شود تا پس از آن بتوانند تصمیم گیری کنند.

*چه زمینه هایی؟
به هر حال آقای رئیسی در جایگاه مهمی حضور دارند و باید برای آمدن به انتخابات 
ریاست جمهوری، آن جایگاه را ترک کنند که این نیازمند یک سری زمینه سازی هایی 

است.
به رأی آوری رئیسی ایمان داریم

*در همین فضای امیدواری که اصولگرایان به رأی آوری رئیسی دارند برخی نیز 
معتقدند که این ریسک وجود دارد که آقای رئیسی رأی نیاورد.

خیر، ما یقین داریم که اگر آقای رئیسی وارد عرصه انتخابات شود با توجه به یکپارچگیِ  
قوی و جامعی که آقای رئیسی، هم در بین سیاسیون ارزشی و انقلابی و هم در بدنه جامعه 
دارد رأی می آورد. پس از اقداماتی که آقای رئیسی در قوه قضاییه انجام داد در در بدنه 
جامعه، بارقه هایی از امید مشاهده می شود. بنده فکر می کنم پس از انتخاب آقای رئیسی 
به عنوان ریاست قوه قضاییه و پس از آن، روی کارآمدن مجلس یازدهم، در حال حاضر 
مردم منتظر یک گام سومی هستند که امر کشورداری را سامان بخشد که به باور بنده 

بسامان نیست.
در  هم  و  اقتصادی  سیاستگذاری های  در  هم  ما  کشورداری  که  باوریم  این  بر 
سیاستگذاری های سیاسی داخلی و هم در حوزه دیپلماسی و سیاست خارجی ، دارای 
ایرادات و اشکالات فراوانی است. بنابراین تصورمان بر این است که دولت کنونی طی ۷ 
سال و نیم گذشته، پرونده جدی قابل دفاعی را ندارد و در بحث های تخصصی، نقدهایی 

به آن وارد است.
واحد برسیم می توانیم در تشکل های جداگانه مان کار واحدی را دنبال کنیم.

اصلاح طلبان کمرنگ نیستند بلکه به شدت پیگیر انتخابات هستند
انتخابات  در  اصولگرایان  وضعیت  بگویید  رودربایستی  بدون  متکی!  *آقای 
۱۴۰۰ چقدر امیدوار کننده است؟ به نظر می رسد تصور کمرنگ بودن حضور 
رقیب اختلافات را به درون جریان اصولگرا کشانده است؟ تجربه این نوع نگرش و 

شکست در انتخابات را هم داشته اید مثل انتخابات 9۲
وضعیت اصلاح طلبان یا جریان رقیب را در انتخابات ۱۴۰۰ کمرنگ نمی بینیم بر این 
باوریم که اصلاح طلبان، با شدت و حدّت، موضوع انتخابات را در دستور کارشان قرار 

داده اند.
موضوع ردصلاحیت ها، ابزار سیاسی چهل ساله اصلاح طلبان است

مانند  به دلیل ردصلاحیت ها  نگهبان  از سوی شورای  ویژه  به  *اما خیالشان 
اصولگرایان آسوده نیست....

اصلاح طلبان همواره در دوره های چهل ساله گذشته کاندیدا داشته اند؛ اینکه موضوع 
ردصلاحیت به یک ابزار سیاسی برای برخی چانه زنی ها تبدیل شود، به باور بنده رنگ 
بنابراین بهتر است اصلاح طلبان روی این مسئله چندان سرمایه گذاری  باخته است 
نکنند. آنها باید پاسخگوی عملکرد ۸ ساله شان باشند اگر نگرانی هم دارند به باور برخی 
آقایان اصلاح طلب، نگرانی از عملکردشان است. در واقع صدنفر را که در یک انتخابات 
از  ما  کاندیداهای  مجموعه  و ۹۶،  سال ۹۲  انتخابات  در  نمی کنند!  تاییدصلاحیت 
استاندارد بین المللی، تا حدودی بالاتر بود. معمولا در انتخابات ها، دو، سه ، چهار یا پنج 
نفر کاندیدا می شوند اما در دوره قبل انتخابات ریاست جمهوری، ۸ نفر کاندیدا بودند که 

رقم قابل توجهی است.
در حال حاضر هم در جریان اصلاحات آقای عارف مطرح است که ممکن است بیاید 
در جبهه اصولگرا هم همین مسئله مطرح است؛ کاندیداهایی هستند که دو، سه دوره به 
میدان انتخابات آمده اند این بدین معنا بود که عزمشان برای رئیس جمهور شدن جزم بود 
اما قاعده شناخته شده ای وجود دارد و آن قاعده این است که وقتی یک جریان سیاسی، 
به وحدت  که  کار می برد  به  تدبیری  زیاد می شود طبیعی است  کاندیداهایش  تعداد 
کاندیدایی برسد ما در گذشته دراین امر موفق نبودیم در ۹۲، ۸۴ موفق نبودیم اما در سال 
۹۶ موفق بودیم اما اصلاح طلبان هم در سال ۹۲ و هم ۹۶ موفق بودند. در این دوره هم 
ممکن است این اتفاق رخ دهد یعنی اصلاح طلبان به یک نامزد واحد برسند. به هر حال 

نمی توان با دست عقب زدن و با پا پس کشیدن، عمل کنیم.
انتخابات ۱۴۰۰ میدان اثبات صداقت جریانات سیاسی است

انتخابات ۱۴۰۰ یکی از میدان هایی است که جریانات سیاسی صداقت خود را نسبت 
به شرایط و وضعیت اثبات کنند.در این باره که وضعیت اصولگرایان یا نیروهای ارزشی و 
انقلابی، چگونه خواهد شد باید گفت اولین نماد این مجموعه این است که با نشاط در 
حال بررسی انتخابات هستند و خودشان را برای انتخابات آماده می کنند و فکر می کنند 
حادثه دیگری از حوادث مهم انقلاب در حال رخ دادن است بنده در بین مجموعه نیروهای 
ارزشی و انقلابی تفرق و پراکندگی مشاهده نمی کنم شخصا بر این باورم ما هم ظرفیت 
یکی شدن برای رسیدن به کاندیدای واحد را داریم هرچند تشکیلات های ما ممکن است 
جدا باشند اما نامزد واحدی را معرفی خواهیم کرد. به بیان دیگر اگر به نامزد واحد برسیم 

می توانیم در تشکل های جداگانه مان کار واحدی را دنبال کنیم.
نگرانی خاصی درباره وحدت نداریم

*پس احتمال وحدت یا رسیدن به کاندیدای واحد وجود دارد؟
ظرفیت رسیدن به نامزد واحد در بین نیروهای ارزشی و انقلابی وجود دارد.

*پس نگرانی وجود ندارد؟
نگرانی خاصی نسبت به حرکت کلی نیروهای مومن به انقلاب و نیروهای ارزشی و 

انقلابی نداریم و کاملا امیدواریم.
تجمیع ظرفیت اصولگرایی تضمین کننده موفقیت آنها در انتخابات است

* قبلا فقط جبهه پایداری به عنوان بازی بهم زن معروف بود ولی به نظر می رسد 
این بازی بهم زن ها فقط محدود به پایداری ها نیست و طیف های جدید اصولگرا که 
خود را نیروهای انقلابی معرفی می کنند سر سازگاری با سازوکارهای وحدت گرا را 

ندارند. برنامه شورای وحدت برای مدیریت این وضعیت چیست؟
اولویت کنونی ما، ساماندهی تشکیلاتی نیروهای شورای وحدت است و فکر می کنیم 
برای ادامه گفتگوها، فرصت داریم. تصور بنده این است که در نیمه دوم اردیبهشت، 
بازگشت به موضوع تجمیع ظرفیت ها و تقویت همگرایی برای امر انتخابات باشد. بنده به 
مجموعه خاصی نظر ندارم اما با توجه به وضعیتی که در کشور وجود دارد، مجموع ظرفیت 
اصولگرایی با نامزد واحد و تجمیع ظرفیت هایشان برای ورود به انتخابات، موفقیتشان را 

تضمین می کند.

 منوچهرمتکی: 

 در انتخابات 14۰۰ باید به دنبال برنامه بود نه پدیده شدن! 
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 شباهتجالبکادردرمانبامحیطبانان!
آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: ۱۱۷ نفر در ۲۴ ساعت گذشته در اورژانس مراکز درمانی قم با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شده اند.محمدرضا قدیر با اشاره به پذیرش ۱۱۷ نفر در 
۲۴ ساعت گذشته در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا گفت: ۱۰۹ نفر 
از این افراد در بخش های درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم 
با اشاره به اینکه ۸۸ نفر از کسانی که در روزهای گذشته بستری بودند مرخص شده اند، افزود: در حال 
حاضر ۵۴۰ نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۱۰۳ نفر از آن ها وخیم 
است.وی ادامه داد: متأسفانه در ۲۴ ساعت گذشته، ۷ بیمار از بیماران کرونایی جان خود را از دست 
داده اند.قدیر تعداد تست های گرفته شده کرونا را ۸۳۳ مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه ۵۱۳ تست در 

استان، مثبت بوده است.

خانه های خالی ایران 1۰ برابر انگلیس است 
 معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه سرمایه های هنگفتی از کشور در ۲.۵ میلیون واحد خالی 
از سکنه حبس شده است گفت: ایران ۱۰ برابر کشور انگلیس خانه خالی دارد.محمود محمودزاده در 
گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: عدد هنگفتی از سرمایه های کشور در ۲.۵ میلیون واحد مسکونی خالی 
حبس شده است. تعداد قابل توجهی زمین مسکونی هم بدون استفاده رها شده است. معاون وزیر 
راه و شهرسازی با بیان اینکه هرکس می تواند هرچقدر که می خواهد ملک داشته باشد گفت: اینکه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی در اختیار یک نفر باشد به هیچکس ربطی ندارد و اگر خالی نماند مشمول مالیات 
نمی شود. بنابراین هموطنان دغدغه ثبت املاک خود را نداشته باشند. در واقع فقط واحدهای اجاری 
با متراژ بیش از ۱۵۰ متر در تهران و بیشتر از ۲۰۰ متر در شهرستانها مشمول مالیات اجاره است که رقم 

آن کمتر از مالیات واحدهای خالی است.
 

بقایی در بیمارستان روان پزشکی بستری شده است
 وکیل مدافع حمید بقایی با اشاره به وضعیت آقای بقایی و مشایی گفت: آقای بقایی به دلیل عوارض 
جسمی و عصبی متعدد با نظر کمیسیون پزشکی قانونی اساسا امکان تحمل زندان را نداشته و جهت 
معالجه در بیرون از زندان هستند و در حال حاضر نیز در بیمارستان مهرگان بستری و تحت درمان 
هستند. در این مدت یا تماما در بیمارستان بستری بودند و یا تحت معالجه مستقیم پزشکان مختلف و 
همه این موارد هم تحت نظارت پزشکی قانونی انجام می شود. در حال حاضر هم از حدود دو هفته قبل 
با تشخیص پزشکان معالج در بیمارستان بستری شدند و فعلا هم مشخص نیست چه زمانی مرخص 
خواهند شد.وی ادامه داد: آقای مشایی هم با مرخصی استعلاجی در بیرون از زندان هستند. آقای 

مشایی هم در این چند ماه چندین بار در بیمارستان بستری بودند و دو بار هم عمل جراحی داشتند.

 رئیس بهزیستی کشور به کرونا مبتلا شد 
مدیر کل روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بهزیستی کشور، از ابتلای رییس این سازمان به 
بیماری کرونا خبر داد.مسعود آسیما با اعلام این خبر بیان کرد: رییس سازمان بهزیستی از اواسط 
هفته گذشته دچار علایم بیماری کرونا شدند و متعاقبا تست pcr وی هم مثبت اعلام شد.وی افزود: 
طی چند روز گذشته رییس سازمان بهزیستی در منزل تحت درمان بود، اما امروز به علت شدت علایم 
عمومی جهت تکمیل مراحل درمانی و انجام اقدامات پیشگیرانه از علائم شدیدتر و ریوی در یکی از 

بیمارستان های تهران بستری شدند.

 ظریف به اندونزی سفر می کند 
 سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه از سفر دکتر محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه 
کشورمان به اندونزی در روز یکشنبه خبر داد.بر اساس اعلام سخنگوی وزارت امور خارجه دکتر ظریف 
در این سفر و در دیدار با مقامات اندونزی موضوعات مرتبط با روابط دو جانبه و دیگر مسائل مورد علاقه 

دوطرف را مورد گفتگو و تبادل نظر قرار خواهد داد.

رییس شبکه بهداشت علی آباد برکنار شد 
 معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی گلستان گفت: رییس شبکه بهداشت و درمان شهرستان 
علی آباد به دلیل تزریق غیرقانونی واکسن کرونای پاکبانان این شهر به برخی از مدیران شهرداری برکنار 
شد.ناهید جعفری اظهار داشت: پس از بررسی به عمل آمده، کوتاهی رییس شبکه بهداشت علی آباد 

قطعی تشخیص داده شد.

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

انجامچهارهزارو۲۰۸موردنظارتبهداشتی
 معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: از آغاز محدودیت های مربوط به موج جدید کرونا در قم 
چهار هزار و ۲۰۸ مورد نظارت بهداشتی توسط کارشناسان مرکز بهداشت قم انجام شده است.  سیامک محبی 
در گفت و گویی اظهار داشت: در این نظارت ها ۵۱۵ واحد صنفی غیرفعال یا پلمب شدند و برای هزار و ۴۰۰ 
مورد نیز اخطار بهداشتی و تعطیل جهت اصناف متخلف صادر شد. وی با اشاره به برخی از فعالیت های مرکز 
بهداشت قم طی هفته های اخیر تشدید بازرسی از صنوف گروه ۲، ۳ و ۴ و ارائه اخطار و تذکر را از جمله 
آن ذکر کرد و گفت: بازرسی از وضعیت گندزدایی و ضدعفونی قطارهای فدک و نظارت بر دفن بهداشتی 
بیماران کرونایی در شهر و روستاها نیز از دیگر کارهای صورت گرفته است.  وی  بازرسی از مراکز تهیه و توزیع 
مواد غذایی بویژه کارگاه های تهیه زولبیا بامیه را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: اعمال محدودیت های کرونایی 
و اقدام قانونی برای واحدهای متخلف، پلمب ۲ واحد اغذیه فروشی به دلیل رعایت نکردن شیوه نامه های 
بهداشتی مبارزه با کرونا نیز از دیگر اقدام های نظارتی انجام پذیرفته شده می باشد. وی بیان کرد: پلمب سه 

واحد عرضه قهوه و یک واحد باشگاه ورزشی نیز از دیگر فعالیت های انجام شده به شمار می آید.
 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی قم:

آتشسوزیکارگاهتعمیرخودروخسارتجانینداشت
 مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از وقوع حادثه آتش سوزی در کارگاه تعمیرات 
خودروهای سبک در تقاطع بلوار جمهوری و جوادالائمه)ع( خبر داد که با ورود به موقع نیروهای آتشنشانی 
خسارت جانی برجا نگذاشت.  عباس جعفری در گفت و گویی اظهار داشت: این آتش سوزی ساعت ۱۱:۱۰ 
روز شنبه ۲۸ فروردین ماه به مرکز فرماندهی آتش نشانی قم اعلام گردید و اولین خودروها از ایستگاه آتش 
نشانی جوادالائمه به محل حادثه اعزام شدند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم 
افزود: با توجه به وسعت حریق و ترافیک سنگین در محل درخواست واحدهای کمکی شد و در پی آن ۱۲ 
خودرو عملیاتی به همراه خودرو تجهیزات و آبرسان به محل اعزام شدند. جعفری با بیان اینکه بیش از ۴۰ آتش 
نشان به همراه کت های عملیاتی در محل حادثه حضور داشتند، گفت: با تلاش آتشنشانان، اجازه سرایت 
آتش به منازل اطراف داده نشد و تنها سه خودرو موجود در کارگاه به طور کامل دچار حریق شد. وی گفت: در 
این حادثه متاسفانه ۵ آتش نشان به علت شدت بالای حرارت و فضای اطفایی موجود در داخل کارگاه دچار 

مصدومیت های جزیی شدند و کارکنان کارگاه دچار مصدومیت نشدند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

پاتکپلیسبهپاتوقخردهفروشانموادمخدر
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به بازرسی از یک کارگاه نجاری در قم، گفت: در این رابطه ۴ نفر 

خرد فروش مواد مخدر حین استعمال مواد دستگیر و ۲ کیلو و ۱۸۴ گرم تریاک کشف شد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی اعلام تیم ویژه ناحیه امام حسن مجتبی )ع( مبنی بر فعالیت 
یک خرده فروش مواد مخدر در قم، تلاش مأموران کلانتری ۲۲ پردیسان برای شناسایی پاتوق نامبرده و 
همچنین شناسایی همدستان وی آغاز شد. وی گفت: سپس با تلاش های صورت گرفته یک کارگاه نجاری 

شناسایی و مأموران کلانتری ۲۲ پردیسان با هماهنگی مقام قضائی استان به محل موصوف اعزام شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه با ورود مأموران به محل ۴ نفر معتاد و خرده فروش، حین 
استعمال مواد مخدر دستگیر و در بازرسی صورت گرفته ۲ کیلو و ۱۸۴ گرم تریاک کشف و ۳ دستگاه خودرو 
پراید و یک دستگاه پژو آردی از این افراد توقیف شد. سرهنگ اسماعیلی اضافه کرد: در نهایت متهمان به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامي استان قم خبرداد:

ایستگاهآخرخودرو"قاچاقبر"دراتوبان"قم-تهران"
معاون عملیات فرماندهی انتظامي استان قم از توقیف یک دستگاه خودرو سمند حامل پارچه قاچاق در 

محور مواصلاتي این استان خبر داد. 
 سرهنگ فرزاد عسگری اظهارداشت: در تداوم طرح هاي عملیاتي پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، ماموران 
یگان تکاری استان یک دستگاه خودرو سمند حامل بار قاچاق را در اتوبان "قم-تهران"شناسایي و متوقف 
کردند. وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو مذکور ۳۰ طاقه پارچه فاقد هرگونه مجوز قانونی و قاچاق 
کشف شد. معاون عملیات فرماندهی انتظامي استان قم ارزش کالای کشف شده را حدود یک میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون ریال اعلام کرد و گفت: در این رابطه یک نفر دستگیر، خودرو مذکور توقیف و متهم با تشکیل پرونده به 

مرجع قضائی استان معرفی شد.

سخنگوی شورای  اسلامی شهر قم :

معرفیبافتتاریخیبایدبهصورت
لکهایانجامشود

سخنگوی شورای  اسلامی شهر قم گفت: در حالی بیش از ۳۰۰ هکتار از قم 
به عنوان بافت تاریخی از سوی میراث فرهنگی معرفی شده است که براساس 
مصوبات استانی پروانه ساخت و ساز در این مناطق داده شده است و این مسئله 

نارضایتی مردم را به دنبال دارد.
محمود مسگری با اشاره به طرح تفصیلی شهر قم اظهار کرد: سازمان میراث 
فرهنگی با توجه به نقشه ای که از سال ۱۳۳۵ وجود دارد، منطقه وسیعی را به 
عنوان بافت تاریخی اعلام کرده که از نظر ما روی آن بحث دقیق کارشناسی 

صورت نگرفته است.
وی ادامه داد: برخی نقاطی که به عنوان بافت تاریخی اعلام شده تا دهه 
۵۰ هنوز به صورت باغ و زمین کشاورزی بوده و برخی نقاط نیز که ساخت 
و ساز تا ۸۰ درصد در آن به صورت جدید ساز شکل گرفته است که جای این 
پرسش باقی است برچه اساسی این مناطق به عنوان بافت تاریخی استان قم 

معرفی می شود.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مشکلات فراوانی که این تقسیم 
بندی برای مردم ایجاد کرده است،تصریح کرد: عمده این مشکلات به عدم عقب 
نشینی در شوارعی مربوط می شود که ۸۰ درصد ساخت و ساز در آن صورت 

گرفته و مشکلاتی بین شهروندان ایجاد کرده است.
وی با بیان اینکه شورای اسلامی شهر قم با اصل حفظ میراث تاریخی و ماندگار 
قم موافق است و این اقدام را از اهداف عمده شهرداری می داند، گفت: معرفی 
بافت تاریخی باید به صورت لکه ای انجام شود و تقاضا داریم تجدید نظری در این 
راستا صورت بگیرد و به صورت دقیق تر بررسی شود و بافت تاریخی متقن معرفی 
شود تا شهرداری و شورای اسلامی شهر و مجموعه کمیسیون ماده ۵ نیز ضوابط 

را کامل بنویسند تا بتوانیم به اجرا برسانیم.
مسگری اضافه کرد: در حال حاضر بیش از ۳۰۰ هکتار از مساحت مرکز شهر 
قم توسط میراث فرهنگی به عنوان بافت تاریخی معرفی شده و پس از درخواست 
بازنگری بخش هایی مانند حرم حضرت معصومه )س( و مسیر رودخانه قمرود را 
از این منطقه خارج کردند که در حالت عادی هم این مناطق خارج بود و فقط 
خواستند بگویند که عددی را از بافت تاریخی کم کردیم ولی این محله ها که 
میراث فرهنگی برآن اذعان دارد مناطقی است که نمی شود در آن ساخت و ساز 

انجام داد. 
وی بیان کرد: شورای اسلامی شهر قم درخواست بازنگری مجدد این مصوبه 
با مرمت و بازسازی احیای میراث  تا بتوان  براساس لکه های تاریخی را دارد 
فرهنگی انجام شود و شهرداری در این زمینه پیش قدم است و بودجه مناسبی را 

برای این مسئله در نظر گرفتند تا این کار انجام شود.
مسگری در بخش دیگری از سخنانش به دریافت پروانه از سوی مردم در این 
مناطق گفت: این مسئله حقی را برای مردم ایجاد می کند که نمونه آن  ادامه 

مسیر ۱۶ متری استاد فقیهی است که مصوبات استانی دارد.
وی اضافه کرد: در حالی این مشکلات بوجود آمده است که مدعیان بافت 
تاریخی قم در هنگام تصویب این مصوبات حضور داشته و نقشی ایفا کرده اند 
و الان نمی توانیم به مردم بگوییم خیابانی که قرار بوده است به عنوان رینگ یک 
اطراف حرم خارج شود که بخشی از آن حدفاصل خیابان ۱۹ دی تا ۵۵ متری 
عماریاسر را تشکیل می دهد اجازه ساخت واحدهایی با ارتفاع ۸ طبقه روی 

پیلوت داده شده است.
 سخنگوی شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: مجوز ساخت و ساز در این 
اکنون موانعی  اما  استانی داده شده است  براساس همان مصوبات  مناطق 
برای اجرای این طرح وجود دارد و اگر اجازه ادامه این پروژه داده نشود مردم با 
ساختمانی بلند بر یک کوچه ۳ متری مواجه هستند که نارضایتی هایی را برای 
مردم بوجود آورده است و ما نیز اصرار داریم این پروژه ها باید براساس مصوبات 

استانی اجرایی شود.
وی اضافه کرد: به دلیل مشکلی که در این راستا بوجود آمده است، شهروندانی 
که پروانه ساخت و ساز در این مناطق گرفته اند با مانع مواجه شده اند و امیدواریم 
مشکلاتی که با میراث فرهنگی داریم برطرف شود و در این راستا از استاندار 

تقاضا داریم ورود کند تا بتوانیم این مشکل را برطرف کنیم.
 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم :

بایدمنشأسیلابخارجازحریمشهر
برطرفشود

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم گفت: همچنان 
مهم ترین دغدغه ما ۵ نقطه پیرامونی شهر با منشأ سیلاب خارج از حریم شهر 

است.
نخستین جلسه کمیته کنترل سیلاب های شهری ذیل ستاد مدیریت بحران 
شهرداری قم در سال جاری با موضوعات مربوط به رفع آبگرفتگی های شهری، 
ایمن سازی و مناسب سازی بستر رودخانه و همچنین سیلاب های با منشأ خارج 

از حریم شهری )پیراشهری( برگزار شد.
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم با اشاره به برگزاری 
این جلسه اظهار داشت: در این جلسه تصمیمات خوبی پیرامون کاهش ریسک 
مخاطره سیل در سطح شهر صورت پذیرفت، اما همچنان مهم ترین دغدغه ما ۵ 

نقطه پیرامونی شهر با منشأ سیلاب خارج از حریم شهر است.
در  استانی  مصوبات  وجود  علیرغم  کرد:  خاطرنشان  رحیمی  علی اکبر 
خصوص لزوم فعالیت و اقدام عملیاتی دستگاه های اجرایی استان به منظور 
انجام مطالعات و طرح های مدیریت سیلاب در بالادست شهر قم کماکان 
در پنج نقطه شامل ابتدای جاده ساوه، بالادست بوستان جوان، بالادست 
جاده اراک، بالادست کوه دوبرادران و مسجد مقدس جمکران و رینگ شهرک 
دانشگاهی پردیسان با مشکلات جدی در صورت وقوع بارندگی های شدید 

روبرو خواهیم بود.
وی با بیان اینکه طی دو سال گذشته تنها در خصوص رینگ شهرک دانشگاهی 
و ابتدای جاده اراک برخی اقدامات اولیه صورت پذیرفته است، ابراز کرد: موارد 
انجام شده در حکم مسکن بوده و لازم است اقدامات آبخیزداری و مطالعات 
مدیریت سیلاب در بالادست محدوده های یاد شده صورت پذیرد که این مهم 

به عنوان مطالبه شهرداری پیگیری خواهد شد.
 

عضو کمیته سیما و منظر استان قم:

ترویجنمایمطلوببهالگوسازینیازدارد
برای  الگو های خوبی  اینکه  بیان  با  قم  استان  و منظر  عضو کمیته سیما 
جایگزین کردن نما های غربی در استان وجود ندارد، افزود: به همین دلیل 
شهروندان در طراحی نمای ساختمان های خود به تقلید از طرح نما های 

پایتخت می پردازند.
سید ابوالحسن فاطمی با اشاره به برگزاری جشنواره نمای مطلوب در خصوص 
معیار های طراحی نما در شهر قم، بیان کرد: برای طراحی نما در شهر قم 
مشخصا باید ویژگی های استان قم از لحاظ اقلیمی، مصالح بومی و تاریخی و 

فرهنگ اجتماعی قم را مد نظر قرار داد.
عضو کمیته سیما و منظر استان قم با اشاره به نقش تاثیرگذار کارفرما در 
طراحی نما، تصریح کرد: معماری بر خلاف سایر هنر ها مستقیما وابسته به نظر 
کارفرما است و قاعدتا بدون در نظر گرفتن سلیقه کارفرما، طراح قادر به خلق 

اثری نخواهد بود.
این طراح ساختمان با بیان اینکه الگو های خوبی برای جایگزین کردن نما های 
غربی در استان وجود ندارد، افزود: به همین دلیل شهروندان در طراحی نمای 

ساختمان های خود به تقلید از طرح نما های پایتخت می پردازند.
فاطمی با اشاره به استقبال شهروندان از نما های غربی و شبه رومی، اظهار 
کرد: برخی از شهروندان همواره به دنبال جریانات مد زده روز  می روند و در این 
راستا اگر نمای ساختمان خود را با آن مطابقت ندهند، در داخل منازل خود از 

عناصر و فرم های تزیینی غربی استفاده می کنند.

استاندار قم با اشاره به رشد تعداد بستری ها و فوتی های کرونایی در این استان 
گفت: شرایط کرونایی قم مانند میانگین کشوری در حال رشد است و این استان 

در وضعیت مطلوبی قرار ندارد.
بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که به صورت 
ویدیو کنفرانس در آن شرکت کرده بود در گفت و گو با خبرنگاران افزود: متاسفانه 
تعداد بستری ها و فوتی های کرونایی در قم مثل میانگین کشوری در حال رشد 

است.

وی افزود: برای اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به جامعه باید سیاستمان به نوعی 
هشدارآمیز باشد و همچنین آرامش و امید آفرینی را نیز در بین مردم تقویت کند تا 

با رعایت پروتکل ها این خیز را پشت سر بگذارند.
استاندار قم اضافه کرد: جزییات این مراحل را مسئولان علوم پزشکی استان به 
مردم توضیح می دهند ولی به صورت کلی وضعیت کرونایی قم مطلوب نیست و 
امیدواریم بتوانیم این موج را مهار نموده و با قاطعیت این موارد را مطرح کنیم و 

شاهد مرگ و میر  بیشتری نباشیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به برخی از مطالب و موارد مطرح 
شده در این جلسه خاطرنشان کرد: طبق گزارش ارائه شده، موج چهارم کرونا هم 
یک موج سراسری است که با خیز و شتاب فراینده ای در حال رشد است و هم یک 

موج جهانی است که در کشورهای مختلف جولان می دهد.
سرمست موضوع های مفصل مطرح شده در این جلسه پیرامون واکسن و 
مشکل های واردات آن را نیز مورد توجه قرار داد و افزود: رئیس جمهوری بر تولید 
واکسن در داخل و هم اینکه از هر طریق ممکن خریداری و به گروه های هدف 
تزریق شود تاکید کرد. استاندار قم با بیان اینکه تا به حال واکسیناسیون گروه اول 
انجام شده است گفت: مقرر شد افراد بالای ۶۵ سال نیز در اولویت بعدی قرار 
بگیرند. وی یادآور شد: با توجه به شرایط کرونایی موجود، محدودیت ها باید اعمال 

شود و سبک زندگی متناسب با این وضعیت را نیز رعایت کنیم.
استاندار قم بیان کرد: برای شب های قدر نیز قرار شد که در جلسه آینده ستاد 

تصمیم گیری شود.

 استاندارقم: 
وضعیت کرونایی قم مطلوب نیست

با  قم  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل   
اشاره به ماموریت اداره های کل استانی ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در خصوص توسعه پوشش 
تمامی  گفت:  روستاها  در  پرسرعت  اینترنت 
اینترنت  به  استان  بالای ۲۰ خانوار  روستاهای 

پرسرعت متصل شدند.
 جواد غلام پور طی گزارشی در خصوص توسعه 
ارتباطات روستایی اظهار داشت: براساس دستور 
وزارت ارتباطات مبنی بر ضرورت پوشش اینترنت 
پرسرعت در روستاها و با توجه به هماهنگی و 
پیگیری به عمل آمده از شرکت های ارتباطات 
سیار با ارتقا ایستگاه مخابراتی واقع در روستای 

نیجه بخش سلفچگان قم تمام روستاهای بالای 
۲۰ خانوار از اینترنت پرسرعت همراه برخوردار 
شدند.  وی تصریح کرد: در راستای ایجاد توسعه 
 ۱۱۵ راه اندازی  و  تایید  با  ارتباطات  بهبود  و 
کیلومتر فیبر روستایی از محل پروژه تار، اتصال 
۱۴ ایستگاه مخابراتی به شبکه فیبر استان نیز 
میسر شد. غلام پور در ادامه گفت: جهت رشد 
ارتباطات استان و ایجاد عدالت ارتباطی شهری 
و روستایی برنامه توسعه فیبر روستایی در استان 
ادامه خواهد داشت و الباقی سایت های استان 
نیز با کمک اعتبارها و تجهیزات لازم به فناوری 
نسل سوم و چهارم مجهز خواهند شد و قم به 

تلقی  کشور  ارتباطات  در  پیشرو  استان  عنوان 
خواهد شد. وی در ادامه به ارتقا نخستین سایت 
همراه اول به نسل پنج در استان اشاره کرد و از 
اپراتورها خواستار ارتقا تکنولوژی ارتباطی استان 

در کمترین زمان ممکن شد.
در  قم  ارتباطات  کل  اداره  افزود:  پور  غلام 
و  توسعه  ششم  برنامه  اهداف  تحقق  راستای 
تکالیف وزارت متبوع خود در جهت تحقق زندگی 
تمام  در  ارتباطی  عدالت  برقراری  و  دیجیتال 
کشور، روند اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار 
به شبکه ملی اطلاعات را در چندماه گذشته با 

سرعت بیشتری پیگیری نموده  است. 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات  استان قم خبرداد:

اتصالروستاهایبالای۲۰خانوارقمبهاینترنتپرسرعت

مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء با ارزیابی مثبت از روند 
اجرای خط یک قطار شهری قم، گفت: تا پایان خردادماه ۱۴۰۰ فاز نخست خط 

یک برق دار و به مرحله بهره برداری می رسد.
اسدالله حاجی زمانی با اشاره به اقدامات انجام شده توسط قرارگاه خاتم الانبیا در 
پروژه قطار شهری قم، اظهار داشت: روند کار در سال گذشته نشان می دهد روند 

خوبی بوده و پیشرفت مناسب در اجرای این طرح صورت گرفته است.
مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء با بیان اینکه در حال 
حاضر قرارداد تجهیزاتی خط یک قطار شهری قم منعقدشده است، گفت: تلاش 
ما این است بر اساس برنامه زمان بندی تا خردادماه بتوانیم خط را گرم و به مرحله 
بهره برداری برسانیم، در این مدت باقی مانده نیز اگر نیاز باشد، ادامه کار به صورت 

سه شیفت دنبال می شود.
حاجی زمانی تصریح کرد: نگرانی در مورد منابع مالی پروژه نداریم و در حال 
حاضر نیز برنامه ریزی لازم برای تخصیص اعتبار و تزریق مستقیم به منابع تجهیزاتی 

و پروژه نیز در دست اقدام است.
وی ابراز کرد: درخواست ما از مسئولان استان قم این است منابع نقدی به پروژه 
تزریق شود تا فاز نخست خط یک مترو که شامل دو ایستگاه است و شش کیلومتر 
نیز طول داشته به بهره برداری برسد. مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه 
خاتم الانبیاء همچنین با اشاره به قرارداد تجهیزاتی منعقدشده، تصریح کرد: در فاز 
نخست خط یک حدود ۱۵۰ میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده و مابقی آنکه ۴۵۰ 

میلیارد تومان است، مربوط به ادامه فاز دوم خط یک است. 

مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء ؛

کاردرمتروقمشبانهروزیمیشود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: شلوغی 
پروتکل ها  رعایت  عدم  با  بیمارستان ها  ازدحام  و 
کرونا  که  چرا  دارد  اصناف  و  خیابان ها  شلوغی  و 
در تجمعات و رفتارهای غیربهداشتی شیوع پیدا 
می کند. از مردم قم می خواهم در تجمعات شرکت 
نکرده و اصناف و دیگر سازمان ها نیز نسبت به رعایت 

پروتکل ها اهتمام داشته باشند. 
محمدرضا قدیر در جلسه اضطراری ستاد مقابله 
با کرونا استان قم با اشاره به اینکه روز گذشته پیک 
بزرگ کرونا را در قم شاهد بودیم و ۱۹۳ نفر در یک 

روز با علائم کرونا به بیمارستانها مراجعه و ۱۲۸ نفر 
ا فزایش تعداد بیماران  نیز بستری شدند، گفت: 
ارتباط مستقیم با شلوغی خیابان ها و مغازه ها دارد، 
هیچ  به  شهر  سطح  و  خیابان ها  فضای  متأسفانه 

عنوان رضایت بخش نیست.
کسی برای مقابله با کرونا به وظایف خود 

عمل نمی کند 
وی افزود: متأسفانه شاهد هستیم که بوستان ها 
حاشیه  و  بلوارها  سبز  فضای  در  اما  شده  بسته 

رودخانه مردم در کنار هم حضور دارند.

اینکه  بیان  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
کارخانه تولید بیمار در قم فعال است و هر چه نامه 
می زنیم کسی به وظایف خود عمل نمی کند گفت: 
فعال بودن صنوف و دورهمی های خیابانی نگران 
باید  و  نمی شود  توجه  نیز  ادارات  در  است  کننده 
سبک سازی ادارات و کاهش ساعت کاری را داشته 

باشیم.
بیمارستان  از  بخشی  شدیم  مجبور  افزود:  وی 
شهید بهشتی را هم به خدمات رسانی به بیماران 

کرونایی اختصاص دهیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

ازدحامدربیمارستانهانتیجهعدمرعایتپروتکلهاست
کارخانه تولید بیمار در قم فعال است 

معاون دادستان عمومی و انقلاب اسلامی استان قم گفت :: خودرو ها و 
موتور سیکلت های توقیف شده ی بلاتکلیف در پارکینگ ها تا یک ماه آینده 

تعیین تکلیف می شود.
سلطانی در جلسه ی مشترک با پلیس راهور ناجا اظهارداشت: با توجه به 
گزارش پلیس راهور و بنیاد تعاون ناجای استان مبنی بر انباشت حدود ۱۲ 
هزار موتورسیکلت و سه هزار خودرو در پارکینگ ها مصوب شد به کلیه مالکان 
اطلاع رسانی شود تا در فرصت یکماهه نسبت به تعیین تکلیف خودروی 
خود اقدام کنند. وی افزود: در صورت مراجعه نکردن مالک وسیله نقلیه، 

براساس مقررات این خودرو ها تحویل ستاد اموال تملیکی خواهد شد.   معاون 
دادستان عمومی و انقلاب اسلامی از شهروندان خواست ظرف مدت ۱۵ روز 
بعد از اطلاع رسانی مراجعه و تکلیف وسیله نقلیه خود را مشخص کنند چرا 
که برخی از این موتورسیکلت ها و خودرو ها چندین سال است که بلاتکلیف 
در پارکینگ ها مانده اند.  در حال حاضر یازده هزارو ۶۹۶ موتور سیکلت و 
سه هزارو دویست و سی خودرو در ۹ پارکینگ استان قم وجود دارد که از این 
تعداد سیزده هزارو ۲۲۸ مورد رسوبی اعلام شده است یعنی بیش از ۵ سال 

از توقیف آن می گذرد.

معاون دادستان قم خواستارشد:

تعیینتکلیفوسایلنقلیهتوقیفیبلاتکلیف


